



















































































































































































































































































































پنج شنبه 3 اسفند 1402 -22 فوریه 2024 -12 شعبان  1445 - شماره  27118

خبر

اقتصاد  وزارت  کار  و  کسب  فضای  بهبود  ملی  مرکز  رییس 
چرا  اساسا  و  می شود  هم  دستفروشان  مشمول  مالیات  گفت: 
میزان  هر  بابت  فردی  هر  بپردازد؟  مالیات  نباید  دستفروش 

درآمد بالاتر از سقف تعیین شده باید مالیات بپردازد .
شغل  شدن  رسمی  درباره  سیاح  امیر  ایلنا،   گزارش  به 
احراز هویت دستفروشان در درگاه ملی  اینکه  دستفروشی و 
از هر  اظهار داشت:  از چه زمانی آغاز خواهد شد،  مجوز ها 
زمان که شهرداری محل های مناسب برای عرضه محصولات 
و کالا های فروشندگان سیار را آماده کند، امکان ثبت و احراز 

هویت ها وجود دارد.
به شغل دستفروشی موضوع  دادن  اینکه رسمیت  بیان  با  وی 
ماده ۱۶ قانون بهبود محیط کسب و کار است، گفت: یک هدف 
مهم از این اقدام، این است که دستفروشان از این پس دیگر 
مزاحم کسبه ای که دارای مجوز هستند، نباشند. کسبه ای دارای 
دستفروش  و  دارند  قرار  دولت  حمایت  مورد  کسب،  پروانه 
نباید مزاحمتی برای آن ها ایجاد کند. همچنین موضوع  دیگر 

دیگر مسیر تردد مردم در پیاده رو است که نباید مانعی برای 
تردد مردم وجود داشته باشد و این موضوعات، خواسته های 

مشترک بین وزارت اقتصاد و شهرداری است.
رییس مرکز ملی بهبود فضای کسب و کار وزارت اقتصاد با 
بیان اینکه شهرداری در تلاش است که برای دستفروشان بازار 
ایجاد و محلی برای عرضه کالا های دستفروشان ایجاد کند که 
تا مزاحم کسبه دارای پروانه نباشند، ادامه داد: در خیابان ۱۵ 
دستفروشان  این  از  پیش  اما  شده،  ایجاد  محل ها  این  خرداد 
مزاحم کسبه بودند. در حال حاضر شهرداری دستفروشان این 
منطقه را ساماندهی و برای آن ها مکانی ایجاد کرده و در سبزه 

میدان برای آن ها محلی ایجاد شده است.
مزایا  این  از  بخواهد  که  دستفروشی  هر  کرد:  تاکید  سیاح 
شود  هویت  احراز  باید  مجوز ها  ملی  درگاه  در  کند  استفاده 
و اطلاعات خود را ثبت کند این مجوز از نوع ثبت مجور ها 

است.
وی با اشاره به شروط تعیین شده برای دستفروشان برای اخذ 

مجوز ثبت مجوز و رسمی شدن، افزود: طبق قانون تنها باید 
تعیین  شهرداری  که  محلی  در  تنها  بفروشند،  ایرانی  کالای 
کرده، مستقر شود و دیگر امکان این را ندارند که در مجاورت 

کسبه دارای پروانه حضور داشته باشند و مستقر شوند.
اقتصاد  وزارت  کار  و  کسب  فضای  بهبود  ملی  مرکز  رییس 
ملی مجوز ها  درگاه  در  احراز هویت  مزایای  درباره  همچنین 
مشکل  چندین  با  دستفروشان  حاضر  حال  در  داشت:  اظهار 
مواجه هستند که یکی از ان ها درگیری با ماموران شهرداری 
ماموران  توسط  بساط  شدن  برچیده  نگران  همواره  و  است 
کاسبان  مزاحم  دستفروشان  این  همچنین  هستند.  شهرداری 
هستند و کاسبان در این باره گله دارند. با احراز هویت دیگر 
دستفروش رسمی می شود و می تواند از مزایای رسمی شدن 
با  و  نداشت  رسمیت  دستفروشی  این  از  پیش  کند،  استفاده 
برخورد ماموران شهرداری مواجه بود، اما پس از احراز هویت 
در درگاه ملی مجوز ها این بازی برای هر دو طرف برد- برد 

خواهد بود. 
سیاح درباره فرایند رسمی شدن دستفروشان و استفاده از این 
مزایا گفت: ابتدا در درگاه ملی مجوز ها هویت خود را ثبت و 
احراز می کند و پس از در سامانه شهرداری می تواند محل مور 

نظر خود را از شهرداری اجاره کند.
نگران  دستفروشان  از  برخی  که  سوال  این  به  پاسخ  در  وی 
مشمول  اطلاعات  ارایه  و  هویت  احراز  با  که  هستند  این 
مالیات شوند، آیا دستفروشان از این پس باید مالیات بدهند، 
اساسا  و  می شود  هم  دستفروشان  مشمول  مالیات  بله  گفت: 
چرا دستفروش نباید مالیات بپردازد؟ هر فردی بابت هر میزان 
درآمد بالاتر از سقف تعیین شده باید مالیات بپردازد. وظیفه ما 
این است که به دستفروشان دستگاه کارتخوان هم ارایه دهیم 
که این دستگاه کارتخوان متعلق به آن ها باشد تا از این پس 
با دستگاه کارتخوان دیگران کاسبی نکنند و این اقدام منطبق 
بر قانون پایانه های فروشگاهی است و از این پس دستفروشی 
نمی تواند با دستگاه کارتخوان دستفروش دیگری استفاده کند.

اقتصاد  وزارت  کار  و  کسب  فضای  بهبود  ملی  مرکز  رئیس 
تاکید کرد: دستفروشان هم باید احراز هویت شوند و دستگاه 
کارتخوان داشته باشند تا بدانیم که هر دستفروش چه مقدار 
درآمد دارد و اگر از سقف قانونی بالاتر بود بابت آن مالیات 
به حقه را بپردازد البته که طبق قانون تا سقفی از درآمد افراد 
با  دستفروشان  رو  این  از  هستند،  مالیات  پرداخت  از  معاف 

درآمد پایین نگران پرداخت مالیات نباشند.

 وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات درباره اعلام جرم نسبت به 
استفاده از فیلترشکن ها، گفت: این موضوع را از طریق صدا و 
سیما شنیده ام و هنوز به صورت رسمی به ما ابلاغ نشده است. 
 »عیسی زارع پور« وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات امروز 
چهارشنبه در حاشیه جلسه هیات دولت با تاکید بر اینکه باید 
بررسی کنیم که آیا امکان آن وجود دارد یا خیر، افزود: مرجع 
تصویب این موضوع شورای عالی فضای مجازی است و دبیر 

شورا این موضوع را تبیین کرده اند.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه بخش هایی از 
مصوبه به ما باز می گردد و تمهیدات لازم برای آن را پیگیری 
خواهیم کرد، افزود: به عنوان مثال امکان خدمات دولتی باید 
از طریق سکوهای بومی فراهم شود که بخشی از آن نیز انجام 

شده است.
زارع پور اذعان داشت: بارها اعلام کرده ایم که در جمهوری 
بر  مشروط  است  باز  خارجی  پلتفرم های  تمام  روی  اسلامی 

آنکه قوانین و ضوابط ما را رعایت کنند.
تعداد کاربران »رادار گیم« به ۱۴ میلیون نفر رسید

استفاده  حال  در  نفر  میلیون   ۱۴ از  بیش  داشت:  اظهار  وی 
این سرویس  از  نیز  گیم« هستند و عموما  »رادار  از سرویس 

رضایت دارند.
پرمخاطب  بازی های  محتوای  هم  سامانه  این  در  افزود:  وی 
میزبانی  کشور  داخل  در  را  فرهنگی  نهادهای  تایید  مورد 
بازی  تاخیر  میزان  که  را طراحی کردیم  ابزاری  هم  می کنیم، 
را به مراتب تا ۳۰ درصد کاهش بدهند که تجربه کاربری شان 

بهبود پیدا کند.
زارع پور تصریح کرد: این مسیر را برای اقشار مختلف دنبال 
می کنیم. در گذشته نیز سامانه های دیگری برای مقابله با تحریم 

به ویژه ابزارهایی برای سایت های مورد نیاز متخصصان کشور 
راه اندازی شد و امید است روز به روز تجربه عمومی کاربران 

بهتر شود.
به  را  فرهنگی  نهادهای  تایید  مورد  بازی های  محتوای 

داخل کشور آوردیم
مورد  و  پرمخاطب  بازی های  محتوای  اینکه  به  اشاره  با  وی 
اظهار  آورده ایم،  کشور  داخل  به  را  فرهنگی  نهادهای  تایید 
این  تاخیر  که  کرده ایم  طراحی  ابزارهایی  و  سامانه  داشت: 
بازی ها را تا حدود ۳۰ درصد کاهش دهیم تا کاربران، تجربه 

کاربری بهتری داشته باشند .
به گزارش ایرنا، یکی از اقشاری که به اینترنت با کیفیت و با 

تاخیر )Ping(پایین نیاز دارند گیمرها هستند.
یکسالی است که وزارت ارتباطات با کمک بخش خصوصی 
با ارائه خدمتی ویژه برای گیمرها )Radar.game( تلاش کردند 
هم تجربه کاربری آن ها را بهبود بدهند و هم مشکل بازی های 

تحریمی را حل کنند.
به واسطه »رادار گیم«، گیمرها می توانند پینگ یا تاخیر اتصال 
به سرور بازی های مختلف را تست کنند تا ببینند کدام اپراتور 

کیفیت بهتری را برای اتصال در اختیار دارد.

 ۶۰ متوسط  طور  به  داشت:  اظهار  آب  حوزه  کارشناس  یک 
درصد آبی که در کشور به مصرف می رسد از منابع زیرزمینی 
و ۴۰ درصد سطحی است و سدها فقط ۲۰ درصد از این ۴۰ 
درصد آب های سطحی را مهار کرده اند، درواقع نقش سدها 

در مدیریت منابع آب ایران ۲۰ درصد است. 
محمدابراهیم رئیسی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا، در 
ارزیابی نقش سدها در تامین آب در شرایط خشکسالی اظهار 
آب  تامین  منظور  به  و  دارند  مختلفی  اهداف  سدها  داشت: 
تامین آب شرب و صنایع، تولید  برای کشاورزی،  نیاز  مورد 
برق پاک، کنترل سیل مورد استفاده قرار می گیرند و برخی از 
ابتدا  آنها نیز چندمنظوره هستند. در خصوص موضوع سدها 
باید لزوم مدیریت آب بررسی شود، در این الزام حتما احداث 
که  بود  خواهد  آب  منابع  مدیریت  روش های  از  یکی  سدها 
به خصوص  می شود  استفاده  آن  از  هم  جهان  جای  همه  در 
در کشوری است که مقدار بارش کم و در حد متوسط ۲۵۰ 

میلی متر و توزیع زمانی بارش هم ناموزون است.
به  کشور  در  که  آبی  درصد   ۶۰ متوسط  طور  به  افزود:  وی 
مصرف می رسد از منابع زیرزمینی و ۴۰ درصد سطحی است 
سطحی  آب های  درصد   ۴۰ این  از  درصد   ۲۰ فقط  سدها  و 
آب  منابع  مدیریت  در  سدها  نقش  درواقع  کرده اند،  مهار  را 
ایران ۲۰ درصد و روی مابقی آب های سطحی هنوز مدیریت 

نداریم.
این کارشناس حوزه آب گفت: کار سدها این است آبی که 
وارد آنها شده و بیش از نیازهای محیط زیستی رودخانه است 
را جمع آوری کرده تا بتوان در زمان مورد نیاز برای مصارف 
گوناگون یعنی توسعه و رفاه جامعه، به مصرف رساند، اصولا 
سدهای ما برای تامین آب شرب و کشاورزی و برقابی بوده و 
در زمینه کنترل سیل فعالیت می کنند، در هر حال در مورد سد 
نمی توان نگاه رادیکال داشت، نه می شود نگاه سیاه و نه نگاه 
سفید داشت ولی به عنوان ابزار مهم مدیریت منابع آب که در 
زمان کمبود آب )خشکسالی( و بیش بود آب )سیل( خدمات 

آن مورد نیاز است.
وی بیان داشت: خیلی از سدها جدا از مدیریت منابع آب در 
حوزه تامین آب و تولید برق؛ در مدیریت عرضه بیش از حد 
آب هم نقش دارند، به این معنا که وقتی سیل جاری می شود، 

باید موانعی وجود داشته باشد که جلوی آن را بگیرد، و یا با 
گرفتن سرعت حرکت آب از شدت قدرت تخریبی منحصر به 
فرد آن بکاهد. بنابراین سدها از این بابت هم مفید هستند، اما 
اینکه  پاسخ  مثبت است  آیا همه جنبه های سدها  اینکه  سوال 
برای  بشر  فعالیت های که  نیست سدها هم چون همه  اینطور 
رفاه خود روی زمین انجام می دهد نظیر راه سازی، شهرسازی 
و نظائر این دارای جنبه های منفی نیز هست، ما در سدسازی 
با استفاده از معیارها و استانداردهایی که در سال های اخیر از 
قابلیت های بیشاری برخوردارشده است سعی بر این داریم که 

اثرات منفی آنها را به حداقل برسانیم.
عنوان  به  بختیاری  سد  ساخت  موضوع  به  ادامه  در  رئیسی 
بلندترین سد کشور اشاره و اظهار داشت: اصولا سد بختیاری 
در بالادست سد دز ساخته شده که یک سد قدیمی است و 
باعث  پر شده و همین  از رسوب  تا ۵۰ سال گذشته  در ۴۰ 
منظور  به  بنابراین  باشد،  داشته  را  سابق  کارایی  نتواند  شده 
امکان تامین آب برای آبیاری اراضی تحت پوشش در شبکه 
دز، احداث سد بختیاری یک الزام برای حفظ وضعیت دشت 
خوزستان است، فرض کنیم در چند سال آینده که سد دز به 

برای  دیگری  مخزن  هیچ  برود  بین  از  پر شدن رسوب  علت 
مدیریت آب باید وجود داشته باشد، چه اتفاقی می افتد؟

وی بیان داشت: سد بختیاری به عنوان سدی مطرح است که 
جدا از اینکه منافع خود را در تولید برق دارد وظایف دز را 
هم به عهده خواهد گرفت. در نتیجه احداث سد بختیاری جزء 
ضرروت ها و منابع مالی آن هم با فاینانس چین و یا هر منبع 

دیگری تفاوتی ندارد، باید تامین و احداث آن آغاز شود.
این کارشناس حوزه آب در ادامه درباره نیاز به ساخت سد 
جدید در شرایطی که خشکسالی در کشور تداوم دارد، گفت: 
نتیجه  را  خیر  یا  و  کنیم  احداث  جدید  سد  بخواهیم  اینکه 
مطالعات مشخص می کند، دوران خشکسالی و ترسالی در ۱۰۰ 
سال اخیر وجود داشته و طبیعتا سدها باید در زمان خشکسالی 
به ما کمک کنند، زمان ترسالی که آب فراوان است باید سدها 
را پر کرد و اگر درست مدیریت شود در خشکسالی ها می توان 
از آن استفاده کرد اما اینکه چون خشکسالی داریم نباید سد 

بسازیم، گزاره درستی نیست.
توسعه  این  و  هستیم  توسعه  از  ناگزیر  ما  کرد:  تاکید  وی 
اتفاق افتاده است، امروز در شهرهای شمالی کشور در استان 
نباید  دارند  آب  تامین  مشکل  بابلسر  و  بابل  نظیر  مازندران 
اینگونه تصور کرد که سد هراز را نسازیم چون در خشکسالی 
بسر می بریم مشکل کم آبی استان به خصوص در ایام تعطیلات 
بیشتر نمایان می شود این مسئله تقریبا در تمام شهرهای شمال 
کشور قابل رویت است. به نظر می رسد یکی از راه های مهم 
در حل این مشکل احداث سد در این مناطق با رعایت کلیه 
مسائل محیط زیستی است. کاری که در بسیاری از کشورهای 

اروپایی که طبیعتی مثل شمال دارند، انجام شده و می شود.
رئیسی خاطرنشان کرد: به هرحال باید گفت؛ سدسازی برای 
اجرا نیازمند مطالعات است و اگر مطالعات به این نتیجه برسد 
رعایت  از  پس  که  دارد  وچود  آب  مقادیری  منطقه ای  که 
نیازهای محیط زیست قابل جمع آوری، ذخیره و دارای توجیه 
اقتصادی است. سد باید احدث شود و اگر مطالعات به نتیجه 
این  به  باید  البته  نمی شود  احداث  منطقی سد  به طور  نرسید 
نکته هم توجه داشت که مسائل سیاسی که در برخی مواقع 
فشارهایی را از طریق افراد ذی نفوذ وارد می کند ممکن است 

در تصمیم گیری ها موثر باشد.

وزارت اقتصاد: دستفروشان مشمول مالیات می شوند 
دستفروشان باید احراز هویت شوند و دستگاه کارتخوان داشته باشند تا بدانیم چه مقدار درآمد دارند

زارع پور در حاشیه جلسه هیات دولت :

 جرم بودن استفاده از فیلترشکن ها به وزارت ارتباطات ابلاغ نشده است

دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر از توقف رشد مصرف مواد 
مخدر در کشور خبر داد. 

رسانه های  نمایشگاه  و چهارمین  بیست  برگزاری  با  همزمان 
ایران سردار اسکندر مومنی با حضور در غرفه ایسنا، با اشاره 
به اینکه رویکرد اصلی ستاد مبارزه با مواد مخدر پیشگیری 
است، گفت: خوشبختانه رشد مصرف مواد مخدر و اعتیاد در 
کشور متوقف شده که این دستاورد خوب حاصل تلاش همه 

دستگاه های فرهنگی، رسانه ها و مطبوعات است.
در  زندگی  یاریگران  اجرای طرح  به  اشاره  با  ادامه  در  وی 
تمرکز  اظهارکرد:  موادمخدر  مصرف  از  پیشگیری  راستای 
دانش  اولویت  با  پیشگیری  بر  یاریگران زندگی  اصلی طرح 

آموزان، جوانان و نوجوانان است.
دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر با اشاره به اینکه سوداگران 
مرگ و دشمنان تلاش می کنند مواد مخدر را بی ضرر نشان 
توزیع کنند،  ارائه و  زیبا  بسته بندی های شکیل و  داده و در 
گفت: از همین رو ما نیز باید تلاش خود را مضاعف کنیم. 
اینها فریبی بیش نیست و انتهای اعتیاد جز بدبختی و تباهی 
چیزی نیست. بدون تردید اگر خانواده ها واقف شوند، تلاش 

بیشتری می کنند.
مومنی یادآور شد: جوانان و نوجوانان اگر واقف شوند که 
انتهای این موضوع جز تباهی، هدر دادن عمر و حتی مرگ 

است، بدون تردید به این سمت نمی روند.
همه  یعنی  زندگی  یاریگران  طرح  کرد:  تاکید  پایان  در  وی 
یاریگر هم باشند و آنهایی که دچار اعتیاد شدند نجات یابند 

و آنهایی که در معرض خطر هستند به این سمت نروند.

منظور  به  مالی  تامین  روش  تصویب  از  دولت  سخنگوی 
تکمیل پروژه راه آهن رشت- آستارا در جلسه هیات وزیران 

خبر داد.
جلسه  حاشیه  در  دولت  سخنگوی  جهرمی«  بهادری  »علی 
هیات وزیران در جمع خبرنگاران به توضیح مصوبات جلسه 
امروز پرداخت و گفت: افتتاح راه آهن رشت- آستارا یکی 
از اولویت های دولت است چرا که با تکمیل این پروژه توان 

ترانزتیی کشور افزایش می یابد.
در  تسریع  برای  و  منظور  همین  به  افزود:  دولت  سخنگوی 
اجرای این پروژه، روش تامین مالی راه آهن رشت- آستارا 

در جلسه امروز هیات دولت به تصویب رسید.
از  بخشی  عنوان  به  آستارا  رشت-  راه آهن  می شود،  یادآور 
طرح های  مهم ترین  از  یکی  و  شمال-جنوب  ریلی  کریدور 
ترانزیتی و تحول زا در توسعه راه آهن، در اولویت های اجرایی 

وزارت راه و شهرسازی قرار دارد.
از  این  از  پیش  نیز  شهرسازی  و  راه  وزیر  بذرپاش  مهرداد 
و  ایران  طرف  دو  میان  اجرایی  و  تجاری  قرارداد  امضای 
روسیه در خصوص راه آهن رشت- آستارا خبر داده و گفته 

بود که عملیات اجرایی این پروژه به زودی آغاز می شود.

کالابرگ  با  نفر  میلیون   گفت:۳۶  جمهور  رییس  اول  معاون 
الکترونیکی خرید کرده اند که ۸۰ درصد دهک های یک  تا 

چهار هستند. 
محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور در حاشیه جلسه هیأت 
دولت در حاشیه جلسه امروز چهارشنبه هیأت دولت در جمع 
خبرنگاران، گفت: ۲۰ همت به طرح دارویار تخصیص داده 

شد که طی یکی دو روز آینده واریز خواهد شد.
وی افزود: در بهمن ماه تورم به ۱.۴ و تورم خوراکی منفی 
قیمت  این فصل سال که معمولًا  به  با توجه  شده است که 

خوراکی ها افزایشی است، بی سابقه است.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه اظهار داشت: ۳۶ میلیون 
درصد   ۸۰ که  کرده اند  خرید  الکترونیکی  کالابرگ  با  نفر 

دهک های یک تا چهار هستند.
در  کشور  سطح  در  بزرگی  پروژه های  آنکه  بیان  با  وی 
هم  کاغذ  خودکفایی  در  کرد:  اذعان  است  احداث  دست 
کارخانه های نیمه تعطیل که با ظرفیت کامل کار نمی کرده اند 
در  هم  بزرگ  پروژه های  و  درآید  گردش  به  تا  شده  کمک 
دست احداث است. در عین حالی که در تمام ابعاد پیشرفت 
کشور اعم از صنعت، مسکن، اشتغال کارهایی انجام شده و 

در دست اقدام است.

گزارش  اینکه  به  اشاره  با  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس 
سازمان برنامه و بودجه درباره تورم بهمن ماه، روز گذشته 
تکمیل شد، گفت: بر اساس اعلام مرکز آمار، تورم در ماه قبل 
۱.۴ بوده که پایین ترین نرخ تورم طی ۲ سال گذشته است. 

جمع  در  و  دولت  هیات  جلسه  حاشیه  در  منظور  داوود   
خبرنگاران اظهار داشت: آمار سازمان برنامه و بودجه درباره 
تورم بهمن ماه، روز گذشته تکمیل شد که بر اساس گزارش 
مرکز آمار، تورم ۱.۴ بوده که پایین ترین نرخ تورم در ۲ سال 

گذشته است.
تورم  کاهش  به  البته  افزود:  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس 
بلندمدت نزدیک می شویم و تورم نقطه به نقطه در بهمن ماه 
نسبت به بهمن سال گذشته به ۳۵.۸ درصد رسیده در حالی 
که ابتدای امسال تورم نقطه به نقطه ۵۰.۵ درصد بوده است. 
به عبارتی مجموع تدابیر اقتصادی دولت سبب کاهش نقطه 

به نقطه تورم شده است.
و  خوراکی  مانند  اقلامی  در  همچنین  داد:  ادامه  منظور 
حبوبات شاهد کاهش قیمت هستیم به نحوی که در حبوبات 
۵.۹ درصد و در گوشت و مرغ حدود ۴ دهم درصد کاهش 

داشته ایم.

دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر 
خبر داد

توقف رشد مصرف موادمخدر
 توزیع موادمخدر در بسته بندی های شکیل

سدهای ایران فقط ۲۰ درصد منابع آب را مهار می کنند 

سخنگوی دولت: 
روش تامین مالی راه آهن رشت- 
آستارا در هیات دولت تصویب شد

مخبر در حاشیه جلسه دولت: 
۳۶ میلیون  نفر با کالابرگ 
الکترونیکی خرید کرده اند

منظور: 
تورم ۱.۴ درصدی در بهمن

 به پایین ترین نرخ طی ۲ سال گذشته 
رسیده ایم

جنگ  توقف  برای  فشاری  هیچ  بار  زیر  نتانیاهو: 
نمی رویم

نخست وزیر رژیم صهیونیستی مدعی شد که تل آویو به هیچ فشاری 
چه از داخل چه از خارج برای متوقف کردن جنگ علیه غزه پیش 
از تحقق اهداف آن پاسخ مثبت نخواهد داد.  بنیامین نتانیاهو، مدعی 
شد: »فشارهای بزرگی علیه اسرائیل از داخل و خارج برای متوقف 
کردن جنگ پیش از اینکه به تمام اهداف آن دست یابیم، وجود دارند 
از جمله اینکه به هر قیمتی قرارداد آزادسازی اسرا را امضا کنیم اما 
حاضر به پرداخت هیچ بهایی نیستیم و قطعا نه بهای خیالی که حماس 

می خواهد و آن به معنای شکست اسرائیل است.«
درباره  داسلیوا  اظهارات  آمریکا:  خارجه  وزارت 

نسل کشی در غزه را رد می کنیم 
تکرار  درباره  برزیل  رئیس جمهور  اظهارات  آمریکا  وزارت خارجه 
هولوکاست در غزه توسط اسرائیل را رد کرد.  وزارت خارجه آمریکا 
درباره  برزیل  رئیس جمهور  داسیلوا«،  لولا  ایناسیو  »لوئیز  اظهارات 
حملات خشونت آمیز اسرائیل علیه غیرنظامیان در غزه و تشبیه آن 
رد  را  یهودیان  علیه  هیتلر«  »آدولف  توسط  هولوکاست  حادثه  به  
با  کرد.»متیو میلر«، سخنگوی وزارت خارجه آمریکا گفت که آنها 
اظهارات لولا داسیلوا درباره ادعاهای هولوکاست هم عقیده نیستند. 
وی افزود: »واضح است که ما با این ارزیابی ها موافق نیستیم، ما به 
صراحت اعلام کرده ایم که معتقدیم نسل کشی در غزه رخ نمی دهد«.

پوتین: پیشروی در اوکراین ادامه می یابد
ولادیمیر پوتین گفت نیروهای روسی برای پیشروی بیشتر به داخل 
اوکراین فشار خواهند آورد تا بر موفقیت خود در میدان نبرد، به ویژه 
پس از سقوط شهر »آودیوکا«، جایی که به گفته او نیروهای اوکراینی 
مجبور به فرار در هرج و مرج شدند، بیفزایند. پوتین گفت دستور 
عقب نشینی اوکراین از این شهر پس از آن اعلام شد که نیروهای 
اوکراینی در شلوغی و هرج و مرج شروع به فرار کردند. او تاکید 
کرد که حقوق تمام سربازان اسیر اوکراینی باید طبق کنوانسیون های 

بین المللی در مورد زندانیان رعایت شود.
گالانت: معادلات حزب الله لبنان فرو ریخته است

وزیر جنگ رژیم صهیونیستی ابراز امیدواری کرد توافقی حاصل شود 
که به ساکنان صهیونیست شمال اراضی اشغالی فلسطین اجازه دهد 
به شهرک ها بازگردند. به ادعای او، معادلات حزب الله لبنان فرو ریخته 
است.  وزارت جنگ رژیم صهیونیستی با صدور بیانیه ای اعلام کرد 
یوآو گالانت، وزیر جنگ این رژیم طی بازدید از پایگاه هوایی در 
شمال سرزمین های اشغالی گفت: حملاتی در دمشق و بیروت انجام 

می دهیم.
را  آمریکا  همیشه  چرا  ترامپ:  به  خطاب  بایدن 

مقصر می دانی؟
جو بایدن با انتقاد از واکنش دونالد ترامپ نسبت به مرگ »الکسی 
را مقصر  آمریکا  ترامپ همیشه  »چرا  منتقد کرملین گفت:  ناوالنی« 
می داند؟«  »دونالد ترامپ« رئیس جمهور سابق آمریکا و نامزد پیشتاز 
در  سه شنبه  روز  آمریکا   ۲۰۲۴ انتخابات  در  جمهوری خواه  حزب 
نهایت سکوت خود را شکست و درباره مرگ »الکسی ناوالنی« اظهار 
ترامپ و  آمریکا گفت:  بایدن« رئیس جمهور کنونی  نظر کرد. »جو 
)رئیس جمهور  پوتین  کردن  پاسخگو  از  جمهوری خواهان  دیگر 
روسیه( خودداری می کنند. در عوض، ترامپ گفت که مرگ ناوالنی 

او را متوجه ساخته که آمریکا چقدر بد است.
غزه  در  علیه آتش بس  آمریکا  وتوی  مقام چینی: 

چراغ سبزی برای ادامه کشتار است 
سفیر چین در سازمان ملل نسبت به وتوی آمریکا علیه قطعنامه سازمان 
ملل برای آتش بس فوری در غزه ابراز ناراحتی و ناامیدی کرد.    «ژانگ 
جون«، نسبت به وتوی ایالات متحده علیه قطعنامه سازمان ملل درباره 
ناراحتی  و  ناامیدی  ابراز  به شدت  است،  غزه  در  فوری  بس  آتش 
کرد. وی گفت: »با توجه به وضعیت میدانی کنونی، اجتناب مداوم 
از آتش بس فوری تفاوتی با دادن چراغ سبز برای ادامه کشتار ندارد«.

این مقام چینی افزود: »وتوی آمریکا پیام اشتباهی ارسال می کند و 
غزه را به وضعیت خطرناک تری سوق می دهد  اما در عین حال از 
اسرائیل می خواهد که از طرح خود برای حمله به رفح دست بردارد«. 
حل  برای  صلح آمیزی  ابتکار  هیچ  روس:  مقام 

بحران اوکراین دریافت نکردیم 
معاون وزیر خارجه روسیه تاکید کرد که مسکو طی ماه های گذشته 
است.  نکرده  دریافت  اوکراین  در  صلح  برای  ابتکاری  طرح  هیچ 
»میخائیل گالوزین«، معاون وزیر خارجه روسیه گفت: »مسکو طی 
اوکراین  بحران  حل  برای  صلح آمیزی  ابتکار  هیچ  گذشته  ماه های 
اتحادیه  و  کشور  بیست  »حدود  افزود:  است«.وی  نکرده  دریافت 
منطقه ای از جمله چین، برزیل و کشورهای آفریقایی ابتکار عمل هایی 
ایده های  از  بسیاری  کردند.  مطرح  بحران  فصل  و  حل  برای  را 
قبلا  کی یف  اگر  بود.  توافق  مورد  اساسی  نکات  حاوی  ارائه شده 

مخالفت نمی کرد، ابتکارهای جدیدی شکل می گرفت«. 
بازداشت ۱۸ مظنون به عضویت در داعش در استانبول 

نیروهای امنیتی ترکیه در شهر استانبول، ۱۸ مظنون به عضویت در 
ترکیه  امنیتی  نیروهای  کردند.  بازداشت  را  داعش  تروریستی  گروه 
در شهر استانبول، ۱۸ مظنون به عضویت در گروه تروریستی داعش 
را بازداشت کردند. دفتر تحقیقات تروریسم و جرائم سازمان یافته در 
گروه  با  ارتباط  به  مظنون  فرد  توانست ۱۹  استانبول  کل  دادستانی 
تروریستی داعش را شناسایی کند.نیروهای امنیتی ترکیه طی عملیاتی 
۱۸ نفر را بازداشت کردند و تلاش برای بازداشت یک فرد مظنون 

دیگر نیز ادامه دارد.
و  ناپلئون  که  است  جنگی  ماشین  ترامپ:  روسیه 

هیتلر را شکست داده است 
رئیس جمهوری سابق آمریکا گفت که روسیه ماشین جنگی است که 
ناپلئون و هیتلر را شکست داده است. »دونالد ترامپ«، رئیس جمهوری 
سابق آمریکا گفت که روسیه ماشین جنگی است که ناپلئون و هیتلر را 
شکست داده است.ترامپ  گفت: »روسیه ماشین جنگی است... آن ها 
هیتلر  و ناپلئون را شکست دادند.«ترامپ اخیراً اشاره کرد که متحدان 
افزایش دهند، زیرا  باید هزینه های دفاعی خود را  اروپا  آمریکا در 
اختلاف با واشنگتن به ۱۵۰ میلیارد دلار می رسد.ترامپ از کشورهای 
هزینه های  زمینه  در  خود  تعهدات  اجرای  عدم  دلیل  به  ناتو  عضو 

نظامی انتقاد کرد.
ترکیه در خاک اوکراین پهپاد تولید خواهد کرد

آنکارا در نظر دارد تا جدیدترین پهپادهای ساخت کشور ترکیه را 
قرار است در  پهپادها  این  به گفته رسانه ها  به کی یف عرضه کند. 
خاک اوکراین تولید شوند.واسیلی بودنار، سفیر اوکراین در ترکیه 
طی مصاحبه ای در مورد پهپادهای ترکیه ای گفت: »من فکر می کنم 
هالوک و سلچوک نیز قهرمانان اوکراین هستند و آنها همچنان در حال 
عملیات هستند.«رشد مشارکت ترکیه در تسلیح اوکراین اخیراً مورد 
توجه رسانه ها قرار گرفته است و در همین رابطه الکساندر کامیشین 
وزیر صنایع استراتژیک اوکراین گفت: ما ظرفیت تولید کافی پهپاد 

در اوکراین را داریم. 
آزمایش موشکی ناموفق انگلیس از روی زیردریایی  

  نیروی دریایی انگلیس نتوانست موشک بالستیک قاره پیما ترایدنت 
کند.این  پرتاب  موفقیت  با  ونگارد  اس  ام  اچ  دریایی  زیر  از  را   ۲
آزمایش در حالی موفق نبود که به گفته روزنامه سان گرانت شاپس 
این  در  داشت.  حضور  زیردریایی  این  در  هم  انگلیس  دفاع  وزیر 
گزارش آمده است که موشک به طرز عجیبی شلیک نامناسب داشت 
و در فاصله چند قدمی زیردریایی که آن را پرتاب کرده بود، در آب 
سقوط کرد.در این گزارش همچنین آمده است: موشک به هوا پرتاب 
شد، اما بوسترهای دور اول موشک مشتعل نشدند و این موشک حامل 

کلاهک های ساختگی در آب افتاد و غرق شد. 
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معاون عمرانی استاندار گیلان خبر داد
پیشرفت بالای ۹۰ درصدی پروژه 

آزادراه رودبار - منجیل

فرماندار رشت : 
مدیران باید دغدغه حل مشکلات جوانان 

را در اولویت قرار دهند 

استاندار در همایش نقش اصناف و صنعتگران گیلان در انتخابات: 

مشارکت حداکثری در انتخابات در رشد اقتصادی کشور اثربخش است 

فعالان  و  اصناف  نقش  به  اشاره  به  اشاره  با  گیلان  استاندار 
اقتصادی در پیروزی انقلاب اسلامی، دفاع مقدس و دوران ۴۵ 
سال پرافتخار ایران اسلامی گفت: هرچه در انتخابات پرشورتر 
و با مشارکت بالاتر حضور داشته باشیم قدرت و توان کشور 
فزونی یافته و در رشد اقتصادی کشور تاثیر گذار خواهد بود. 
»اسدالله عباسی« در همایش نقش اصناف و صنعتگران گیلان 
در انتخابات که در تالار مرکزی رشت با حضور پرشور فعالان 
این عرصه ها همراه بود، با اشاره به نقش اصناف در پیروزی 
انقلاب اسلامی و دفاع مقدس، اظهار کرد: این قشر همواره 
در تحریم های اقتصادی مشکلات را تحمل و مدیریت کرد و 
در  بی نظیری  نقشی  مکرر  تهدیدهای  باوجود  اغتشاشات  در 

مدیریت شرایط برعهده داشت.
وی تصریح کرد: در مساله انتخابات نیز نقش بازار و اصناف و 
اتحادیه ها، انجمن های صنفی و روسای اتاق تاثیر گذار است.

نماینده عالی دولت در گیلان عنوان کرد: هرچه در انتخابات 
و  قدرت  باشیم  داشته  بالاتر حضور  مشارکت  با  و  پرشورتر 

توان کشور فزونی یافته و در رشد اقتصادی کشور تاثیر گذار 
خواهد بود.

شورای  مجلس  برای  که  نماینده ای  اگر  کرد:  تاکید  عباسی 
انتخاب می شود خام، غیرمتخصص، غیر معتمد بوده  اسلامی 
مختلف  کمیسیون های  و  لایه ها  به  ورود  در  نباشد  مردمی  و 
فقط وقت گذرانی کرده و در مباحث مهم مشارکتی نخواهد 
داشت که پیامد آن تصویب قوانینی است که به ضرر مردم و 

کشور خواهد بود.
تصویب  در  نمایندگان  ریل گذاری  هرچه  کرد:  اضافه  وی 
قوانین درست بهتر باشد سرعت قطار توسعه، شتاب بیشتری 

خواهد یافت.
استاندار گیلان اظهار کرد: اگر شما بعنوان نخبگان جامعه در 
انتخاب افراد اصلح کوتاهی داشته باشید امکان گمراهی مردم 
وجود دارد و افرادی انتخاب خواهند شد که توان لازم را در 
کمیسیون های مختلف ندارند و برای کسب آرای بیشتر با عوام 

فریبی عملکرد دولت را به نام خود مصادره می کنند.

نخبگان  و  اندیشه  اگر صاحبان  کرد:  تصریح  گیلان  استاندار 
را  دولت  توسعه ای  اقدامات  مردم  نشوند  عرصه  این  وارد 
وظیفه  که  حالی  در  کرد  خواهند  تلقی  نمایندگان  عملکرد 
نمایندگان انعکاس مشکلات مردم به دولت بوده تا بودجه ای 

تصویب شود که به نفع مردم باشد.
برنامه های خود  باید  نمایندگی  نامزدهای  عباسی اضافه کرد: 
را در چارچوب وظایف خود برای مردم تبیین کنند تا مردم 

آزادانه براساس شاخص ها انتخابی اصلح داشته باشند.
*۱۰ همت پروژه عمرانی گیلان با حضور رئیس جمهور 

افتتاح می شود
استاندار گیلان با اشاره به افتتاح بیش از ۱۴ همت پروژه در 
دهه فجر امسال گفت: ۱۰ همت پروژه عمرانی، توسعه ای در 
استان  در  محترم جمهور  رئیس  با حضور  رو  پیش  هفته های 

بهره برداری می شود.
عباسی اظهار کرد: پیرو ابلاغ سیاستهای اقتصاد دریامحور از 
و  جمهور  محترم  رئیس  دستور  به  رهبری،  معظم  مقام  سوی 
در  مهم  این  روسیه  به  سفری  در  جمهور  رئیس  اول  معاون 
دستور کار استان قرار گرفت و اکنون ۱۴ هزار میلیارد ریال 
استانهای  تا  است  انجام  این بخش درحال  در  سرمایه گذاری 
منطقه  کشورهای  با  تجارت  در  حیاتی  نقشی  کشور  شمالی 

قفقاز و روسیه ایفاء کنند.
وی افزود: در سفر اول آیت الله دکتر رئیسی به استان گیلان 
۲۰ همت پروژه در بخش های مختلف تعریف شد که ۲۴ هزار 
هزینه  کاسپین   - آهن رشت  راه  و  راه  آزاد  در  ریال  میلیارد 
شد، ۲ پروژه ای که در هفته های آینده به بهره برداری می رسد.

و  داشته ها  به  اشاره  با  گیلان  استان  در  دولت  عالی  نماینده 
توانمندی های بسیاری استان گیلان در زمینه مشکلاتی که در 
حوزه برنج و چای وجود دارد، گفت: تمام تلاش و همت خود 

را برای رفع این موانع بکار خواهیم بست.
استاندار گیلان گفت: در بخش صادرات محصول زیتون نیز در 
سفر به روسیه قراردادهایی منعقد شد که بازار این محصول از 

کشورهایی مانند ترکیه به نفع ایران تغییر یابد.
مبارک  ماه  در  اصناف خواست  و  بازاریان  از  انت ها  در  وی 
افزود: شهرداران شهرهای  و  کنند  کنترل  را  قیمت ها  رمضان 
که  راه  آزاد  بازگشایی  با  تعطیلات  ایام  در  استان  مختلف 
دائمی  بازارچه های  می کنند  سفر  استان  به  بیشتری  مسافران 

محصولات استان را عرضه کنند.

گیلان  در  نگهبان  شورای  انتخابات  بر  نظارت  هیئت  رئیس 
دوره  انتخابات  در  صلاحیت ها  تائید  درصدی   ۱۲۵ رشد  از 
دوازدهم مجلس شورای اسلامی نسبت به دوره یازدهم خبر 

داد و گفت: ۴۴۴ نامزد از مجموع ۵۹۲ نفر تائید شدند. 
به  اشاره  با  باران  شبکه  در گفت وگوی خبری  قنبریان  احمد 
مراحل  داوطلبانی که در  اعتراضات  به  پایان موعد رسیدگی 
بودند، اظهار  نگهبان رد شده  تایید و در مرحله شورای  قبل 
ابلاغ  فرمانداری ها  به  و  اعلام  صلاحیت ها  تائید  نتایج  کرد: 

شده است.
وی با بیان اینکه ۴۴۴ نفر از مجموع ۵۹۲ داوطلب گیلانی وارد 
شده به مرحله رسیدگی صلاحیت شورای نگهبان تائید شدند، 
صلاحیت  تائید  گیلانی  داوطلبان  درصد   ۷۵.۵ کرد:  تصریح 

شدند.
گیلان  در  نگهبان  شورای  انتخابات  بر  نظارت  هیئت  رئیس 
دوره  انتخابات  در  صلاحیت ها  تائید  درصدی   ۱۲۵ رشد  از 
دوازدهم مجلس شورای اسلامی نسبت به دوره یازدهم خبر 
داد و گفت: در دوره قبل ۱۹۷ نامزد در عرصه رقابت حضور 

داشتند که اکنون به ۴۴۴ نامزد رسیده است.
قنبریان، رشد نامزدهای تائید شده را نشان دهنده استقبال مردم 
عنوان  و  دانست  انتخابات  برای حضور در عرصه  نامزدها  و 
کرد: همچنین شاهد برخورد با سعه صدر شورای نگهبان در 

بررسی صلاحیت ها هستیم.
وی با اشاره به آغاز مهلت تبلیغات نامزدها از ساعت هشت 
مهلت  داد:  ادامه  هفته،  یک  مدت  به  اسفندماه   ۳ فردا،  صبح 
قانونی تبلیغات نامزدها ۲۴ ساعت مانده به آغاز اخذ رای به 

اتمام می رسد.
پایبندی به قانون و اخلاق شاخص عملکرد نامزدهاست

رئیس هیئت نظارت بر انتخابات شورای نگهبان در گیلان از 
نامزدها خواست به قانون انتخابات پایبند باشند و اضافه کرد: 
در  بستر حضور  قانون  اسلامی در چارچوب  نظام جمهوری 
عرصه انتخابات را برای نامزدها فراهم کرده و لذا انتظار جدی 
می رود که نامزدها هم متعهد به قانون باشند؛ لازمه این تعهد 
نیز اشرافیت بر قانون انتخابات است و از نامزدها و رؤسای 
ستادهای انتخاباتی می خواهیم که حتما قانون را مرور کنند تا 

گرفتار تخلف نشوند.
وی پایبندی به قانون و اخلاق را دو شاخصه مهم در فعالیت 
و  قانون مداری  اگر  کرد:  تاکید  و  دانست  نامزدها  تبلیغاتی 
ملموس  و  مشهود  تبلیغات  روند  در  نامزدها  اخلاق مداری 

باشد، حتما در اقبال مردمی تاثیر مثبت خواهد داشت.
نامزدها و روسای ستادها از نرم افزار »جمهور« استفاده 

کنند
مرکز  توسط  »جمهور«  کاربردی  برنامه  طراحی  از  قنبریان 
سریع  و  آسان  دسترسی  جهت  نگهبان  شورای  پژوهش های 
مردم به ویژه نامزدها و رؤسای ستادهای انتخاباتی به قوانین 
و آیین نامه ها و بخشنامه های انتخاباتی خبر داد و متذکر شد: 
یکی از بارزترین مصادیق پایبندی به اخلاق انتخاباتی، پرهیز 
از تخریب و توهین نسبت به نامزدهای دیگر است؛ متاسفانه 
برخی از نامزدها از الفاظ توهین آمیز استفاده می کنند و درصدد 
فعالیت های  نهایتا سلامت  نامزدهای دیگر هستند که  تخریب 
تبلیغاتی آنان را زیر سوال می برد و پیگیری های قضایی بعدی 

را به دنبال دارد.
موارد  سیاه نمایی جزء  و  تخریب  و  توهین  اینکه  بیان  با  وی 
برای  کرد  توصیه  نامزدها  به  است،  انتخابات  در  بداخلاقی 
باید  افزود:  و  کنند  اجتناب  شرایط  سیاه نمایی  از  رای آوری 
فرق  سیاه نمایی  با  واقعیت  گفتن  اما  شود،  گفته  واقعیت ها 

می کند.
انتخابات شورای نگهبان در گیلان با  رئیس هیئت نظارت بر 

اشاره به تصویب قانون شفافیت مالی انتخابات در سال ۹۸، 
خاطرنشان کرد: اجرای این قانون به انتخابات سال ۹۸ نرسید، 
اما در انتخابات امسال اجرایی و در پرسش نامه های ثبت نامی 
از نامزدها خواسته شده تا شماره حساب و متولی امور مالی 
ارسال  با  کشور  وزارت  سامانه  کنند؛  معرفی  را  خودشان 
پیامک هایی به کلیه نامزدها از آنان می خواهد تا اطلاعات مالی 

مرتبط با انتخابات را ثبت کنند.
مصارف  و  منابع  ساماندهی  برای  مالی  شفافیت  قانون 

تبلیغات نامزدها
ساماندهی  را  مالی  شفافیت  قانون  اجرای  از  هدف  قنبریان 
هزینه های انتخابات و منابع و مصارف و سقف هزینه کردها 
در  عدالت  رعایت  موجب  قانون  این  کرد:  تاکید  و  دانست 

هزینه کرد نامزدها می شود.
وی با بیان اینکه گزارش های مربوط به تبادلات مالی در ایام 
پیگیری توسط مراجع  تا یک سال قابل رهگیری و  انتخابات 
خلاف  بر  که  افرادی  برای  گفت:  است،  نظارتی  و  قضایی 
پیگیری  باشند،  کرده  عمل  سامانه  در  شده  ابراز  اطلاعات 
در  حضور  محرومیت  جمله  از  قانونی  مجازات  و  قضایی 

انتخابات تا سه دوره پیش بینی شده است.
گیلان  در  نگهبان  شورای  انتخابات  بر  نظارت  هیئت  رئیس 
دریافت  آماده  را  فرمانداری ها  نظارت  و  اجرایی  هیئت های 
می توانند  مردم  کرد:  اظهار  و  دانست  تخلفات  گزارش 
گزارش ها و اخبار مربوط به تخلفات انتخاباتی و یا اقدامات 
سوء در ایام تبلیغات و روز رای گیری را با شماره تلفن همراه 
۰۹۹۰۲۳۸۳۲۵۸ به صورت مکتوب، صوتی و تصویی در پیام 
ثابت  تلفن  بله ارسال کنند؛ همچنین شماره  ایتا و  رسان های 
۳۲۶۰۵۷۲۷ برای دریافت فکس و پیام گیر صوتی در نظر گرفته 

شده است.
انتخابات، پیگیری قضایی و دستگیری  وی با اشاره به قانون 
شد:  یادآور  و  دانست  ممنوع  را  انتخابات  ایام  در  نامزدها 
بر  انجام می شود؛ همچنین  انتخابات  از  بعد  تخلفات  پیگیری 
اساس قانون جدید انتخابات، شورای نگهبان در صورت اثبات 
زمان  تا  حتی  او،  تغییر صلاحیت  یا  و  نامزد  عدم صلاحیت 

تصویب اعتبارنامه نیز امکان سلب صلاحیت را دارد.

قرار  با  گفت:  گیلان  تجارت  و  معدن  صنعت،  کل  مدیر 
گرفتن در آستانه انتخابات مجلس شورای اسلامی و خبرگان 
رهبری، ماه رمضان و تعطیلات عید نوروز فعالان اقتصادی و 
التهاب  بدون  مدیریت  برای  سنگینی  وظیفه  واحدهای صنفی 

بازار برعهده دارند.
 »تیمور پورحیدری« مدیرکل صنعت، معدن و تجارت گیلان 
شورای  مجلس  انتخابات  آستانه  در  گرفتن  قرار  با  گفت: 
اسلامی و خبرگان رهبری، ماه رمضان و تعطیلات عید نوروز 
برای  سنگینی  وظیفه  صنفی  واحدهای  و  اقتصادی  فعالان 

مدیریت بدون التهاب بازار برعهده دارند.
صنعتگران  و  اصناف  »نقش  همایش  در  پورحیدری  تیمور 
فرماندار  و  گیلان  استاندار  حضور  در  انتخابات«  در  گیلان 
رشت با اشاره به اهمیت نقش تاریخی تجار، بازرگانان، فعالان 
مقدس  نظام  بزنگاه های  کلیه  در  گیلان  اصناف  و  اقتصادی 
در  استان  اقتصادی  فعالان  گفت:  ایران،  اسلامی  جمهوری 
انقلاب  با  ایران اسلامی همراه و همگام  تاریخی  رویدادهای 

بوده اند.
و  تنظیم  در  تاثیرگذار  نقشی  همواره  آنان  کرد:  عنوان  وی 
از  این وظیفه سنگین تر  اینک  و  داشته  برعهده  بازار  مدیریت 
همیشه است و باید از همه ظرفیت ها برای مدیریت شرایط با 

توجه به اینکه آخر سال هستیم بهره گیریم.
هزار واحد  از ۱۳۰  بیش  پورحیدری تصریح کرد: در گیلان 
صنفی وجود دارد که ۲۳۰ هزار نفر در آن اشتغال دارند؛ در 

حوزه فرش نیز در استان ۱۳ هزار بافنده فعالیت می کنند.
و ۸۰۰  هزار  را  استان  در  فعال  واحدهای صنعتی  تعداد  وی 
در  گیلان  مردم  از  نفر  هزار   ۷۵ افزود:  و  کرد  اعلام  مورد 
پروژه صنعتی  و ۱۸۰  دارند  اشتغال  استان  واحدهای صنعتی 
دولت  با  همزمان  نیز  درصد   ۶۰ از  بیش  فیزیکی  پیشرفت  با 
راه  با  می شود  بینی  پیش  که  اجراست  درحال  در  سیزدهم 
سال  اواسط  تا  برخی  و  امسال  اواخر  تا  طرح ها  این  اندازی 

آینده زمینه اشتغال ۶ هزار و ۱۸۵ نفر دیگر هم فراهم شود.
پورحیدری تصریح کرد: در دهه فجر امسال ۳۲ پروژه صنعتی 
با اعتبار ۵۷ هزار میلیارد ریال و یک هزار و ۸۶۷ نفر اشتغال 
در استان به بهره برداری رسید. همچنین با راه اندازی نهضت 
احیاء بیش از ۱۱۵ واحد صنعتی راکد با سرمایه گذاری و ارائه 

تسهیلات به مبلغ ۳ هزار و ۷۰۰ میلیارد ریال و رفع چالش ها 
در قالب کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان؛ احیاء و 

مجددا به چرخه تولید برگشته اند.
استان  این  در  نیز  راکد  صنعتی  واحد   ۳۴۵ کرد:  اضافه  وی 
شناسایی شده که از این تعداد ۱۴۵ واحد قابلیت احیاء دارد 

که برای راه اندازی مجدد آن ها در حال برنامه ریزی هستیم.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت گیلان افزود: در حال حاضر 
در استان ۴۹ معدن دارای پروانه در حال فعالیت است و ۴۸ 
در  مزایده  برگزاری  طریق  از  که  داریم  هم  فعال  غیر  معدن 
مراحل مختلف به افراد و یا شرکت های دارای صلاحیت فنی 

و مالی واگذار و احیاء خواهد شد.
پورحیدری افزود: سال گذشته از گیلان ۷۵۰ میلیون دلار کالا 
صادر شد که سهم صنایع و معادن استان از این مقدار ۳۷۰ 

میلیون دلار بود.
وی تصریح کرد: در حوزه دانش بنیان نیز هم اکنون ۸۶ واحد 
در استان پروانه بهره برداری دارد که با انعقاد تفاهم نامه های 
آموزشی  دوره های  و  دانشگاهی  و  علمی  مراکز  با  متعدد 
نیز  و  دانشگاهی  نخبگان  بسیج  و  صنعتی  تخصصی،  فنی، 
برقرارنمودن ارتباط مطلوب صنعتگران با دانشگاهیان گامهای 

مناسبی در این مسیر برداشته ایم.
گفتنی است، این همایش بزرگ در تالار مرکزی شهر رشت 
بازاریان و  از صاحبان صنوف و  نفر  از ۵۰۰  بیش  با حضور 

صنعتگران پرتلاش گیلان عصر سه شنبه برگزار شد.

رئیس هیئت نظارت بر انتخابات شورای نگهبان در گیلان مطرح کرد

رشد ۱۲۵ درصدی تایید صلاحیت ها در گیلان

مدیر کل صمت گیلان خبر داد

پیشرفت ۶۰ درصدی ۱۸۰ پروژه صنعتی گیلان در دولت سیزدهم

معاون عمرانی استاندار گیلان با اشاره به پیشرفت بالای ۹۰ 
محدوده  در  رشت  قزوین  آزادراه  باقیمانده  پروژه  درصدی 
رودبار گفت: آماده افتتاح پروژه آزاد راه در محدوده رودبار 

– منجیل در نیمه اسفندماه سال جاری هستیم. 
به گزارش نیمرخ به نقل از ایسنا، »محسن منصوری«، معاون 
اظهاراتی  طی  امسال  اسفندماه  اول  جمهور  رئیس  اجرایی 
اسفندماه  مهم سال جاری که در  پروژه  اعلام کرده آخرین 
آزادراه رودبار  افتتاح خواهد شد،  با حضور رئیس جمهور 

– منجیل است.
»موسی فکور« معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار گیلان 
درباره این خبر اظهار کرد: پروژه باقیمانده آزادراه قزوین – 
رشت در محدوده منجیل تا رودبار دارای پیشرفت بالای ۹۰ 

درصدی است.
وی با بیان اینکه ۸.۲ کیلومتر از این مسیر شامل چهار تونل 
و هشت پل و لاینینگ انجام شده است، افزود: عملیات کف 

سازی و روشنایی نیز در حال انجام است.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار گیلان، مجموع اعتبار 
– رشت را  آزادراه قزوین  باقیمانده  پروژه  برای  هزینه شده 
۲۰۰۰ میلیارد تومان دانست که بخش عمده آن معادل ۱۳۵۰ 
میلیارد تومان در دولت سیزدهم هزینه شده و تصریح کرد: 
۳.۲ کیلومتر آسفالت مسیر نیز انجام شده و پنج کیلومتر باقی 

مانده نیز به زودی آسفالت خواهد شد.
آزادراه در محدوده  پروژه  افتتاح  آماده  اینکه  بیان  با  فکور، 
هستیم،  جاری  سال  اسفندماه  نیمه  در  منجیل   – رودبار 
خاطرنشان کرد: این پروژه لاین ورودی به استان گیلان است 

و نقش مهمی در مدیریت ترافیک دارد.
وی با اشاره به ایجاد ترافیک سنگین در محدوده منجیل به 
رودبار در ایام تعطیلات، گفت: با اتمام این پروژه به نوعی 
یک لاین مستقل برای ورود به گیلان ایجاد می شود و مانند 
کمربندی از حاشیه شهر می گذرد لذا دولت سیزدهم برای 
سال  دو  طی  پروژه  عمده  بخش  و  داشته  اهتمام  آن  اتمام 

گذشته اجرا شده است.

با توجه به مصوبات هئیت مدیره شرکت ملی پست ج. ا. ا 
پیرامون تدوین شاخص های ارزیابی به منظور بررسی دقیق 
پست  خدمات،  ارائه  در  استانها  پست  کل  ادارات  عملکرد 
استان گیلان با کسب ۹۸.۳ امتیاز به رتبه دوم کشور دست 

یافت.
از  گیلان  استان  پست  مدیرکل  هوشنگی«  حسین  »محمد 
کسب رتبه دوم پست گیلان در بین ادارات کل پست کشور 
مصوبات  به  توجه  با  افزود:  و  داد  خبر  عملکرد  حیث  از 
هئیت مدیره محترم شرکت ملی پست ج. ا. ا پیرامون تدوین 
شاخص های ارزیابی به منظور بررسی دقیق عملکرد ادارات 
با  گیلان  استان  پست  خدمات،  ارائه  در  استانها  پست  کل 

کسب ۹۸.۳ امتیاز به رتبه دوم کشور دست یافت.
ارزیابی  نظام  پیاده سازی  از  اصلی  هدف  اینکه  بیان  با  وی 
با نحوه  ارتباط  ارائه اطلاعات صحیح و دقیقی در  عملکرد 
ارزیابی  افزود:  است  سازمان  مختلف  واحدهای  فعالیت 
اثربخشی و کارآمدی یک  میزان  به شناسایی  عملکرد منجر 
سازمان خواهد شد و از این طریق است که اطلاعات حیاتی 
و مفیدی در اختیار تصمیم گیران سازمان به منظور بهبود و 

ارتقاء کیفی سطح خدمات قرار می گیرد.
هوشنگی در ادامه ضمن تشکر از تمامی کارکنان پست گیلان 
ارزشمند در سطح شبکه  موفقیت  این  به  دستیابی  به جهت 
پستی کشور تصریح کرد: اقدامات اصلاحی انجام شده در 
بسیاری از فرآیندهای اجرایی به منظور ارتقای کیفی سطح 
ترافیک  افزایش  ذینفعان،  رضایت  جلب  هدف  با  خدمات 
مرسولات پستی، بازسازی و بهسازی فضاهای عملیاتی و زیر 
ساختی، توسعه تجارت الکترونیک با هدف ایجاد بازارهای 
با  استان  محلی  بومی  محصولات  و  تولیدات  برای  جدید 
استفاده از ظرفیت گسترده نخبگان و شرکت های دانش بنیان 
و با تکیه بر لجستیک شرکت ملی پست، ارائه خدمات نیابتی 
به سایر سازمانها و نهادها به منظور ایجاد شفافیت با تأکید بر 
نقش تسهیل گری پست و همچنین انجام اقدامات فرهنگی به 
ویژه توسعه و ترویج فرهنگ تمبر، از مهمترین اقدامات پست 
گیلان برای دستیابی به چنین جایگاهی در سطح کشور است.

مدیر کل پست استان گیلان خبر داد
کسب رتبه دوم پست گیلان در 

ارزیابی ۱۰ ماهه شرکت ملی پست

حضور  با  جوانان  جلسات  اینکه  بیان  با  رشت  فرماندار 
جوانان برگزار شود تا فرصت ارائه دغدغه ها و مطالبات شان 
حل  دغدغه  همواره  باید  مدیران  گفت:  باشند،  داشته  را 

مشکلات جوانان را در اولویت کار خود قرار دهند.
» کیا عاشوری«  فرماندار شهرستان رشت در ستاد ساماندهی 
امور جوانان شهرستان با بیان اینکه ستاد ساماندهی جوانان 
در  سازی  تصمیم  و  گیری  تصمیم  ستادهای  مهم ترین  از 
حوزه جوانان است، اظهار کرد: اگر به درستی در این ستاد 
باید  جلسات  این  خروجی  کنیم،  سازی  تصمیم  کاربردی 

منجربه حل مشکلات و موانع حوزه جوانان شود.
اگر  افزود:  به حوزه جوانان  توجه  اهمیت  به  اشاره  با  وی 
موفق  کشورهای  می شویم،  متضرر  نکنیم  توجه  جوانان  به 
که  کشوری  هر  می کنند،  سرمایه گذاری  جوانان  حوزه  در 
توانست به موضوع جوان و نیازها، باورها و اعتقادات آنها 
توجه یا در بحث تربیتی سرمایه گذاری کند، دچار شکاف 

نسلی نمی شود.
عاشوری با بیان اینکه جوانان در دوران دفاع مقدس حماسه 
خلق کردند در برخی از عملیات ها محوریت با جوانان بود، 
تجهیزات  وجود  با  مقدس  دفاع  دوران  در  دشمن  گفت: 
نتوانست در مقابل اراده این جوانان بایستد، اما در سال های 
اخیر با یک چالش انقطاع باورها در بین نسل جوان مواجه 

شدیم.
امروز  جوانان  اینکه  بیان  با  رشت  شهرستان  فرماندار 
آینده سازان فردای کشور هستند، تصریح کرد: مدیران باید 
همواره دغدغه حل مشکلات جوانان را در اولویت کار خود 
قرار دهند، متأسفانه نسبت به نیاز جوانان بی تفاوت بوده ایم 
اگر در  باید ندیده ایم، در حالیکه  آنان را آنطور که  نیاز  و 
به درستی تصمیم  با موضوعات و مشکلات جوانان  رابطه 

گیری شود، اثرگذاری مثبت دارد.
در  تا ۳۰ سال   ۱۸ هزار جوان  اینکه ۱۱۷  به  اشاره  با  وی 
شهرستان رشت داریم، افزود: جوان که در خانواده خودش 
درک نشود یا مورد تأیید جامعه و در اولویت برنامه ریزی ها 

نباشد چگونه می خواهد آینده سازی کند.
مخاطبین  براساس  دستگاه  هر  اینکه  بر  تأکید  با  عاشوری 
احصا  را  جوانان  دغدغه  و  مشکلات  باید  دارد  که  جوانی 
ساماندهی  جلسات  تا  کند،  ریزی  برنامه  آن  با  متناسب  و 
کرد:  تأکید  باشند،  بخش  نتیجه  و  کاربردی  جوانان  امور 
فرصت  تا  شود  برگزار  جوانان  حضور  با  جوانان  جلسات 

ارائه دغدغه ها و مطالبات شان را داشته باشند.
در  جوانان  حضور  اهمیت  به  اشاره  با  رشت  فرماندار 
با  و  است  سالاری  مردم  مظهر  انتخابات  گفت:  انتخابات 
توجه به هجمه های موجود، اهمیت مشارکت در این دوره 
از  کمتر  آن  ارزش  و  بوده  گذشته  سنوات  از  بیشتر  بسیار 
عملیات های آزادسازی دفاع مقدس نیست، لذا هر رأی در 

انتخابات آبی بر آتش فتنه توطئه گران است.
وی ادامه داد: مشارکت اجتماعی در انتخابات وحدت ملی 
است  ملی  اقتدار  مبنای  هم  ملی  وحدت  می زند،  رقم  را 
استکبار  راهبرد  امروز  می شود.  ملی  امنیت  تحقق  باعث  و 
جهانی بر اساس حضور مردم در انتخابات است، اگر حضور 
در انتخابات پررنگ باشد، بهم پیوستگی و وحدت هم بیشتر 
می شود و راهبرد دشمن نسبت به انقلاب تغییر می کند، زیرا 
مشارکت اجتماعی بیانگر مقبولیت نظام است، لذا مشارکت 
اجتماعی در انتخابات راهبرد مورد تأکید مقام معظم رهبری 

است.
عاشوری با اشاره به نقش مثبت ایجاد و تقویت سازمان های 
مردم  سازمان های  گفت:  جوانان  امور  حوزه  در  نهاد  مردم 
نهاد، فضای مناسبی برای رشد و بالندگی جوانان و فراهم 

نمودن شرایط حضور آنان در صحنه های مختلف است.

نامزد   ۴۲۲ گفت:  گیلان  انتخابات  ستاد  سخنگوی  و  دبیر 
انتخابات مجلس در گیلان تایید نهایی شدند.

فرماندار  ماه ۱۱  اسفند  دوم  اظهار کرد:  ثابت  جواد شفیعی 
تأیید  نامزدهای  اسامی  آگهی  گیلان  انتخابیه  حوزه  مرکز 

صلاحیت شده را منتشر می کنند.
مدیرکل سیاسی و انتخابات استانداری گفت: با تائید نهایی 
تغییر  و  انصرافی  افراد  احتساب  با  و  نگهبان  شورای محترم 
اسامی ۴۲۲  تا ساعت ۱۲ ظهر روز گذشته   انتخابیه  حوزه 
نامزد به تفکیک ۱۱ حوزه انتخابیه برای رقابت جهت کسب 

۱۳ کرسی مجلس دوازدهم منتشر می شود.
به  اسامی  این  تعداد  تغییر  احتمال  داد:  ادامه  ثابت  شفیعی 
جهت انصراف یا دلایل قانونی دیگر وجود دارد و فرمانداران 
۱۰ اسفند اسامی نهایی را جهت درج در مراکز اخذ رأی تهیه 

و با اسامی و آدرس شعب منتشر خواهند کرد.
محترم  نامزدهای  همه  به  مهم  توصیه   ۴ انتخابات  ستاد  دبیر 
انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی بیان کرد و 
گفت: حتماً نامزدها آدرس سایت و کانال های رسمی خود در 
پیام رسان ها را در سامانه my.gov.ir درج کرده و نمایندگان 
خود بر سر شعب را در سامانه ای که شورای محترم نگهبان 

پیامک ارسال نموده در مهلت مقرر معرفی کنند.
هزینه های  منابع  روزانه  داوطلبان  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
انتخاباتی خود را در سامانه شفافیت مالی ثبت کنند، گفت: 
رؤسای ستاد مرکزی و شهر و روستا را فوراً با آدرس ستاد 
و  تبلیغات  قانون  و  کرده  معرفی  بخشداران  و  فرماندار  به 
موارد تخلفات و رعایت آن را به هواداران و ستادهای خود 

یادآوری کنند.

سخنگوی ستاد انتخابات گیلان:
۴۲۲ نامزد انتخابات مجلس 
در گیلان تایید نهایی شدند

مدیرعامل آب و فاضلاب گیلان گفت: بیش از ۳۳ هزار فقره 
انشعاب آب طی ۱۱ ماه گذشته در گیلان واگذار شده است.

علیرضا غیاثی اظهار کرد: با هدف در دسترس قراردادن و 
فراهم نمودن امکان برداشت و استفاده آب شرب از شبکه 
آبرسانی برای گیلانیان عزیز، طی ۱۱ ماه گذشته تعداد ۳۳ 
هزار و ۳۳۹ فقره انشعاب آب در مناطق شهری و روستایی 

استان گیلان واگذار شده است.
غیاثی افزود: از بین انشعابات واگذار شده ۱۷ هزار و ۷۳ 
فقره در  انشعاب در حوزه شهری و ۱۶ هزار و ۲۶۶  فقره 

حوزه روستایی به فروش رفته است.
مدیرعامل آبفای گیلان ضمن معرفی مرکز ارتباط با مشتریان 
به  استان گیلان(  این شرکت )سامانه ۱۲۲ آب و فاضلاب 
آبفای  از درگاه های خدمات رسانی ۲۴ ساعته  عنوان یکی 
مردم  و  مشترکین  رضایت  جلب  که  آنجا  از  گفت:  گیلان 
عزیز استان بسیار حائز اهمیت است و با توجه به ضرورت 
و  الکترونیکی  و  غیرحضوری  صورت  به  خدمات  ارائه 
به  مشترکین  دسترسی  سرعت  و  سطح  افزایش  همچنین 
حدود   ۱۴۰۲ سال  ابتدای  از  شرکت،  خدماتی  درگاه های 

۵۴۹ فقره انشعاب نیز از طریق این سامانه واگذار شد.
و  قبض  پرداخت  قبض،  آخرین  مشاهده  داد:  ادامه  غیاثی 
اعلام رقم کارکرد کنتور و خرید انشعاب آب و فاضلاب از 
جمله خدمات پر تقاضای مشترکین و متقاضیان در سامانه 

مذکور می باشد.
وی تصریح کرد: واگذاری این تعداد انشعاب در سال ۱۴۰۲ 
نسبت به سال ۱۴۰۱ رشد ۸۰ درصدی در تعداد واگذاری 
انشعاب و افزایش ۷۷ درصدی در تعداد واحدهای بهره مند 
از انشعابات واگذارشده نسبت به مدت مشابه سال قبل را 
آب  مشترکین  شمار  انشعابات  این  واگذاری  با  و  شاهدیم 
شرب استان گیلان به ۹۲۷ هزار و ۴۸۰ مشترک و یک میلیون 

و ۲۱۶ هزار و ۴۴۱ واحد رسیده است.

در ۱۱ ماه گذشته انجام شد
واگذاری بیش از ۳۳ هزار فقره 

انشعاب آب در گیلان
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دبیر جامعه اورولوژی ایران:

سرطان پروستات دومین سرطان 
شایع بین مردان ایرانی است

در یکمین روز از اسفند به تصویب نظام نامه تربیتی دانش آموزان 
نوروز،  در  خودروها  متوسط  سرعت  کنترل  سمپاد،  مدارس 
۲۷میلیون ایرانی تحت پوشش طرح سلامت، آخرین وضعیت 
نقش  زنجانی،  بابک  درپرونده  بیت المال  به  اموال  بازگشت 
پرونده های  بیشترین  فرزندآوری  ترویج  در  محله ای  کنشگران 

کثیرالشاکی در پروژه های مسکن پرداخته است.
مراقب ورود گونه های غیربومی به دریای خزر باشیم

حفاظت  سازمان  تنوع زیستی  و  طبیعی  محیط زیست  معاون 
محیط زیست گفت: به علت تردد زیاد کشتی در دریای خزر، 
توازن  آب  طریق  از  غیربومی  گونه های  ورود  مراقب  باید 
کشتی ها باشیم تا به تهدیدی برای گونه های بومی این حوضه 

آبی تبدیل نشوند.
غرفه خبرگزاری جمهوری  از  بازدید  در جریان  اکبری  حسن 
در  ایران  رسانه های  نمایشگاه  چهارمین  و  بیست  در  اسلامی 
مصاحبه با خبرنگار ایرنا درباره تهدیدات ناشی از کاهش تراز 
آب دریای خزر افزود: به طور کلی مسائل تغییر اقلیم و اثراتی 
که بر روی دریاچه ها و تالاب ها می گذارد، مهم است و در یک 
نگاه کلی می شود عنوان کرد که نگرانی از بابت اثرات گازهای 

گلخانه ای و تغییر اقلیم وجود دارد.ادامه خبر را اینجا بخوانید.
جانباختن ۱۷ هزار و ۵۰۰ نفر در تصادفات جاده ای کشور

رییس پلیس راه راهور فراجا اعلام کرد که با افزایش ۶ درصدی 
 ۵۰۰ و  ۱۷هزار  امسال،  نخست  ماه   ۱۰ در  جانباختگان  شمار 

جانباخته ناشی از حوادث ترافیکی جاده های کشور ثبت شد.
اجرای  هماهنگی  کمیته  هفتادونهمین  در  مومنی  سردار حسن 
با  گذشته  ماهه  در۱۰  داشت:  اظهار  ترافیکی،  ویژه  طرح های 
افزایش پنج درصدی شمار تصادف رانندگی مواجه بودیم که 
حاکی از روند کاهشی رشد تصادفات جاده ای است.ادامه خبر 

را اینجا بخوانید.
کاهش ۲۲ درصدی جرائم سایبری در زمان کرونا

رئیس پلیس فتا فراجا گفت: بالای ۷۰ درصد فعالیت ها در زمان 
کرونا معطوف به فضای سایبری شد و در این زمان ۲۲ درصد 
کاهش جرائم سایبری را داشتیم، هر چند که سایر کشورها در 

این زمان افزایش جرائم سایبری را داشتند.
سردار وحید مجید در دومین همایش کسب و کارهای مجازی 
در هتل ارم اظهارکرد: با توسعه حوزه های کسب و کار، سایر 
حوزه های دارای مسولیت هم در این عرصه مشخص می شوند.

وی افزود: مقابله با جرائم سایبری یکی از مسولیت های پلیس 
فتاست و جرایمی که ارائه خدمات را دچار مشکل می کند را 

مورد بررسی قرار می دهد.ادامه خبر را اینجا بخوانید.
به  هشدار  نوروز/  در  خودروها  متوسط  سرعت  کنترل 

رانندگان پرخطر
و  مدیریت  امسال  نوروز  در  فراجا گفت:  راهور  پلیس  رییس 
کنترل سرعت متوسط به طور دقیق رصد و اعمال خواهد شد و 
هیچ گذشت و اغماضی نخواهد شد و رانندگان مرتکب تخلفات 
پر خطر در نوروز از سفر باز خواهند ماند.سردار سید تیمور 
حسینی در هفتاد و نهمین نشست هماهنگی طرح های نوروزی 
با اشاره به افزایش چهار درصدی تردد در طرح نوروزی سال 
گذشته به جان باختن ۱ یک و ۲۱۷ نفر در نوروز اشاره کرد و 
اظهارداشت: امسال موضوع سرعت متوسط با دقت هرچه تمام 

تر رصد ومدیریت خواهد شد.
افزود:  قوانین،  ایمنی و رعایت  بستن کمربند  بر  تاکید  با  وی 
راهور  پلیس  سوی  از  جدی  طور  به  تصادفات  پیک  ساعت 
پیگیری خواهد شد و با متخلفین برابر قانون و بدون گذشت 

برخورد می شود.ادامه خبر را اینجا بخوانید.
خودروهای  ترخیص  مانع  گمرک  پارکینگ  سنگین  هزینه 

امدادی شده است
اینکه حدود  بیان  با  امداد و نجات هلال احمر  رئیس سازمان 
یکهزار میلیارد تومان برای خرید خودروهای امدادی و اورژانس 
ترخیص  پارکینگ  سنگین  هزینه  گفت:  است،  شده  هزینه 
به  خودروها  این  ورود  از  مانع  گمرک  و  بنادر  از  خودروها 
چرخه استفاده شده است.بابک محمودی در نشست هماهنگی 
طرح های نوروزی با اشاره به اینکه این پارکینگ ها خصوصی 
است و بنادر و گمرک این پارکینگ ها را به بخش خصوصی 
واگذار کرده اند ، افزود :بیش از ۲۰۰ میلیارد تومان جریمه برای 
خودروهای امدادی و اورژانس اعمال شد که عملا یک پنجم 

قیمت خرید آنها است.ادامه خبر را اینجا بخوانید.
مراجعه ۲۲۵ نفر به دلیل فوت ناشی از سوختگی به مراکز 

پزشکی قانونی
اداره کل پزشکی قانونی استان تهران اعلام کرد: در ۹ ماهه سال 
جاری ۲۲۵ نفر به دلیل فوت ناشی از سوختگی به مراکز پزشکی 

قانونی استان تهران ارجاع شده اند.

این رقم در مقایسه با مدت مشابه سال ۱۴۰۱ که تعداد فوت 
ناشی ازسوختگی ۲۶۳نفر بود، ۱۴درصد کاهش یافته است.ادامه 

خبر را اینجا بخوانید.
تغییرات اقلیمی حق بر زندگی سالم را نقض کرده است

وزیر دادگستری با اشاره به اینکه طرح ملی »کاشت یک میلیارد 
درخت« با برخی از مصادیق حقوق بشر و شهروندی و اصول 
حقوق بین الملل محیط زیست همپوشانی دارد، گفت: تغییرات 

اقلیمی، حق بر زندگی سالم را نقض کرده است.
در  شهروندی  حقوق  بایسته های  وبینار  رحیمی  حسین  امین 
حفاظت از منابع طبیعی و توسعه درختکاری با رویکرد تغییر 
اقلیم، ضمن گرامیداشت میلاد فرخنده حضت ولی عصر )عج( 
به در پیش بودن انتخابات مجلس شورای اسلامی اشاره کرد و 
در این زمینه بر لزوم مشارکت حداکثری و دعوت عمومی برای 

شرکت در انتخابات تاکید کرد.ادامه خبر را اینجا بخوانید.
دیون  پرداخت  در  ناتوانی  دلیل  به  ایرانی  بانوی   ۵۵۷

مالی در زندان هستند
رئیس هیات امنای ستاد مردمی رسیدگی به امور دیه و کمک 
به زندانیان نیازمند گفت: اکنون ۵۵۷ زن ایرانی نه با ارتکاب 
اعمال مجرمانه که به صرف ناتوانی در پرداخت دیون مالی در 

ندامتگاه های سراسر کشور در حبس به سرمی برند.
سید اسداله جولایی اظهار داشت: از مجموع ۱۲ هزار و ۵۶۵ 
زندانی جرایم غیرعمد، ۵۵۷ نفر را بانوان ایرانی شامل می شوند 
نابجا  پرداخت قروض، ضمانت های  بابت عجز در  که عموما 
یا عدم استطاعت در تسویه اقساط در بند هستند.ادامه خبر را 

اینجا بخوانید.
ثبت بیش از ۹۸۱ هزار ولادت در ۱۱ماهه امسال

رییس سازمان ثبت احوال کشور با بیان اینکه صدور شناسنامه 
والدین  فیزیکی  به حضور  نیاز  دیگر  و  شد  الکترونیک  نوزاد 
برای ثبت درخواست صدور شناسنامه نیست، گفت: از ابتدای 
فروردین تا پایان بهمن ماه امسال ۹۸۱ هزار و ۷۱۱ نوزاد در 

کشور متولد شدند.
هاشم کارگر دربازدید از نمایشگاه مطبوعات و با حضور در 
غرفه خبرگزاری جمهوری اسلامی در گفت وگو با خبرنگار ایرنا 
افزود: در ۱۱ماهه امسال ۹۸۱ هزارو ۷۱۱واقعه ولادت در کشور 
اتفاق افتاد و به ثبت رسید و در مقابل آن ۳۷۹ هزارو ۹۸۲ واقعه 
فوت در کشور به وقوع پیوسته است.ادامه خبر را اینجا بخوانید.

۲۷ میلیون ایرانی تحت پوشش طرح سلامت
میلیون   ۲۷ گفت:  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  معاون 
تحت  خانواده  پزشکی  برنامه  قالب  در  امسال  پایان  تا  ایرانی 

پوشش مراقب سلامت قرار می گیرند.
حسین فرشیدی در حاشیه بازدید از نمایشگاه مطبوعات در جمع 
خبرنگاران افزود: برنامه پزشکی خانواده تعهد دولت است؛ از 
سال ۹۱ برنامه پزشکی خانواده و نظام ارجاع در استانهای فارس 
و مازندران شروع و همچنان ادامه دار بوده و اکنون نیز به سایر 

شهرها گسترش یافته است.ادامه خبر را اینجا بخوانید.
جذب معلمان باکیفیت هدف ویژه دولت سیزدهم

گفت:  پرورش  و  آموزش  وزارت  مجلس  امور  دفتر  مدیرکل 
دولت سیزدهم نگاه ویژه ای به جذب معلمان با کیفیت دارد.

حامد صبوری با حضور در غرفه خبرگزاری جمهوری اسلامی 
در نمایشگاه رسانه های ایران اظهار داشت: این دیدگاه منجر به 
صدور حدود ۵۰ هزار مجوز جذب نیروی انسانی هم در حوزه 

آموزش ابتدایی و هم دبیر و هنرآموز در سال گذشته شد.
مربی  بخش  در سه  مقرر شده  نیز  در سال جاری  افزود:  وی 
تربیتی و پرورشی و معلم درس تربیت بدنی، آموزگار ابتدایی 
و دبیر و هنرآموز آزمون برگزار و اقدام به جذب نیرو شود که 
در روزهای گذشته ثبت نام از متقاضیان آغاز شده است.ادامه 

خبر را اینجا بخوانید.
۶۶ درصد کشته های موتورسیلکت زیر ۴۰ سال هستند

بر اساس آمار جمع آوری شده در واحد آمار سازمان پزشکی 
قانونی کشور، در فاصله سال های ۱۳۹۶ تا ۱۴۰۰، ۱۸ هزار و 
دست  از  را  خود  جان  رانندگی  حوادث  در  موتورسوار   ۱۹۲
داده اند که ۶۶.۲ درصد آنان در گروه سنی کمتر از ۴۰ سال و 

در سنین جوانی قرار دارند.
آمارهای توصیفی و تحلیلی از حوادث و آسیب های اجتماعی 
منبع اطلاعاتی مفیدی برای بررسی ابعاد مختلف این حوادث و 
در نظر گرفتن تمهیدات و راهکارهایی برای رفع دلایل بروز آن 
و کمک به کاهش وقوع آنها است؛ از جمله این موارد می توان 
به آمارهای تحلیلی و توصیفی تصادفات رانندگی اشاره کرد که 
تا پایان سال ۱۴۰۰ توسط سازمان پزشکی قانونی گردآوری و 
منتشر می شده است؛ این آمار در برگیرنده جزئیات مفید و قابل 
این  توجهی از دلایل مرگ در حوادث رانندگی است که در 

گزارش به جزئیاتی از تصادفات موتورسواران و دلایل مرگ 
آنان در فاصله زمانی پنج ساله )از ۱۳۹۶ تا ۱۴۰۰( اشاره می 

شود.ادامه خبر را اینجا بخوانید.
آیا بابک زنجانی از تخفیف مجازات بهره مند می شود؟

سخنگوی قوه قضاییه درباره تخفیف حکم بابک زنجانی گفت: 
کننده  رسیدگی  قضایی  مرجع  با  باره  این  در  تصمیم  هرگونه 
است و باید تشخیص دهد که آیا اقدامات این فرد موثر بوده 
است یا نه که البته در این رابطه باید به نظر دیوان عالی کشور 

نیز توجه شود.
مسعود ستایشی در بازدید از بیست و چهارمین نمایشگاه رسانه 
های ایران و در بازدید از غرفه خبرگزاری جمهوری اسلامی 
خبرگزاری  عنوان  به  ایرنا  خبرگزاری  خبرنگاران  از  تقدیر  با 
پیشرو در حوزه اطلاع رسانی در پاسخ به سوالی درباره آخرین 
 وضعیت پرونده بابک زنجانی اظهار داشت: دستگاه قضایی عزم 
ویژه در جهت برخورد قاطع با فساد اقتصادی، گلوگاه های فساد 
و اقدامات فسادستیزانه دارد و در این زمینه )فسادستیزی( توجه 
و تعصب داریم و این مسئله شعاری نیست و در عمل دیده شده 

است.ادامه خبر را اینجا بخوانید.
۶ هزار و ۷۰۰ پروژه آموزشی در دولت سیزدهم تکمیل و 

احداث شده است
رییس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کشور گفت: در 
دولت سیزدهم ۶ هزار و ۷۰۰ پروژه با ظرفیت حدود ۳۱ هزار 

کلاس درس تکمیل و احداث شده است.
در  ایرنا  غرفه  از  بازدید  در  امروز  محمدی  خان  حمیدرضا 
جامعه  گروه  خبرنگار  با  گفت وگو  در  مطبوعات  نمایشگاه 
ایرنا اظهار کرد: ۶۰ درصد این پروژه ها در مناطق روستایی و 

کم برخوردار هستند.ادامه خبر را اینجا بخوانید.
نقش کنشگران محله ای در ترویج فرزندآوری و افزایش 

نرخ رشد جمعیت
به منظور رفع  نقش کنشگران محله ای در ترویج فرزندآوری؛ 
رفت  برون  برای  تلاش  و  جمعیت  رشد  نرخ  کاهش  دغدغه 
نمایشگاه  در  کارشناسان  از سوی  پیری جمعیت  از مشکلات 

مطبوعات و خبرگزاری ها بررسی شد.
اصل  اساس  بر  جمعیت،  جوانی  و  خانواده  از  حمایت  قانون 
هشتاد و پنجم قانون اساسی، در یک کمیسیون مشترک بررسی 
شد و پس از موافقت مجلس با اجرای آزمایشی آن به مدت 
هفت سال، در دهم آبان ۱۴۰۰ به تأیید شورای نگهبان رسید. 
بر اساس ماده نخست این قانون، ستاد ملی جمعیت به ریاست 
رئیس جمهور نیز تشکیل و بر این اساس موضوع جوانی جمعیت 
با همکاری دستگاه های مختلف به جدیت دنبال می شود تا جایی 
که این قانون به مرجع اصلی سیاستگذاری در امور جمعیتی و 
خانواده در کشور تبدیل شده است؛ با وجود قانون مترقی در 
این حوزه اما نمی توان از نقش گروه های مردمی و کنشگران 
اجتماعی در ترویج فرهنگ فرزندآوری چشم پوشی کرد.ادامه 

این میزگرد را اینجا بخوانید.
پرونده  در  بیت المال  به  اموال  بازگشت  وضعیت  آخرین 

بابک زنجانی
مرکز رسانه قوه قضاییه با صدور اطلاعیه ای آخرین وضعیت 
پرونده های  مهم ترین  از  یکی  در  بیت المال  به  اموال  بازگشت 

اقتصادی دهه گذشته کشور را تشریح کرد.
والمسلمین  حجت الاسلام  گذشته  روز  اظهارات  پی  در 
غلامحسین محسنی اژه ای رئیس دستگاه قضا مبنی بر بازگشت 
قضاییه  قوه  رسانه  مرکز  کشور،  به  زنجانی  بابک  بدهی های 

اطلاعیه ای تبیینی با همین موضوع منتشر کرد.
در این اطلاعیه با اشاره به پیشینه مسئله، آمده است: پرونده بابک 
زنجانی، یکی از پرونده های مهم اقتصادی دهه گذشته کشور 
بوده که همواره مورد توجه افکار عمومی قرار داشته است. ادامه 

این خبر را اینجا بخوانید .
تصویب نظام نامه تربیتی دانش آموزان مدارس سمپاد

تربیتی  نظام نامه  تصویب  گفت:  پرورش  و  آموزش  وزیر 
دانش آموزان سمپاد در راستای توجه ویژه به تربیت و آموزش 

در کلاس های درس صورت گرفت.
رضا مرادصحرایی در نشست هیات امنای سازمان ملی پرورش 
استعدادهای درخشان اظهار کرد: ۸۶ درصد از ۳ هزار نفر اول 
کنکور سراسری تا پیش از مصوبه تاثیر قطعی سوابق تحصیلی 
از دهک های ۹ و ۱۰ جامعه بودند اما امروز با اجرای این مصوبه 
به عنوان مثال سهم استان سیستان و بلوچستان بیش از ۳ برابر 
شده است و این نشان از تحقق عدالت آموزشی در اجرای این 
اینجا  را  دارد.ادامه خبر  فرهنگی  انقلاب  مصوبه شورای عالی 

بخوانید.
پروژه های  به  پرونده های کثیرالشاکی مربوط  از  بسیاری 

مسکن است
رئیس کانون سردفتران و دفتریاران با اشاره به اینکه تصویب 
طرح الزام به ثبت رسمی اسناد موجب شفافیت و مستندسازی 
پرونده های  از  بسیاری  اکنون  گفت:  شد،  خواهد  اموال 
کثیرالشاکی مربوط به فروش املاک به چندین نفر در پروژه های 
مسکن است.به گزارش سید علی خندانی در حاشیه بازدید از 
غرفه خبرگزاری ایرنا در بیست و چهارمین نمایشگاه رسانه های 
ایران در گفت و گو با خبرنگار قضایی ایرنا درباره طرح الزام 
به ثبت رسمی اسناد اظهار داشت: در زمینه ثبت رسمی اسناد 

به دنبال منفعت برای مردم هستیم.ادامه خبر را اینجا بخوانید.
اگر قصد دنبال کردن اخبار گروه جامعه ایرنا به صورت کامل 
در حوزه هایی مانند محیط زیست، زنان و خانواده، رفاه و تأمین 
و  بهداشت  پرورش،  و  آموزش  قضایی،  و  اجتماعی، حقوقی 
سلامت، هلال احمر، اورژانس، انتظامی و حوادث، بهزیستی، 
مسائل و آسیب ها و مدیریت بحران را دارید، پیشنهاد می کنیم هر 
 https://www.irna.ir/service/society  روز سری به این سایت

بزنید.

نقش کنشگران محله ای در ترویج فرزندآوری
۲۷ میلیون ایرانی تحت پوشش طرح سلامت

پروستات  سرطان  گفت:  ایران  اورولوژی  جامعه  دبیر 
در  که  است  ایرانی  مردان  میان  در  شایع  سرطان  دومین 
نتایج  دارای  درمان  موقع،  به  درمان  و  تشخیص  صورت 
کلیه  و  مثانه  سرطان  همچنین  بود.  خواهد  رضایت بخشی 
که  هستند  ادراری  سیستم  در  شایع  سرطان های  دیگر  از 
این  به  ابتلا  ترین عوامل  اصلی  از  قلیان  و  تریاک  سیگار، 

بیماری به شمار می رود.
 محمد هادی رادفر اظهار داشت: امروزه در صورت مراجعه 
خصوص  به  تومورها  از  بسیاری  زودرس،  تشخیص  و 
و  اندوسکوپی  روش های  با  می توان  را  کلیه  و  مثانه  در 
لاپاروسکوپی یا جراحی های کم تهاجمی به صورت جدی 

کنترل کرد.
وی در آستانه برپایی روز سلامت مردان با اشاره به اینکه 
پیروی از سبک سالم زندگی و مراجعه به موقع به پزشک 
کلید سلامت مردان و جامعه است، تصریح کرد: به همین 
منظور جامعه اورولوژی ایران همه ساله پنجشنبه اول اسفند 
را به روز سلامت مردان اختصاص داده است که پزشکان 
سلامت  اهمیت  مردم،  آگاهی  افزایش  و  اطلاع رسانی  با 
مردان را به عنوان عناصر مهم خانواده و جامعه مورد تاکید 

قرار می دهند.
سنگ ها، بیشترین عامل بیماری های کلیوی در کشور

برای  مکان  بهترین  فرهنگسراها  که  آنجا  از  افزود:  رادفر 
سلامت  زمینه  در  جامعه  به  آگاهی بخشی  و  اطلاع رسانی 
مساعدت  خواستار  ایران  اورولوژی  جامعه  است،  مردان 
سلامت  هفته  در  مکان ها  این  اختصاص  برای  شهرداری 

مردان شد.
وی با تاکید بر نقش خودمراقبتی توسط افراد اظهار داشت: 
مانند،  سالم  زندگی  سبک  از  پیروی  کنار  در  باید  مردان 
دخانیات،  انواع  مصرف  از  پرهیز  مناسب،  غذایی  رژیم 
و  منظم  مراجع  و  منظم  ورزش  و  ورزشی  حرکات  انجام 

دوره ای به پزشکان از سلامت خود اطمینان حاصل کنند.
به  مردان  چند  هر  ایران،  اورولوژی  جامعه  دبیر  گفته  به 
کلیوی  های  سنگ  به  ابتلا  مستعد  بیشتر  ژنتیکی  لحاظ 
هستند، ولی در صورت مراجعه به هنگام به پزشک با دارو 
یا روش های کمتر تهاجمی، سنگ های آنان قابل درمانند. 
یا  پزشک  به  دیرهنگام  مراجعه  در صورت  دیگر  از سوی 
گرفتار  کلیه  مزمن  های  بیماری  به  فرد  درمان،  کردن  رها 

می شود.
رادفر با اشاره به اینکه گاهی یک سنگ کوچک باعث از 
دست دادن کلیه فرد می شود، ادامه داد: نیمی از بیمارانی 
که به سنگ کلیه دچار می شوند در صورت رعایت نکردن 
رژیم غذایی مانند کاهش مصرف نمک یا پرهیز از مصرف 
ناکافی  نوشیدن  شده،  اشباع  های  چربی  یا  قرمز  گوشت 
آب و مایعات سالم و نیز رها کردن درمان به دلیل نداشتن 
درد، دوباره گرفتار سنگ های جدید می شوند که این امر 

ضرورت معاینات منظم را مشخص می کند.
بیش از ۹۰ درصد زوج ها شانس بچه دار شدن دارند

نقش  بر  تاکید  با  ادامه  در  ایران  اورولوژی  جامعه  دبیر 
خودمراقبتی در درمان ناباروری تصریح کرد: چاقی، فشار 
به  ناباروری  عوامل  از  سیگار  و  کم تحرکی  دیابت،  خون، 
شمار می رود و بسیاری از زوج های نابارور تنها با اصلاح 
سبک زندگی و بدون مداخلات درمانی توانسته اند صاحب 

فرزند شوند.
وی گفت: امروزه با کمک روش های نوین درمان ناباروری 
بچه دار شدن  ۹۰ درصد زوج ها شانس  از  بیش  در کشور 

دارند.

نظارت بر اجرای دقیق قانون
 جوانی جمعیت

به  خطاب  بخشنامه ای  صدور  با  کشور  کل  دادستان 
اجرای  در  جدی  نظارت  بر  استان ها  مراکز  دادستان های 
تاکید  جمعیت  جوانی  و  خانواده  از  حمایت  قانون  دقیق 
و  جنین  سقط  غیرمجاز  مراکز  با  قاطع  برخورد  و  کرد 
این  شد.  خواستار  را  حوزه  این  در  مجرمانه  شبکه های 
بخشنامه با توجه به نقش موثر جمعیت در رشد و پیشرفت 
کشور و با عنایت به سیاست های کلی جمعیت )ابلاغی ۳۰ 
تحقق  منظور  به  و  انقلاب(  معظم  رهبر   ۱۳۹۳ اردیبهشت 
کامل اهداف »قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت 
قانون   ۶۱ تا   ۵۶ مواد  در  مقید  قانونی  تکالیف  بر  مبتنی  و 
کیفری«  دادرسی  آیین  »قانون   ۲۲ ماده  مطابق  و  مذکور 
و  عامه  حقوق  از  صیانت  امر  در  دادسرا  نهاد  تکالیف  و 
حفظ منافع و مصالح ملی و با هدف وحدت رویه قضات 
شبکه هایی  و  افراد  با  قانونی  برخورد  و  در کشف  دادسرا 
است. شده  صادر  جنین  غیرقانونی  سقط  به  مبادرت  که 

موحدی  محمد  المسلمین  و  الاسلام  حجت  بخشنامه  در 
آزاد آمده است: به منظور رسیدگی دقیق و تمرکز بررسی 
تعیین  به  نسبت  جنین،  سقط  جرایم  با  مرتبط  پرونده های 
قاضی مجرب و شعب اختصاصی برای رسیدگی به جرایم 
که  شهرستان هایی  نیز  و  استان  مرکز  دادسرای  در  مزبور 
بیشترین فراوانی وقوع جرم گزارش شده است؛ اقدام شود.

این بخشنامه می افزاید: در صورتی که فعالیت های غیرمجاز 
گزارش  برابر  غیرقانونی،  جنین  سقط  مراکز  و  اماکن  در 
ضابطین قضایی یا بازرسان وزارت بهداشت، احراز شود؛ 
در چارچوب قانون ترتیبی اتخاذ شود که از ادامه فعالیت 
غیرمجاز مراکز یادشده جلوگیری شود همچنین در راستای 
اجرای ماده ۵۹ قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت 
علاوه بر رسیدگی به جرایم کشف شده، موارد مربوط به 
این جرم در فضای مجازی برای اقدام مقتضی به معاونت 

امور فضای مجازی دادستانی کل کشور گزارش شود.
این بخشنامه تصریح می کند: در مواردی که مباشر، شریک 
یا معاون جرم، از صاحبان حرف و مشاغل پزشکی است 
اهمیت  به  عنایت  با  کند  فراهم  را  جنین  سقط  وسایل  و 
بر  علاوه  تنظیمی،  کیفرخواست  در  موضوع،  حساسیت  و 
درخواست مجازات قانونی، مطابق تبصره ۴ ماده ۵۶ قانون 
حمایت از خانواده و جوانی جمعیت، ابطال پروانه فعالیت 
از دادگاه رسیدگی کننده درخواست و نماینده دادستان در 

جلسات دادرسی بر این مطالبه تاکید کند.
از  استفاده  با  است:  شده  تاکید  بخشنامه  این  ادامه  در 
ظرفیت قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت نسبت 
برای  تبلیغاتی،  و  رسانه ای  اقدامات  و  موضوع  تبیین  به 
ناشی  قضایی  و  حقوقی  تبعات  از  عمومی  آگاهی  ارتقای 
از  پیشگیری  منظور  به  غیرمجاز  جنین  سقط  به  اقدام  از 
قانون  استان در چارچوب  با صدا و سیمای  جرایم مزبور 

همکاری شود.

نیاز آینده ایران به شغل »مراقب 
سالمند«؛ دستورالعمل آن در 

دست تدوین است

با  گفت:  کشور  سالمندان  ملی  شورای  دبیرخانه  رئیس 
توجه به اینکه در آینده تعداد زیادی سالمند تنها و مجرد 
بسیاری  این مساله مواجه می شویم که  با  بنابراین  داریم، 
از این سالمندان، کسی را ندارند که از آنها مراقبت کند و 
نیاز است شغل »مراقب سالمند« را تعریف کرده و افرادی 

را برای آن آموزش دهیم.
مژگان رضازاده با بیان اینکه جمعیت سالمندی کشور در 
آینده رو به جنسیتی شدن است و سالمند زن بیشتر از مرد 
می شود، افزود: به واسطه اینکه در کشور این فرهنگ جا 
افتاده که همه افراد تحصیلات دانشگاهی و تکمیلی داشته 
محسوب  کرامت  و  احترام  برای  دلیلی  امر  این  و  باشند 
فعالیت های  انجام  به  تمایلی  افراد  از  بسیاری  شود،  می 
ندارند که  مانند مراقب سالمند و همیار سالمند  خدماتی 

این مساله آسیب هایی را به دنبال دارد.
بسیاری از افراد تحصیل کرده ایرانی به کشورهای دیگر 
استفاده  خود  تحصیلات  از  آنجا  در  و  می کنند  مهاجرت 
نمی کنند و مراقب سالمند می شوند اما حاضر نیستند این 

کار را در کشور خودمان انجام دهند.
به  که  نداریم  را  کسی  حتی  آینده  در  کرد:  تصریح  وی 
در  درصورتیکه  کنیم  استخدام  سالمند  مراقب  عنوان 
مراقب  شغل  آمریکا،  و  اروپایی  کشورهای  از  بسیاری 
بسیار  آن  به  جامعه  نگاه  و  دارد  خاصی  کرامت  سالمند 
مثبت است؛ این درحالیست که بسیاری از افراد تحصیل 
در  و  می کنند  مهاجرت  دیگر  کشورهای  به  ایرانی  کرده 
آنجا از تحصیلات خود استفاده نمی کنند و مراقب سالمند 
می شوند اما حاضر نیستند این کار را در کشور خودمان 

انجام دهند.
مشاغل  از  یکی  عنوان  به  باید  سالمند  مراقب  شغل 

مورد نیاز روز جامعه معرفی شود
اظهار  کشور  سالمندان  ملی  شورای  دبیرخانه  رئیس 
یکی  عنوان  به  باید  را  سالمند  مراقب  شغل  باید  داشت: 
نیاز روز جامعه معرفی کرد؛ لازم است  از مشاغل مورد 
این شغل به شکل علمی، تخصصی و کاربردی احیا شود.

تمام آموزش ها و دستورالعمل  باید  تاکید کرد:  رضازاده 
این  نهایت  در  و  شده  بررسی  سالمند  مراقب  شغل  های 
این  از مشاغل مهم کشور شود؛ در  به یکی  تبدیل  شغل 
و  بیمه  سالمند،  مراقب  شغل  برای  دارد  ضرورت  رابطه 
افراد  که  گونه ای  به  شود  گرفته  نظر  در  حقوقی  سرانه 
باقی  آن  در  و  کرده  انتخاب  را  شغل  این  شوند  ترغیب 

بمانند.
سالمند،  مراقب  شغل  برای  می توانیم  کرد:  اضافه  وی 
پیش بینی  مدت  کوتاه  دوره های  و  ویژه  تخصص های 
را  مقدماتی  کارهای  آموزش ها،  این  انجام  برای  کنیم. 
انجام دادیم و با وزارت بهداشت جلساتی برگزار کردیم 

و در حال ساماندهی امور هستیم.
تدوین دستورالعمل مراقبین سالمند

گفت:  کشور  سالمندان  ملی  شورای  دبیرخانه  رئیس 
مراقبت  موضوع  سالمندی،  دوره  های  دغدغه  از  یکی 
در  شده  انجام  تحقیقات  و  بررسی  چون  است  سالمندی 
مورد سالمندان تنها در سنوات گذشته به این نتیجه منجر 
تنهایی  سالمندان  آینده،  در  سالمندان  از  بسیاری  که  شد 
اکنون  از  که  است  نیاز  و  ندارند  را  کسی  که  می شوند 
برای این مساله فکری شود و برنامه ریزی لازم برای آن 

انجام شود.
رضازاده با بیان اینکه در حال تدوین دستورالعمل مراقبین 
سالمندان هستیم، گفت: در حال برنامه ریزی هایی هستیم 
در  معیشتی  و  حمایتی  های  بسته  آنها  برای  بتوانیم  تا 

راستای حمایت از شغل مراقب سالمند تدوین کنیم.
به گزارش ایرنا، بر اساس برآوردهای انجام شده در سال 
در  سالمند  نفر  هزار   ۲۰۰ و  میلیون   ۹ به  نزدیک   ،۱۴۰۱
ایران زندگی می کنند البته در این پیمایش، سن ۶۰ سال به 
عنوان آغاز سالمندی در نظر گرفته شده است و حدود ۲۰ 
درصد از این سالمندان، سالمندانی هستند که به مراقبت 

و نگهداری نیاز دارند.
اشتغال همزمان فرزندان و همسر یا تنهایی و تجرد سالمند 
روشن  پیش  از  بیش  را  سالمند  مراقب  نیروی  به  نیاز 
می سازد. این اهمیت تا به آنجاست که برخی کارشناسان 
حوزه سالمندی بر این باورند که در آینده نیاز داریم که 

مراقب از کشورهای همسایه برای سالمندان وارد شود.
به  از نظر تولد و زاد و ولد  اکنون شیب جمعیتی کشور 

شکل زیادی در حال تغییر است؛
 به طوری که وضعیت سالمندی کشور از پنج درصد در 
سال ۱۳۵۵ به حدود ۱۰ و نیم درصد یعنی نزدیک به ۹ 

میلیون نفر افزایش پیدا کرده است.
افزایش  به  منجر  تنها  سالمندان  تعداد  افزایش  همچنین 
چنانکه  شود  می  سالمند  مراقب  نیروی  به  جامعه  نیاز 
و  جمعیت  جوانی  فراکسیون  رئیس  بیگی  محمد  فاطمه 
سازمان  درمان  و  بهداشت  کمیسیون  رییسه  هیأت  عضو 

بهزیستی کشور در این رابطه گفته است: 
و  ازدواج  میزان  کاهش  و  طلاق  رشد  پدیده  با  امروز 
اینها  هستیم،  مواجه  فرزندآوری  تعداد  کاهش  همچنین 
پدیده هایی هستند که به طور کلی منجر به تجردزیستی و 

افزایش تعداد سالمندان تنها می شود.
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کاهش نامحسوس آمار »ازدواج« و عدم رشد »طلاق«
 صدور مجوز مراکز همسرگزینی توسط وزارت ورزش و جوانان

وزارت  اجتماعی جوانان  توسعه  و  برنامه ریزی  دفتر  مدیرکل 
از ۱۲۰  بیش  در حال حاضر  اینکه  بیان  با  و جوانان  ورزش 
حال  در  و  کرده  دریافت  مجوز  ما  از  همسان گزینی  مرکز 
به هیچ سایتی مجوز نمی دهیم  فعالیت هستند، اعلام کرد: ما 
مراکز می توانند  این  البته  ارائه می کنیم،  مراکز مجوز  به  بلکه 

دارای سایت هم باشند.
فعالیت  درباره  متقی فر  مهدی  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
قانون   ۳۷ ماده  تبصره  طبق  کرد:  بیان  همسریابی  سایت های 
همسان گزینی  مراکز  مجوز  متولی صدور  ما  جوانی جمعیت، 
یا فعال در انتخاب همسر هستیم و این کار را از سال ۱۴۰۱ 

آغاز کرده ایم. 
مرکز   ۱۲۰ از  بیش  حاضر  حال  در  اینکه  بیان  با  متقی فر 
فعالیت  حال  در  و  کرده  دریافت  مجوز  ما  از  همسان گزینی 
بلکه  نمی دهیم  مجوز  سایتی  هیچ  به  ما  کرد:  تصریح  هستند، 
به مراکز مجوز ارائه می کنیم، البته این مراکز می توانند دارای 

سایت هم باشند.
مدیرکل دفتر برنامه ریزی و توسعه اجتماعی جوانان وزارت 
تمامی  حاضر  حال  در  اینکه  بر  تاکید  با  جوانان  و  ورزش 
را  مراکزی  مجوز  دریافت  با  حوزه  این  در  فعال  پلتفرم های 
وزارت  گفت:  کنند،  فعالیت  آن  کنار  در  تا  کردند  تأسیس 
ورزش و جوانان در این حوزه پلتفرم یا سایتی ندارد و ما تنها 

متولی صدور مجوز هستیم.

ملی  رویداد  اسفندماه  سوم  و  دوم  کرد:  اعلام  همچنین  وی 
صبا را برگزار خواهیم کرد؛ باتوجه به اینکه برای ۱۲۰ مرکز 
همسان گزینی در سراسر کشور مجوز صادر کرده ایم، رویداد 
ملی صبا دومین رویدادی است که یکی از آنها اردیبهشت ماه 
برگزار شده و دومین رویداد آن دوم و سوم اسفندماه برگزار 

خواهد شد.

هم افزایی  هدف  با  مراکز  این  تمام  میزبان  داد:  ادامه  متقی فر 
و شبکه سازی و تجربه نگاری در حوزه همسان گزینی هستیم 
زیرا مدلهای متفاوتی در سراسر کشور در حوزه همسان گزینی 
در حال انجام است. تجربه نگاری در این حوزه کمک می کند 
تا درصد موفقیت این مراکز افزایش پیدا کند، علاوه بر این 
مهم ترین  از  یکی  زیرا  داریم  مراکز  این  از  حمایت هایی  نیز 
ازدواج  برای  مناسب  گزینه  کردن  پیدا  ازدواج،  مسئله های 

است.
گفت:  جوانان  اجتماعی  توسعه  و  ریزی  برنامه  دفتر  مدیرکل 
مهمترین شاخص هایی که برای این مراکز ترسیم می کنیم بحث 
اطمینان، امانت داری و شاخص های آموزش و مشاوره پیش از 
با مراجعه، کسی را  به عبارتی مراکز ما صرفا  ازدواج است. 
معرفی نمی کنند. در این مراکز مشاوره و آموزش بسیار پررنگ 
است و آنجا معیارهای انتخاب را به جوانان آموزش می دهند 
و در نهایت باتوجه به خصیصه ها و شخصیتی که وجود دارد، 
معرفی  آنها  به  همسان  فرد  و  می گیرد  صورت  روانشناسی 
یکدیگر  به  بپذیرند  را  شرایط  این  طرف  دو  اگر  و  می شود 

معرفی خواهند شد.
وی در خصوص آمارهای ازدواج و طلاق طی ۹ ماهه سال 
جاری نیز بیان کرد: به صورت کلی در ۹ ماهه امسال نسبت به 
سال گذشته در ازدواج کاهش نامحسوسی داشتیم و در آمار 

طلاق نیز رشدی وجود نداشته است.
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تولید خودروهای پرمصرف و 
بی کیفیت عامل ناترازی بنزین

 لزوم تولید و واردات خودروهای برقی

با وجود گردش مالی چندین هزار میلیاردی در فضای مجازی 
اما میزان مالیات پرداختی توسط اینفلوئنسرها کمتر از ۷ میلیارد 

تومان بوده است.
از بلاگرها و فعالان فضای مجازی در  مالیات ستانی  موضوع 
هفته های اخیر، بار دیگر به تیتر یک برخی از رسانه ها تبدیل 

شده است، نظراتی که گهگاه در تقابل با یکدیگر قرار دارند.
مالیات  ستانی  افراد صاحب نظر،  و  از رسانه ها  برخی  واقع  در 
از بلاگرهای فضای مجازی را به دلیل فیلترینگ این شبکه ها 
از  دسته  این  عقیده  به  می کنند؛  عنوان  غیرمنطقی  کشور،  در 
مجازی  فضای  در  را  مشکلاتی  فیلترینگ  با  دولت  رسانه ها، 
منطقی  بلاگرها  از  مالیات  اخذ  دلیل،  به همین  و  ایجاد کرده 

به نظر نمی رسد.
به عنوان نمونه، امان الله قرایی مقدم، استاد دانشگاه خوارزمی و 
جامعه شناس پیرامون مالیات ستانی از بلاگرها گفته است: وقتی 
یک پلتفرم فیلتر شده است، چطور مالیات گرفتن از آن برقرار 
لزوم وجود یک ضابطه مشخص  به  قائل  اینکه  است؟ ضمن 
این  دارندگان  که  نکته ای هم  اما  برای فضای مجازی هستم، 

صفحات مطرح می کنند، درست است.
اما نکته جالب توجه این بوده که اغلب رسانه هایی که به انتقاد 
از مالیات ستانی از بلاگرها پرداخته اند، تنها این مطلب را در 
تیتر خود عنوان داشته اند و بررسی دقیق گزارشات منتشر شده 
از  مالیات ستانی  با  از آن دارد که در مجموع موافق  حکایت 

بلاگرها هستند.
البته پایگاه اطلاع رسانی دولت نسبت به انتقاد از مالیات ستانی 
از بلاگرها به سرعت واکنش نشان داده و پیرامون آن اطلاعیه ای 

را منتشر کرده که بخشی از آن در ادامه آمده است.
» در سال ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰، اینفلوئنسرهایی که بیش از ۵۰۰ هزار 
بودند،  نفر دنبال کننده داشتند، شناسایی شدند که ۵۵۱ مورد 
مالیات صادر  برگه تشخیص  اینفلوئنسر  برای ۱۲۳  نهایت  در 
شد. مجموع تراکنش این اینفلوئنسرها ۲.۳ هزار میلیارد تومان 
بود که برای سال ۱۳۹۹، ۶۴ برگه تشخیص به ارزش ۲ هزار 
میلیارد تومان صادر شد که در نهایت ۷ میلیارد و ۶۰۰ میلیون 

تومان مالیات اخذ شد.«
قانون چه می گوید؟

مطابق با قانون بودجه سال ۱۳۹۹، درآمدهای کاربران دارای 
بیش از ۵۰۰ هزار دنبال کننده در رسانه های کاربرمحور )مانند 
اینستاگرام و تلگرام( از محل تبلیغات مشمول مالیات بر درآمد 
 ۱۴۰۰ سال  بودجه  قانون  »ذ«  بند  طبق  همچنین  بود.  خواهد 
که  است  آمده  اینستاگرامی  فعالیت های  مالیات  در خصوص 
درآمدهای کاربران دارای ۵۰۰ هزار دنبال کننده در رسانه های 
کاربرمحور از محل تبلیغات، مشمول مالیات بر درآمد خواهد 

بود.
مالیاتی،  امور  اظهارنظر، سخنگوی سازمان  با  همچنین مطابق 

در سال ۱۴۰۲ نیز کسانی که در فضای مجازی از سکوهای 
خارجی اقدام به تبلیغات و درآمدزایی می کنند و بیش از ۵۰۰ 

هزار دنبال کننده دارند، باید مالیات بپردازند.
اما شاید این شبهه را بتوان مطرح کرد که در فضای مجازی 
داشتن  علی رغم  که  هستیم  مواجه  صفحاتی  از  انبوهی  با 
میلیونی  تبلیغاتی  تعرفه  نفر،  هزار   ۵۰۰ از  کمتر  دنبال کننده 
دارند؛ یا با روش های دیگری، درآمد کلانی از فضای مجازی 
کسب می کنند ولی در قانون به مالیات ستانی از این صفحات 

اشاره نشده است.
گفتنی است، در شبکه های اجتماعی پرمخاطب با صفحات و 
کانال هایی مواجه هستیم که از این سکوهای خارجی به منظور 
در  نمونه  به عنوان  بهره می برند،  فروش کالا و خدمات خود 
و  بورس  نظیر  مالی  بازارهای  به خصوص  مختلف  حوزه های 
درآمد  که  هستیم  متعددی  پکیج های  فروش  شاهد  رمزارز، 
در  همچنین  دارد.  دنبال  به  آن  فروشندگان  برای  میلیاردی 
مشاهده  تلگرامی خصوصی  کانال های  مالی،  بازارهای  حوزه 
از  توجهی  قابل  هزینه  آن  در  به جهت عضویت  که  می شود 

افراد دریافت می شود.
دور صداوسیما،  سالیان  چهره  افراد  از  برخی  دیگر  از سوی 
که  داشته اند  برنامه هایی  پخش  و  تولید  به  اقدام  یوتیوب  در 
محل  در  لوگو  درج  یا  زیرنویس  به صورت  تبلیغاتی  آن  در 
تارنماهای  از  برخی  می شود.همچنین  مشاهده  فیلم برداری، 
خبری، با دریافت هزینه های میلیونی، روزانه چندین تبلیغ در 
از  آیا  اما  فضای مجازی )سکوهای خارجی( منتشر می کنند؛ 

موارد گفته شده، دولت مالیات دریافت می کند؟
مالیات دریافتی از بلاگرها، نمایشی و حداقلی!

خصوص  در  هنوز  اینکه  بر  علاوه  است  توضیح  به  لازم 
اندیشیده  قانونی  تمهیدات  فعالیت ها،  برخی  از  مالیات ستانی 
نشده، مالیات وصولی از بلاگرها نیز آن چنان چشمگیر نبوده 
است؛ در واقع از زمان ایجاد الزام قانونی جهت مالیات ستانی 
با  مطابق  این محل،  از  امروز، درآمد دولت  به  تا  بلاگرها  از 
اظهار نظر رئیس سازمان امور مالیاتی کشور، حدود ۷ میلیارد 
و ۶۰۰ میلیون تومان بوده است، رقمی که قطعاً با ارزش کل 
درآمد بلاگرها و اعداد و ارقام موجود در این حوزه، فاصله 

فاحشی دارد.
این در شرایطی است که مطابق با ادعای برخی از اینفلوئنسرها، 
آن ها ماهانه بین ۲ تا ۱۰ میلیارد تومان درآمد کسب می کنند؛ 
از بلاگرها مقایسه  مالیات  میزان وصول  با  را  حال عدد فوق 
اینفلوئنسرها هنوز در  ادعا کرد،  تفاسیر می توان  این  با  کنید، 

تور سازمان امور مالیاتی قرار ندارند.
مشمولان مالیات در فضای مجازی چه کسانی هستند؟

فرار  با  مبارزه  بازرسی،  دفتر  اسبق  مدیرکل  عزیزی،  وحید 
مالیاتی و پول شویی سازمان امور مالیاتی پیرامون الزام بلاگرها 

قانون،  با  مطابق  گفت:  مهر  خبرنگار  به  مالیات  پرداخت  به 
بودجه  قانون  در  و  بوده  مالیات  مشمول  درآمدی  هر  کسب 
نیز بحث مالیات ستانی از بلاگرها عنوان شده است؛ در واقع 
اینفلوئنسرهایی که بیش از ۵۰۰ هزار نفر آن ها را دنبال می کنند 
و از محل تبلیغات در فضای مجازی درآمد دارند، باید مالیات 

پرداخت کنند.
این کارشناس مالیاتی ادامه داد: البته این موضوع به این معنی 
نیست که صفحات مجازی با دنبال کنندگان کمتر از ۵۰۰ هزار 
نفر، الزامی برای پرداخت مالیات ندارند، درواقع همه کسانی 
از محل تبلیغات در بستر فضای مجازی دارای درآمد هستند، 

مشمول مالیات می شوند.
معافیت مالیاتی، صفحات مجازی چندمیلیونی

دنبال کنندگان  با  صفحاتی  همچنین  کرد:  تصریح  عزیزی 
میلیونی وجود دارد که هیچ درآمدی از محل تبلیغات ندارند، 

در واقع، افراد فوق از مالیات این محل معاف هستند.
بر  که  ندارد  را  اختیار  این  مالیاتی  امور  سازمان  افزود:  وی 
اساس تعداد دنبال کننده مالیات دریافت کند، به بیانی باید از 
درآمدی که برای افراد محقق می شود، مالیات اخذ شود. در 
این راستا تبلیغات برخی از افراد هم به صورت کاملًا دوستانه 

و رایگان بوده که مشمول مالیات نخواهد بود.
تحقق  پیرامون  مالیاتی  امور  سازمان  سد  بزرگ ترین 

مالیات از اینفلوئنسرها
مالیات  مشمولان  شناسایی  مالیاتی،  کارشناس  این  گفته  به 
تحقق  پیرامون  مشکلات  بزرگ ترین  از  یکی  مجازی،  فضای 

قانون بودجه کشور است.
 وی دراین خصوص اظهار داشت: عمده پلتفرم هایی که افراد از 
طریق آن تبلیغات انجام می دهند، خارجی هستند و دسترسی 
به صاحب اصلی اکانت در برخی از موارد وجود ندارد، همین 
امر سد بزرگی برای تحقق درآمدهای مالیاتی از بلاگرها است.

وی ادامه داد: همچنین ادعای تبلیغات رایگان و دوستانه نیز 
مالیاتی است که  امور  از مشکلات عمده سازمان  یکی دیگر 

زمان رسیدگی به این پرونده ها را تحت الشعاع قرار می دهد.
نحوه مالیات ستانی از بلاگرها

مالیات بلاگرها گفت: موضوع  پیرامون نحوه محاسبه  عزیزی 
به  درواقع  نیست،  آنها  گردش حساب  بلاگرها،  پیرامون  مهم 
طور خاص درآمد آنها از محل تبلیغات و فعالیت در شبکه های 
اجتماعی مورد بررسی قرار می گیرد، به بیانی مسئله اصلی این 

است که افراد از محل تبلیغات چقدر درآمد کسب می کنند.
وی افزود: عددی که از جمع ریز تراکنش پالایش شده فعالان 
آن ها  مالیات  محاسبه  مبنای  می آید،  دست  به  مجازی  فضای 
محاسبه  تا  می شوند  تفکیک  واریزی ها  انواع  موارد  است، 

مالیات به شکل دقیق صورت گیرد.
مدیرکل اسبق دفتر بازرسی، مبارزه با فرار مالیاتی و پول شویی 
سازمان امور مالیاتی تصریح کرد: با پایان یافتن تمامی مراحل 
و صدور برگه تشخیص، کلیه افراد دارای حق اعتراض هستند، 
البته پس از قطعی شدن فرآیندها، سازمان امور مالیاتی می تواند 
در صورت عدم پرداخت داوطلبانه مالیات توسط اینفلوئنسرها، 

از ابزارهای قانونی خود برای وصول مالیات استفاده کند.
زمان بر بودن مالیات ستانی از بلاگرها

عزیزی در پاسخ به این سوال که چرا میزان مالیات دریافتی 
اینفلوئنسرها همخوانی  درآمد  به  مالیاتی  امور  توسط سازمان 
نداشته و بسیار کمتر است، گفت: در این خصوص باید ببینیم 
که به چه میزانی برگ قطعی برای افراد صادر شده است، در 
واقع وصول مالیات از طریق برگ قطعی انجام می شود و نباید 

تنها میزان تراکنش ها ملاک قرار گیرد.
از  پایان گفت: شناسایی بلاگر، دریافت ریز تراکنش  وی در 
مالیات،  دریافت  تا  محاسبه  فرآیند  بیانی  به  و  مرکزی  بانک 
در  خود  ابزارهای  با  مالیاتی  امور  سازمان  اما  است،  زمان بر 

جهت وصول آن حرکت خواهد کرد.
آنچه مشخص است در ایران به دلیل ضعف در قوانین حوزه 
که  مالیاتی  مشمولان  دقیق  شناسایی  امکان  مجازی،  فضای 
سوی  از  ندارد،  وجود  هستند،  فعالیت  مشغول  بستر  این  در 
به  نیاز  بلاگرها  از  مالیات ستانی  به  مربوط  قوانین  هنوز  دیگر 
تقویت دارد، شاید بتوان گفت اگر موضوع اظهارنامه مالیاتی 
نیز موظف  فعالان فضای مجازی  اجرایی شود،  ایرانیان  کلیه 

می شوند که نحوه کسب درآمد خود را اعلام کنند.

مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزی اعلام کرد: از ابتدای سال 
جاری تا روز ۳۰  بهمن ماه، ۷۳۲ هزار فقره تسهیلات ازدواج 
به مبلغ ۱۴۹.۶ هزار میلیارد تومان توسط نظام بانکی پرداخت 
رشد  درصد   ۲۸ گذشته  سال  مشابه  مدت  به  نسبت  که  شده 

داشته است. 
در  تکلیفی  سهمیه  به  توجه  با  کرد:  اظهار  صحابی  مهدی   

نظرگرفته شده بابت این تسهیلات که تا تاریخ ۳۰    بهمن ماه، 
مبلغ ۱۳۵.۷ هزار میلیارد تومان است، عملکرد شبکه بانکی در 
این خصوص بیش از ۱۱۰ درصد است که نشان از همکاری 
خوب شبکه بانکی در اعطای تسهیلات مزبور در سال جاری 

دارد.
وی با اشاره به تأکیدات رئیس جمهوری مبنی بر صفر شدن 

و کاهش صف تسهیلات قرض الحسنه ازدواج، افزود: بر این 
اساس و همچنین دستور رئیس کل بانک مرکزی مبنی بر لزوم 
مرکز  بانک  ازدواج،  تسهیلات  پرداخت  در  تسهیل  و  تسریع 
جریان  بودن  سیال  و  پیوستگی  رغم  به  تا  اندیشید  تمهیداتی 
ورود و خروج متقاضیان این تسهیلات، علاوه بر تعهدات و 
به  نسبت  بانک های عامل در سال جاری،  ابلاغی  سهمیه های 
متقاضیان در  از  نفر  به ۱۲۵ هزار  ازدواج  پرداخت تسهیلات 
صف ازدواج و پرداخت تسهیلات قرض الحسنه فرزندآوری 
به تعداد ۱۱۰ هزار نفر از متفاضیان در صف این تسهیلات تا 

پایان سال جاری اقدام کنند.
مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزی تصریح کرد: همچنین تفاهم 
شده است بانک قرض الحسنه مهر و قرض الحسنه رسالت نیز 
فرزند  و  ازدواج  الحسنه  قرض  تسهیلات  پرداخت  به  نسبت 
عمل  به  تفاهمات  به  باتوجه  کنند.  اقدام  متقاضیان  به  آوری 
آمده متقاضیان در صف از تعداد ۲۷۰ هزار به تعداد ۱۹۴ هزار 

نفر رسیده است.
پرداخت  در  بانکی  شبکه  عملکرد  اینکه  بیان  با  صحابی 
پایش  و  رصد  حال  در  مداوم  صورت  به  یادشده  تسهیلات 
در  متقاضیان  رساندن  حداقل  به  پیگیری  شد:  یادآور  است، 
صف تسهیلات مذکور به جدیت در دستور کار بانک مرکزی 
سال  پایان  تا  رود  می  انتظار  و  دارد  قرار  عامل  بانکهای  و 
جاری شاهد کاهش متقاضیان در صف تسهیلات قرض الحسنه 

ازدواج باشیم.
وی در پایان تأکید کرد:  از ابتدای سال جاری تا پایان بهمن 
به  فرزند  الحسنه  قرض  تسهیلات  فقره  هزار   ۶۸۳ تعداد  ماه 
مبلغ ۴۲.۴ هزار میلیارد تومان توسط شبکه بانکی به مشمولین 
گذشته  سال  مشابه  مدت  به  نسبت  که  است  شده  پرداخت 

۳۹درصد رشد داشته است.

بلاگرها همچنان دور از تور سازمان امور مالیاتی
 قانون چه می گوید؟

بانک مرکزی اعلام کرد؛

پرداخت ۱۵۰ همت تسهیلات ازدواج توسط بانک ها
 کاهش متقاضیان در صف وام ازدواج

 طب سنتی ایران حاصل صدها سال علم و تجربه است که در 
مجاز طب  غیر  مراکز  انبوه  اما  باشد  مفید  می تواند  خود  جای 
درمان  ادعای  و  می کنند  فعالیت  نظارتی  هیچ  بدون  که  سنتی 
پرونده های  که  رسانده  جایی  به  را  کار  دارند،  را  بیماری  هر 
زیادی از آسیب و حتی مرگ بیمار در پزشکی قانونی تشکیل 

شده است.
ارزشمند آن مظهر  دانش  پیشینه طولانی و  با  ایران  طب سنتی 
خدمات تندرستی و سلامت است که با استفاده از علوم قدیم 
و بهره گیری از توصیه های پیشگیرانه می تواند انسان را به سمت 
زندگی سالم هدایت کند. اقداماتی مانند توصیه به تغذیه سالم، 
طبیعت گردی، خواب مناسب، پرهیز از خشونت و اضطراب و 
البته اصلاح مزاج که با کمترین آسیب هدایتگر انسان به زندگی 

سالم است.
مردم  استقبال  مورد  علت  همین  به  ایران  سنتی  طب  خدمات 
به مراکز طب سنتی  است. صف های طولانی مردم در مراجعه 
متقاضی  و  خواهان  هنوز  قدیمی  علم  این  که  می دهد  نشان 
زیادی دارد. مشکل از آنجا شروع می شود که استقبال و تقاضای 
افرادی را به سمت کسب سود و  گسترده خدمات طب سنتی 

منفعت از این بازار بزرگ سوق می دهد.
افرادی که با دانش اندک خود بدون هیچگونه مجوز و نظارتی 
غیر  و  بزرگ  ادعاهای  می کنند،  دخالت  درمانی  امور  همه  در 
واقعی دارند و در مواردی بیماران را از مراجعه به مراکز طب 
نوین باز می دارند، در این میان افراد زیادی به علت تاخیر در 
درمان یا اقدامات آسیب زا دچار عوارض و ناتوانی های جبران 

ناپذیر و گاه مرگ می شوند.
برای  زیادی  تلاش های  اخیر  سال های  در  بهداشت  وزارت 
بازار  این  ساماندهی  و  ایران  در  سنتی  طب  خدمات  گسترش 

مکاره انجام داده است.
قوانین  ایران؛  در  سنتی  طب  مجاز  غیر  مراکز  انبوه 

بازدارنده نیست

»نفیسه حسینی یکتا« مدیرکل دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت 
وزارت  نظر  از  می گوید:  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت، 
بهداشت فقط افراد دارای مدرک دکترای طب سنتی و پزشکان 
بهداشت  وزارت  تایید  مورد  آموزشی  دوره های  که  عمومی 
به  مجاز  گرفته اند،  مجوز  و  گذرانده  سنتی  طب  حوزه  در  را 
ارائه خدمات طب سنتی هستند و بقیه افراد و مراکز مدعی این 

خدمات غیر مجاز هستند.
افراد دارای مدرک دکترای طب  بهداشت فقط  نظر وزارت  از 
سنتی و پزشکان عمومی که دوره طب سنتی را در مراکز مورد 

تایید گذرانده اند، مجاز به ارائه خدمات طب سنتی هستند
با این تعریف معلوم است که تعداد مراکز مجاز در مقابل انبوه 
بی شمار مراکز و افراد بدون مجوز سهم کوچکی هستند. این 
مکاره ای  بازار  به  ایران  در  سنتی  بازار خدمات طب  که  است 
تبدیل شده است که افراد و مراکز غیر مجاز آن دهها و صدها 
برابر مراکز مجاز در اقصی نقاط کشور گسترده اند و بدون هیچ 

ترس و نگرانی و نظارتی به کار خود ادامه می دهند.
ایرانی  طب  دفتر  مدیرکل  یکتا،   حسینی  نفیسه  دکتر  حضور 
نمایشگاه  چهارمین  و  بیست  در  بهداشت  وزارت  مکمل  و 
و  دغدغه ها  این  درباره  او  با  تا  شد  فرصتی  ایران  رسانه های 
برنامه های وزارت بهداشت برای ساماندهی خدمات طب سنتی 
ایران گفت و گو کنیم با این حال او گفت: آماری از تعداد مراکز 
غیر مجاز نداریم و در مورد میزان مرگ های ناشی از خدمات 
غیر مجاز طب سنتی نیز آمار در اختیار سازمان پزشکی قانونی 

است و وزارت بهداشت در این مورد اطلاعاتی ندارد.
آموزش طب سنتی به پزشکان عمومی

تعداد  درباره  ایرنا  پژوهشگر  پرسش  به  پاسخ  در  یکتا  حسینی 
ایران گفت: اکنون ۴۷  مراکز مجاز و غیر مجاز طب سنتی در 
سلامتکده طب سنتی در کشور مشغول ارائه خدمات تخصصی 
طب سنتی به مردم هستند. در این مراکز متخصصان طب سنتی 
حوزه  در  التحصیل  فارغ   ۵۰۰ می دهند.  خدمت  ارائه  ایرانی 
نیز در رشته طب  دانشجو  داریم و ۲۴۰  طب سنتی در کشور 
اهداف  تحقق  برای  هستند.  تحصیل  مشغول  کشور  در  سنتی 
ملی و ادغام طب سنتی در نظام شبکه بهداشت و درمان کشور 
نیازمند نیروهای تخصصی بیشتری در حوزه طب سنتی هستیم 
بنابراین توسعه دانشکده ها و گروه های آموزشی طب سنتی جزو 

سیاست های وزارت بهداشت است.
او درباره تعداد مراکز غیر مجاز ارائه خدمات طب سنتی گفت: 
آمار دقیقی از افرادی که بدون مجوز و بدون داشتن صلاحیت 
در کشور خدمات طب سنتی ارائه می کنند نداریم. اما تعدادشان 
خیلی زیاد است. نگاهی به فضای مجازی و تبلیغات طب سنتی 
نشان می دهد، افراد خیلی زیادی در کشور مشغول فعالیت در 
زمینه طب سنتی هستند. آنچه مسلم است، این است که خدمات 
این  بتوانیم  اگر  طب سنتی مورد علاقه و مطالبه مردم است و 
این  و  پاسخ  مناسب  عرضه  و  کافی  مراکز  تعداد  با  را  تقاضا 
خدمات را به شکل مناسب در اختیار مردم قرار دهیم. قاعدتا 

توسط افراد غیر مجاز پاسخ داده نمی شود.
قوانین  ایران؛  در  سنتی  طب  مجاز  غیر  مراکز  انبوه 

بازدارنده نیست
مدیرکل دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت بهداشت: گزارش هایی 
از آسیب به مردم در مراکز غیر مجاز طب سنتی وجود دارد که 
در حد ناتوانی و فوت هم بوده است که آمار و پرونده های آن 

در سازمان پزشکی قانونی است
مدیرکل دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت بهداشت افزود: قبول 
نیست.  کافی  کشور  در  سنتی  طب  متخصصان  تعداد  داریم، 
برای  را  سنتی  طب  مدت  کوتاه  آموزش  دوره های  بنابراین 
پزشکان عمومی و متخصصان سایر رشته ها در معاونت آموزشی 
وزارت بهداشت تصویب کردیم و اکنون بالغ بر ۱۵۰۰ پزشک 
اقدامات  دیده اند.  آموزش  سنتی  طب  خدمات  ارائه  برای  نیز 
متعددی برای ساماندهی طب سنتی در کشور انجام شده و یکی 
از زوایای آن ارزشیابی و نظارت بر کار فعالان این حوزه و یکی 
دیگر از زوایای آن نیز تقویت اقدامات سلبی برای جلوگیری از 

فعالیت افراد غیر مجاز است.
حسینی یکتا در پاسخ به این پرسش پژوهشگر ایرنا که چرا با 
افراد و مراکز غیر مجاز برخورد نمی شود و این مراکز تعطیل 
این  می شود.  برخورد  مجاز  غیر  افراد  با  داد:  پاسخ  نمی شوند، 

طور نیست که برخوردی نباشد. 
حتی تعدادی از مراکز غیر مجاز تعطیل شده اند. این طور نیست 
کشور  در  مجاز  غیر  سنتی  طب  مراکز  تعطیل  و  »پلمب«  که 
انجام نشده باشد. نظارت بر مراکز خدمات طب سنتی به عهده 
واحدهای نظارت بر درمان در دانشگاههای علوم پزشکی است. 
هر روز هم تعدادی از این مراکز در کشور مورد نظارت قرار 

می گیرند.
مجاز  غیر  مراکز  فعالیت  از  جلوگیری  برای  کشور  قوانین 

طب سنتی بازدارنده نیست
وی افزود: یکی از نکاتی که وزارت بهداشت به آن قائل است 
این است که قوانین تعزیراتی کنونی کشور برای جلوگیری از 
نیازمند  و  نیست  بازدارنده  مراکز غیر مجاز طب سنتی  فعالیت 
بازبینی است. این مساله باعث شده وقتی فرد متخلف شناسایی 
می شود مجازات برای او بازدارنده نباشد. این بازبینی اکنون در 

وزارت بهداشت در حال انجام است.

 عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شورای 
اسلامی با بیان اینکه یکی از دلایل بروز ناترازی بنزین در 
کشور، پایین بودن کیفیت خودروهای تولیدی است، گفت: 
سیاستگذاری ها باید در جهت کاهش مصرف بنزین باشد و 
تولید و یا واردات خودروهای برقی و هیبریدی را باید در 

دستور کار قرار دهیم.
و  پرمصرف  خودروهای  کارشناسان،  از  بسیاری  زعم  به   
بی کیفیت داخلی از مهم ترین عوامل افزایش مصرف بنزین 
اینکه  بر  علاوه  این خودروها  می رود.  شمار  به  کشور  در 
افزایند و  بر مشکلات می  بالا می برند و  را  بنزین  مصرف 
در زمینه ی ایجاد آلایندگی نیز برایمان دردسر ساز شده اند.

در  بنزین  ناترازی  بروز  در  را  مختلفی  عوامل  کارشناسان 
کشور موثر می دانند. آنها به مواردی همچون توسعه ناکافی 
و  کووید-۱۹  همه گیری  رفع  کشور،  پالایشگاهی  ظرفیت 
تنوع  و  ظرفیت  افزایش  بر  تمرکز  عدم  ترددها،  افزایش 
تقریباً  اما  می کنند،  اشاره  به سبد سوختی کشور  نبخشیدن 
خودروهای  که  دارند  نظر  اتفاق  موضوع  این  در  همه 
توجهی  قابل  تعداد  وجود  و  داخل  ساخت  پرمصرف 
بر  اثرگذار  عوامل  مهم ترین  جمله   از  فرسوده  خودروهای 

ناترازی بنزین در کشور هستند.
خودروهای تولید داخل نسبت به استاندارد جهانی مصرف 
سوخت بالاتری دارند که سبب ناترازی بنزین شده و منجر 

به هدررفت سوخت می شود
شواهد نشان می دهد که اگر تصمیم عاجل و صحیحی در 
خصوص اصلاح کیفیت خودروها اتخاذ نکنیم، در آینده ی 
واقعیت  شد.  خواهیم  مواجه  لاینحلی  مشکلات  با  نزدیک 
النفع بالایی  بنزین برای کشور عدم  این است که واردات 
دارد و به لحاظ اقتصادی به معنای یک زیان اقتصادی تمام 

و کمال است؛
 زیرا از یک طرف نفت را به صورت یک ماده ی خام صادر 
می کنیم و از این جا عدم النفعی داریم و در طرف مقابل، 
به  نفتی وارد می کنیم و  به عنوان یک فرآورده ی  بنزین را 

صورت مضاعف متحمل ضرر می شویم.
ناترازی  بروز  علت  تولیدی  خودروهای  پایین  کیفیت 

بنزین در کشور
محاسبات  و  بودجه  برنامه،  کمیسیون  عضو  قادری،  جعفر 
اصلاح صنعت  لزوم  در خصوص  اسلامی  مجلس شورای 
خودروسازی کشور با اشاره به اینکه صنعت خودروسازی 
کشور در مرحله ی نوزادی باقی مانده و دوران رشد را طی 
حمایت های  با  اوقات  گاهی  داشت:  اظهار  است،  نکرده 
همه جانبه و بی قید و شرط از صنایع اجازه نمی دهیم رشد 
نیز  برای صنعت خودروسازی کشور  موضوع  این  و  کنند 

این اتفاق افتاده است.
وی ادامه داد: یکی از دلایل بروز ناترازی بنزین در کشور، 
طوری  به  است؛  تولیدی  خودروهای  کیفیت  بودن  پایین 
به  بالاتری دارند و  استاندارد جهانی مصرف  به  که نسبت 

هدررفت سوخت منجر می شوند.
استفاده از خودروهای برقی

این نماینده مجلس خاطرنشان کرد: استفاده از ظرفیت ماده 
۱۲ قانون رفع موانع تولید و ماده ۸ قانون حداکثر استفاده 
از توان تولیدی کشور که بحث فاکتورینگ در کنار صرفه 
جویی های ناشی از سوخت مطرح می شود، می تواند کمک 
کننده باشد؛ به این ترتیب، می توانیم در تولید خودروهای 
با مصرف پایین بنزین سرمایه گذاری کنیم و از مصرف بی 

رویه ی آن در کشور بکاهیم.
فناپذیری  جمله  از  مختلف  دلایل  به  گفت:  قادری 
دنبال  به  کشورها  بالا،  آلایندگی  و  فسیلی  سوخت های 

استفاده از سوخت های پاک مانند برق هستند.
حرکت  برقی  خودروهای  از  استفاده  سمت  به  دنیا  الان   
زمینه  این  در  جدی  سیاستگذاری های  باید  نیز  ما  و  کرده 

داشته باشیم تا فشار را از روی بنزین برداریم.
سیاست ها باید در جهت کاهش مصرف بنزین باشد

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس خاطرنشان کرد: این 
نظر کارشناسان درست است که اگر چاره اندیشی اساسی 
برای این ناترازی بنزین نداشته باشیم، هر ساله بر وخامت 
واردات  برای  بیشتری  مبالغ  به  و  می شود  افزوده  موضوع 

نیاز خواهیم داشت.
کشور  در  بالایی  تقاضای  که  هستیم  شاهد  داد:  ادامه  وی 
تعداد خودروهای  بر  روز  هر  و  دارد  برای خودرو وجود 
در  موضوع  این  می شود.  اضافه  کشور  در  استفاده  مورد 
ناترازی  کنار پرمصرف بودن خودروها باعث بروز مشکل 

بنزین شده است.
و  سمت  به  سیاستگذاری ها  تمامی  باید  کرد:  تاکید  قادی 
سویی باشد که کاهش مصرف بنزین را داشته باشیم. تولید 
و یا واردات خودروهای برقی و هیبریدی باید در دستور 

کار باشد.
سوخت های  به  را  خود  وابستگی  که  کنیم  تلاش  باید   
مانند  پاک  از سوخت های  و  کنیم  بنزین کم  مانند  فسیلی 

برق بهره ببریم.
مجلس  محاسبات  و  بودجه  برنامه،  کمیسیون  عضو 
نقل  و  حمل  ناوگان  نتوانسته ایم  متاسفانه  کرد:  خاطرنشان 
عمومی قوی ای را در کشور گسترش دهیم، به همین دلیل 
لحاظ  به  که  کنند  می  استفاده  شخصی  وسایل  از  مردم 

ناترازی بنزین برایمان مشکل ساز شده است.

انبوه مراکز غیر مجاز طب سنتی 
در ایران؛ قوانین بازدارنده نیست
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استان هااستان ها
خزانه گیری برنج در شالیزارهای 

مازندران آغاز شد
اجرای طرح کالابرگ الکترونیکی در 

زنجان نیازمند اطلاع رسانی جامع

 طرح کالابرگ فجرانه با هدف کمک به هفت دهک اول، 
شد  اجرا  نیز  زنجان  استان  در  کشور  سراسر  با  همزمان 
ولی برای موفقیت کامل نیازمند اطلاع رسانی کافی و دقیق 

است تا فروشگاه ها و مردم با مشکل مواجه نشوند.
،  طرح کالابرگ الکترونیکی یک تکلیف قانونی در بودجه 
خرید  برای  جاری  سال  در  دولت  سوی  از  که  است 
شکر،  و  قند  پنیر،  ماست،  شیر،  شامل  گانه   ۱۱ کالاهای 
مرغ، تخم مرغ، گوشت قرمز منجمد، روغن، برنج، حبوبات 

و ماکارونی اجرا شد.
دولت در ادامه روند حمایت خود از اقشار کم  درآمد، طرح 
جدید کالابرگ الکترونیک تحت عنوان »طرح فجرانه« را 
کلید زد که در این طرح یک سبد ۱۱ قلمی برای تأمین 
لازم  ویتامین های  و  ریزمغذی  پروتئین،  کالری،  حداقل 
برای هر فرد )منطبق با نظر انستیتو تغذیه ایران و وزارت 
شده  انتخاب   ۱۴۰۱ سال  مبنای  قیمت های  با  بهداشت( 
است و مابه التفاوت آن قیمت ها با قیمت روز )۱۴۰۲( از 

محل یارانه جدید دولت تامین خواهد شد.
طبق اطلاعیه  وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، در این 
طرح، قیمت روز سبد فجرانه، هفت میلیون و ۴۳۷ هزار و 
۵۰۰ ریال است که خانوار دهک های اول تا هفتم درآمدی 
در صورت خرید بسته، قیمت سال ۱۴۰۱ را به مبلغ پنج 
میلیون و ۲۳۳ هزار ریال از جیب خود پرداخت می کنند و 
مابه التفاوت آن تا قیمت روز به مبلغ ۲ میلیون و ۲۰۴ هزار 

و ۵۰۰ ریال از محل اعتبار جدید دولت تأمین می شود.
در ابتدا فقط سه دهک کم  درآمد مشمول یارانه تشویقی 
بودند که با اجرای طرح فجرانه خانوارهای تا دهک هفتم 

نیز مشمول یارانه تشویقی مضاعف شدند.
عاملیت هزار فروشگاه خُرد و ۱۳۴ شعبه فروشگاه های 

زنجیره ای در زنجان
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان گفت: 
مرحله جدید طرح کالا برگ الکترونیکی با عنوان »طرح 
فجرانه« در راستای حمایت مضاعف از سبد غذایی خانوار 
یارانه بگیر برای دهک های اول تا هفتم درآمدی استان در 

دهه مبارک فجر آغاز شده است.
طیب جعفری افزود: همه خانوار دهکهای اول تا هفتم، ۲ 
قلم کالا  برای خرید ۱۱  اعتبار  میلیون و ۲۰۰ هزار ریال 

برگی دریافت می کنند.
اجرای طرح کالابرگ الکترونیکی در زنجان نیازمند 

اطلاع رسانی جامع
وی ادامه داد: در این طرح یک سبد ۱۱ قلمی برای تامین 
حداقل کالری، پروتئین، ریزمغذی و ویتامینهای لازم برای 

هر فرد با قیمتهای مبنا سال ۱۴۰۱ انتخاب شده است.
هزار   ۲۰۰ و  میلیون   ۲ جدید  اعتبار  کرد:  اظهار  جعفری 
بگیر  یارانه  خانوار  و  بوده  فعلی  یارانه  بر  علاوه  ریالی 
ماهانه  صورت  به  را  خود  نقدی  یارانه  مجزا  صورت  به 

دریافت خواهند کرد.
وی با بیان اینکه مدت اجرای این طرح سه ماه و تا ۱۷ 
حمایتی  مبلغ  افزود:  دارد،    ادامه  آینده  سال  اردیبهشت 
خانوار  سرپرست  حساب  در  اعتبار  صورت  به  دولت 
تخصیص یافته و در زمان خرید و متناسب با میزان خرید 

مصرف می شود.
جعفری گفت: دهک های یک تا هفت مشمول اعتبار جدید 
هستند و یارانه بگیران این دهک ها می توانند با مراجعه به 
به  نسبت  الکترونیکی  کالابرگ  طرح  عضو  فروشگاه های 
خرید اقلام اساسی و بهره مندی از این حمایت تشویقی 

اقدام نمایند.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان گفت: 
تاکنون پایانه های فروش کالابرگ الکترونیکی در بیش از 
هزار فروشگاه خُرد و ۱۳۴ شعبه فروشگاه های زنجیره ای 

در سطح استان فعال شده است.
اجرای موفق طرح نیازمند اطلاع رسانی بیشتر

اما در روند اجرای این طرح مسائل و مشکلاتی هم بروز 
اطلاع  نبود  از  ناشی  آنها  از  توجهی  قابل  بخش  که  کرد 

رسانی دقیق، شفاف و گسترده است.
الکترونیکی  کالابرگ  فجرانه  طرح  اجرای  اعلان  از  پس 
موجب  است،  فجر  دهه  به  محدود  طرح  اینکه  تصور 
برخی  سردرگمی  و  فروشگاه ها  برخی  برابر  در  ازدحام 
شهروندان شد اما با تاخیر چند روزه اعلام شد که اجرای 

طرح فجرانه سه ماهه است و تا ۱۷ اردیبشت ادامه دارد.
به  باره  این  در  زنجان  شهر  در  فروشگاه  یک  فروشنده 
فروشگاهها  مقرر شده  این طرح  در  گفت:  ایرنا  خبرنگار 
اقلام خاصی را بفروشند ولی در عمل امکان فروش همه 
جای  به  تسویه  مرحله  در  فروشنده  و  دارد  وجود  اقلام 
به جایش می  قلم کالا را  کالاهای دیگر، عناوین آن ۱۱ 
گذارد، اصلا تشخیص اینکه چه کالایی فروخته می شود 
در سامانه وجود ندارد و همین امر موجب می شود تا حتی 

مشتریان هم درخواست کنند کالاهای جایگزین بردارند.
یکی از شهروندان زنجانی گفت: فروشگاه های زنجیره ای 
کالای  مبلغ  از  نیمی  فجرانه  طرح  در  کالا  فروش  برای 
مردم  علت  همین  به  می کنند  دریافت  را  شده  خریداری 
نقدی  پول  مردم  از  که  فروشگاه ها  از  تعداد محدودی  به 
تشکیل  به  منجر  مساله  همین  و  کرده  مراجعه  نمی گیرند 
قالب  این  در  بناست  اگر  است  شده  طولانی  صف های 
کمکی به مردم شود چرا دیگر این همه شرط گذاشته اند؟

یک شهروند دیگر هم معتقد است: اصلا اطلاع رسانی در 
این زمینه زیاد روشن نیست، نه مردم و نه فروشنده ها در 
جریان جزییات نیستند، آدم گیج می شود که چکار باید 

بکند و از کجا خرید کند؟
تخلفات طرح کالابرگ الکترونیکی پیگیری می شود

ندا طارمی نماینده اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
الکترونیکی،  امور اجرای طرح کالابرگ  استان زنجان در 
در  تخلفات  برخی  شاهد  ها  فروشگاه  برخی  در  گفت: 
و  نظارت  البته  که  هستیم  الکترونیکی  کالابرگ  اجرای 

برخورد هم با آنها انجام می شود.
از  خاصی  برند  خرید  به  اجبار  مثل  مواردی  افزود:  وی 
محصولات،  کم فروشی،  افزایش صوری وزن کالا،  اجبار 
ثبت  و  برگ  کالا  اعتبار  خرید  تمام  خرید  به  مشتریان 
فروش صوری کالاها از جمله تخلف های گزارش شده 

در فروشگاه هاست.
طارمی در خصوص قطع شدن ارتباط برخی فروشگاهها با 
سامانه کالابرگ الکترونیکی هم گفت: این موارد تراکنش 

های قابل بررسی داشتند.

 

مدیر جهاد کشاورزی فریدونکنار از نخستین خزانه گیری 
اراضی  از  هکتار   ۱۳ در  هاشمی  طارم  رقم  پاشی  بذر  و 

شالیزاری این شهرستان خبر داد.
از  پس  برنج  کار  و  کشت  از  دوم  مرحله  گیری،  خزانه   
شخم و شیار است. بر اساس آمار جهاد کشاورزی تاکنون 
حدود ۴۰ درصد شالیزارهای استان شخم و شیار زمستانه 
شده است و از امروز با توجه به گرم شدن هوا به صورت 
رسمی و طبق توصیه کارشناسان کشاورزی، خزانه گیری 

برنج با پوشش پلاستیکی آغاز شده است.
کارشناسان کشاورزی بهترین زمان برای خزانه گیری برنج 
به  اخیر  اما در یک دهه  دانند،  فروردین می  اول  نیمه  را 
با هدف  از پنج سال پیش  تغییرات آب و هوایی و  دلیل 
کشاورزان  بویژه  شالیکاران  از  زیادی  شمار  دوم،  کشت 
فریدونکنار،  های  شهرستان  در  هراز  دشت  آبریز  حوزه 
آمل، بابل، بابلسر و محمود آباد از دهه اول اسفند خزانه 

گیری را آغاز می کنند.
تا قبل از سال ۱۳۹۲ به طور معمول خزانه گیری برنج از 
سوم  دهه  از  شالی  بوته  و  شد  می  آغاز  فروردین  اوایل 
اردیبهشت به زمین اصلی برای نشاکاری انتقال می یافت، 
اما این فرایند با هدف کشت مجدد و استفاده از روان آب 

های زمستانی سال به سال جلوتر آمده است.
اگرچه مشاهدات خبرنگار ایرنا نشان می دهد که برخی از 
کشاورزان از ۱۰ روز پیش اقدام به خزانه گیری کردند، اما 
برای عمل آوری  بهترین زمان  جهاد کشاورزی مازندران 

بوته برنج را از بیستم اسفند ماه توصیه کرده است.
به گزارش ایرنا از روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزی 
کشاورزی  جهاد  مدیر  معماریان  حمیدرضا  مازندران، 
فریدونکنار از نخستین بذرپاشی خزانه رقم طارم هاشمی 
در ۱۳ هکتار اراضی شالیزاری شهرستان فریدونکنار خبر 
داد.وی با بیان اینکه این شهرستان دارای ۶ هزار و ۳۴۷ 
درصد   ۳۵ تاکنون  افزود:  است،  شالیزاری  اراضی  هکتار 
اراضی شالیزاری این شهرستان شخم و شیار زمستانه شد.

وی گفت: در حال حاضر ۱۰ درصد اراضی شالیزاری این 
شهرستان خزانه گیری و ۲ درصد بذرپاشی برنج انجام شد.

با گذشت حدود ۴۰  بذر  پاشیدن  و  گیری  از خزانه  پس 
روز بوته برنج یا به زبان محلی به مرحله »تیم« می رسد و 
سپس از خزانه جدا شده و برای نشاء به شالیزارها منتقل 

می شود.
کم رونقی بازار برنج مازندران

و  شخم  با  برنجکاری  فعالیت  دهد  می  نشان  ها  بررسی 
شیار و خزانه گیری سال زراعی جدید در حالی در سطح 
وسیعی از منطقه مرکزی استان شروع شد که همچنان بازار 
انبارهای شالیکوبی های  برنج کم رونق و در واقع بیشتر 

استان مملو از برنج تولیدی گذشته است.
مازندران  کشاورزی  جهاد  سازمان  رسمی  اعلام  طبق 
حدود ۳۰۰ هزار تن برنج تولیدی آماده فروش سال زراعی 
گذشته در انبارها وجود دارد.اظهارات مدیران واحد های 
شالیکوبی در مازندران نیز نشان می دهد که همچنان بازار 
انبارهای کارخانه های  بیشتر  استان کم رونق و در  برنج 
استان برنج سفید آماده فروش وجود دارد.مازندران دارای 
بر  حدود یکهزار و ۲۰۰ واحد شالیکوبی دارد که علاوه 
تبدیل شالی به برنج سفید، به عنوان محل خرید و فروش 

برنج به صورت عمده نیز شناخته می شوند.

فرسایش خاک و خطر بیابان زایی 
در استان اردبیل

تدریجی  فرآیند  و  فیزیکی  تغییر  یک  خاک  فرسایش 
جابجایی و انتقال لایه بالایی خاک توسط عوامل مختلف 
به ویژه آب ، باد و حرکت توده ای است که نه تنها سبب 
فقیر شدن سطح زمین و متروک شدن مزارع می شود، بلکه 
خطرات و خسارات جبران ناپذیر طبیعی و انسانی دیگری 
را نیز در پی دارد، خطری که زنگ هشدار آن در استان 
نابودی  و  فرسایش  میزان  است.  درآمده  صدا  به  اردبیل 
اردبیل ۱۴ تن در هر هکتار برآورد شده  خاک در استان 
که این میزان بیشتر از میانگین کشوری است و دلیل آن 
 ، مراتع  تخریب  چون  عواملی  کارشناسان  اعتقاد  به  نیز 
جنگل،  آسیب  ییلاقی،  مراتع  گیاهی  پوشش  رفتن  ازبین 
سیل ، تند باد و طوفان بوده است.استان اردبیل با داشتن 
خاک های حاصلخیز و منابع آبی مناسب و سه حوزه آبخیز 
ارس، قزل اوزن و بالهارود ظرفیت بسیار خوبی برای تولید 
مشکل  اما  دارد  را  طبیعی  منابع  و  کشاورزی  محصولات 
زدگی های  بیرون  سیل گیری،  خاک،  کم  عمق  فرسایش، 
سنگی، زمین لغزش، زهکشی نامناسب و شوری خاک ۴۰ 
درصد اراضی استان را تهدید می کند.بر اساس تحقیقات 
به عمل آمده فرسایش خاک در استان اردبیل به ۲ شکل 
آبی و بادی صورت می گیرد اما فرسایش آبی در تخریب 
منابع خاکی استان تاثیر مخرب تری داشته است.بررسی های 
چند سال گذشته در استان اردبیل نشان می دهد فرسایش 
در بسیاری از اراضی استان با اشکال مختلف گسترش یافته 
است و حدود ۲۳۰ هزار هکتار از اراضی استان در معرض 
بررسی ها  و  تحقیقات  این  اساس  دارد.بر  قرار  فرسایش 
روزافزون  توسعه  و  تشکیل  در  عمده  عوامل  می توان 
به وجود خاک و سنگ فرسایش پذیر، وقوع  را  فرسایش 
بارندگی های شدید و از مهم ترین عوامل انسانی به تغییر 
کاربری اراضی، تخریب پوشش گیاهی، چرای بیش از حد 
و لگدکوب شدن مراتع توسط دام ها، رها شدن آب آبیاری 
در انتهای اراضی زراعی، احداث جاده و شخم در جهت 

شیب که باعث تمرکز رواناب می شوند، مربوط دانست.
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ایمن در آذربایجان غربی پاشنه آشیل رانندگی  خلا فرهنگی 
 خلا فرهنگی و کمبود محتواهای آموزشی در زمینه فرهنگ 
رانندگی،  و  راهنمایی  قوانین  بر  مبتنی  و  ایمن  رانندگی 
موضوعی است که امسال در قالب افزایش میزان تصادفات 
در استان نمود عینی یافته است و مسوولان را برآن داشته تا 

در این زمینه برای یک برنامه ریزی مدون اقدام کنند.
برای همه ما پیش آمده است که در هنگام عبور از خیابان یا 
جاده ای شاهد تصادفات هولناکی باشیم که تا مدتها از ذهن 
مان پاک نمی شود؛ حوادثی که در طی آن شاهد خسارت 
های جانی و اقتصادی بسیاری از قطع عضو گرفته تا مرگ 

افراد بوده ایم.
تا  داریم  تاکید  نکته  براین  همه  اتفاقات  این  مشاهده  با 
دیگران  حقوق  به  احترام  و  نپذیرد  انجام  تخلفی  زمانی که 
این  و  پیوندد  نمی  وقوع  به  هم  تصادفی  باشد،  توجه  مورد 

حوادث ناشی از بی دقتی و کم توجهی است.
اما سرعت غیرمجاز، عبور از چراغ قرمزها، استفاده از تلفن 
ایمنی،  کمربند  از  استفاده  عدم  رانندگی،  حین  در  همراه 
طولی  فاصله  رعایت  عدم  نمایشی،  و  مارپیچ  حرکتهای 
مناسب، نقض حقوق پیاده ها و دهها مورد از تخلفات دیگر 
شاهد  ها  جاده  و  ها  خیابان  در  توان  می  هرروز  که  هستند 
بود که رانندگان آنها را با اطلاع از عواقب جبران ناپذیرشان 
انجام می دهند و چه بسا مخاطراتی که در پی این اتفاقات 

زاییده می شود.
ماه  که  است  ای  ارومیه  شهروندان  از  یکی  قنبری  مرتضی 
گذشته براثر بی دقتی و اعتیاد یک راننده در جاده روستایشان 
حادثه  دچار  ارومیه  کیلومتری   ۱۵ در  واقع  میرشکارلو  در 
شده است؛ او در این باره به ایرنا گفت: شغلم پیشتر از راه 
برق کاری و کشاورزی بود ولی بعد از تصادف ۲ ماه از کار 
و زندگی افتاده ام و هم اکنون نیز به علت آسیب نخاعی و 

گردن، قادر به کار در رشته فنی و کشاورزی نیستم.
علت  به  که  دیده  آسیب  به شدت  هم  ماشینش  گفته وی  به 
طی دوران نقاهت هنوز فرصتی برای تعمیر آن نیز پیدا نکرده 

است.
امثال وی بسیار هستند که در این حوادث دچار آسیب های 
جدی حتی تا سرحد مرگ می شوند و جاده های آذربایجان 
و  خطر  پر  رانندگان  جان  گرفتن  منتظر  بی رحمانه  غربی 

همراهان آنان هستند.
در  مهم  مسائل  از  یکی  گویند:  می  حوزه  این  کارشناسان 
شده،  افراد  رفاه  سطح  افزایش  باعث  که  شهری  جوامع 
متعدد  دلایل  به  بنا  ولی  است  نقلیه  وسایل  از  استفاده 
این موضوع سبب معضلاتی  اقتصادی  و  فرهنگی  اجتماعی, 
از جمله تخلفات و تصادفات درون و برون شهری به ویژه 

در شهرهای استان شده است.
هم اکنون طبق آماری که از سوی مسوولان این حوزه منتشر 
شده، آذربایجان غربی در میزان تلفات براثر تصادفات درون 
که  است  جدول  بالای  های  استان  جزو  کشور  در  شهری 
به  و جمعیت  بخش سلامت  در  بزرگ  معضلی  این موضوع 

حساب می آید.
در  تصادفات  بروز  در  متعددی  عوامل  معتقدند  کارشناسان 
به  شهروندان  توجه  ها،  جاده  ایمنی  که  دارند  نقش  استان 
قوانین راهنمایی و رانندگی، برخورد قاطعانه پلیس، حالات 
عوامل  این  جمله  از  رانندگی  موقع  افراد  روانی  و  روحی 

است.
طبق آخرین اماری که در ایرنا روز سه شنبه اول اسفند ماه 
افزایش  شده،  منتشر  فراجا  راهور  راه  پلیس  رییس  قول  از 
در  امسال  نخست  ماه   ۱۰ در  جانباختگان  شمار  درصدی   ۶
کشور داشته ایم و ۱۷هزار و ۵۰۰ جانباخته ناشی از حوادث 

ترافیکی در جاده های کشور ثبت شد.
بی توجهی  تصادف،  علت  ترین  مهم  مومنی،  سردار  گفته  به 
و  نقلیه گزارش شده  کنترل وسیله  توانایی  فقدان  و  به جلو 

بیشترین فراوانی تصادفات در ساعت ۱۶ تا ۲۰ بوده است.
رانندگی  و  راهنمایی  پلیس  رییس  اظهارات  اساس  بر 
رتبه  در  استان  این  غربی،  آذربایجان  انتظامی  فرماندهی 
تصادفات  از  ناشی  های  فوتی  افزایش  در  کشوری  چهارم 
از نظر تصادفات فوتی، شهرستان های ارومیه،  قرار دارد و 

خوی و مهاباد بیشترین موارد را داشته اند.
خلا فرهنگی منشا اصلی تصادفات

به گفته استاندار آذربایجان غربی خلا فرهنگی در این زمینه 
موضوعی است که بسیاری از تصادفات از آن سرچشمه می 
گیرد و باعث می شود تا چالش های متعددی بعد از تلفات 

و مصدومیت های ناشی از تصادفات در جامعه تولید شود.
سازی  محتوا  که  است  باور  براین  معتمدیان  محمدصادق 
قوانین  تبیین  راستای  در  ها  شهرداری  و  پلیس  توسط 
راهنمایی و رانندگی می تواند در کاهش تصادفات و به تبع 

آن کشته ها در این زمینه موثر باشد.
وی اظهار کرد: طبق آمار منتشره ۵۸۴ نفر امسال در تصادفات 
درون و برون شهری در استان تا دی ماه فوت شدند که برای 

بهبود این وضعیت به برنامه ریزی سریع نیاز داریم.
طبق آمار منتشره ۵۸۴ نفر امسال در تصادفات درون و برون 

شهری در استان تا دی ماه فوت شده اند.
راهکارهای  اینکه  به  اشاره  با  غربی  آذربایجان  استاندار 
در  افزود:  است،  لازم  تصادفات  کاهش  برای  عملیاتی 

نخستین جلسه شورای اطلاع رسانی استان باید این موضوع 
اطلاع  های  ظرفیت  تمامی  و  شده  بررسی  وقت  اسرع  در 

رسانی در این زمینه به کار گرفته شود.
ادامه داد: تولید محتوای فرهنگی حاوی قوانین و  معتمدیان 
مقررات راهنمایی و رانندگی ایمن توسط پلیس و شهرداری 
موضوعی است که باید در این زمینه مورد توجه جدی قرار 

گیرد.
استان  در  این حوادث  از  ناشی  های  فوتی  کرد:  اظهار  وی 
رقم بالایی است که تبعات جبران ناپذیری بر خانواده ها و 

به تبع آن در جامعه دارد.
فرهنگ  زمینه  در  اینکه  بیان  با  غربی  آذربایجان  استاندار 
رانندگی  و  راهنمایی  مقررات  و  قوانین  رعایت  برای  سازی 
سرمایه  نیازمند  گفت:  دارد،  وجود  استان  در  بسیاری  خلا 

گذاری سریع و اثر گذار در این راستا هستیم.
استان  نیز  نظارتی  دوربین های  نظر  از  کرد:  اظهار  معتمدیان 
بودجه  نیست و لازم است در  برخوردار  از وضعیت خوبی 
شهرستان  در  منظور  این  برای  ای  ویژه  اعتبار   ۱۴۰۳ سال 
ارتقای  و  گرفته شود چرا که هوشمندسازی  نظر  در  ارومیه 
سطح نظارت های موجود نقش بازدارندگی بالایی در کاهش 

تصادفات خواهد داشت.
وی با تاکید بر برنامه های کوتاه مدت در استان برای تکمیل 
است  لازم  گفت:  تصادفات  کاهش  زمینه  در  زیرساخت ها 
دستگاه های مختلف در زمینه ترافیک شهر ارومیه نیز اقدامات 
با  زمینه  این  در  شهروندان  تا  ببندند  بکار  را  لازم  تدابیر  و 

چالشی مواجه نشوند.
وی اظهار کرد: ایجاد انضباط شهری لازمه آسایش شهروندان 
مسوولان  با  ترافیک  سازی  روان  مشاهده  با  مردم  و  است 

همراهی خواهند کرد.
باید  ایمن  رانندگی  فرهنگ  و  زیرساختها  بین  توسعه 

متوازن شود
براساس آمار منتشره از سوی پلیس چهار درصد راه های کل 
کشور و چهار درصد تصادفات کل کشور هم متعلق به این 

استان است.
توسعه  زمینه  این  در  غربی  آذربایجان  انتظامی  فرمانده 
موثر  بیشتر  را  رانندگی  فرهنگ  و  زیرساختها  بین  نامتوازن 
توان  از سخنان سردار رحیم جهانبخش چنین می  داند؛  می 
در  ساختها  زیر  و  ها  جاده  توسعه  رغم  به  که  گرفت  نتیجه 
ایمن  رانندگی  فرهنگ  افزایش  و  توسعه  در  گذشته  سالهای 
این ۲  بین  اگر توازن  سرمایه گذاری نشده است.در حالیکه 
وجود نداشته باشد، این ناهنجاری های آزار دهنده در جامعه 
کاهش پیدا نمی کند و هر روز باید شاهد افزایش آمار باشیم.

حوزه  در  فعالان  مجموعه  عملکرد  که  است  معتقد  وی 
تصادفات قابلیت دفاع دارد و نسبت به سوانحی که در سطح 

کشور اتفاق افتاده نیز وضعیت مطلوبی داریم.
افزایش  به  اشاره  با  غربی  آذربایجان  انتظامی  ناحیه  فرمانده 
استان  در  تصادفات  از  ناشی  تلفات  میزان  در  درصدی   ۱۸
اضافه کرد: تعداد کشته های ناشی از تصادفات در استان با 

نرخ مجموعه راه های موجود مطابقت دارد.
سردار جهانبخش گفت: در درون شهرها شیب افزایش تلفات 
یافته است که علت آن  افزایش  به پارسال  تصادفات نسبت 

افزایش ۴۰ درصدی در زمینه ترددها است.
در  ایمن  رانندگی  آشیل  پاشنه  فرهنگی  خلا 

آذربایجان غربی
غربی  آذربایجان  در  ای  جاده  های  توسعه  کرد:  اظهار  وی 
مقارن با توسعه ایمنی جاده ها نیست و از سوی دیگر نیز ۴۹ 
درصد افزایش اعمال قانون داشتیم و بیش از این توان توسعه 

ماموریت ها برای ما فراهم نیست.
توسعه  با  مقارن  غربی  آذربایجان  در  ای  جاده  های  توسعه 
ایمنی جاده ها نیست و از سوی دیگر نیز ۴۹ درصد افزایش 

ماموریت ها  توان توسعه  این  از  بیش  قانون داشتیم و  اعمال 
برای ما فراهم نیست.

به  اعزام  افزایش  ۹۱ درصد  امسال  افزود:  سردار جهانبخش 
ثبت  استان  در  توقیف خودرو  افزایش  درصد   ۴۶ و  دادگاه 
موجود  وضعیت  برای  شده  انجام  اقدامات  ولی  است  شده 

کافی نیست.
افزایش جرایم تاثیری بر کنترل تصادفات ندارد

کارشناسان اجتماعی معتقدند از طریق اعمال زور به شیوه ها 
و ابزار مختلف می شود کنترل ها و نظارتها را تشدید کرد 
ولی به گفته پلیس آذربایجان غربی افزایش جرایم و کنترلها 
تاثیر  براین موضوع  نتوانسته  نیز تا ۴۹ درصد  در این استان 
بگذارد به گونه ای که افزایش بیش از حد این عامل کنترلی، 

دیگر از عهده ماموریت های پلیس خارج است.
برخورد قاطعانه پلیس در استان آذربایجان غربی با تخلفات 
و کنترل سرعت نیز جوابگوی این حجم عظیم بی توجهی به 
مسایل و قوانین راهنمایی و رانندگی ایمن نبوده و اینجاست 

که دوباره جای خالی محتوای فرهنگی خودنمایی می کند.
انتظامی  فرماندهی  رانندگی  و  راهنمایی  پلیس  رییس 
آذربایجان غربی نیز در این زمینه گفت: در تصادفات جرحی 
در استان در ۹ ماهه امسال شاهد رشد چهار درصدی هستیم، 
فوتی  تصادفات  در  کاهش،  درصد   ۱۰ شاهد  خسارتی  در 
مطابق گزارش پزشکی قانونی ۳۳ نفر افزایش نسبت به سال 
تصادف  فوتی های  در  رشد  درصد   ۴۳ که  دارد  وجود  قبل 

درون شهری در این زمینه رخ داده است.
برون  تصادفات  بخش  در  کرد:  بیان  مشتاق  سرهنگ حجت 
تصادفات  رشد،  درصد   ۱۰ شاهد  مجموع  در  هم  شهری 
افزایش  درصد   ۱۳ و  هستیم  کاهش  درصد  هشت  جرحی 
فوتی ثبت شده که ۵۵ نفر نسبت به سال گذشته بیشتر است.

وی اضافه کرد: این استان در رتبه چهارم کشوری در افزایش 
فوتی های ناشی از تصادفات قرار دارد و از نظر تصادفات 

فوتی ارومیه، خوی و مهاباد پیشتاز هستند.
آذربایجان  تصادفات  از  ناشی  های  فوتی  درصد   ۵۲

غربی در ارومیه است
انتظامی  فرماندهی  رانندگی  و  راهنمایی  پلیس  رییس 
آذربایجان غربی اظهار کرد: بیش از نصف فوتی های ناشی 
از تصادف استان در شهرستان ارومیه هستند که نیازمند یک 
شهرستان  این  در  سرعت  کاهش  برای  اساسی  ریزی  برنامه 
های  فوتی  از  درصد   ۸۰ از  بیش  اینکه  بیان  با  هستیم.وی 
ارومیه در رینگ کمربندی شهری رخ داده است، گفت: ایمن 
که  است  مواردی  مهمترین  از  ساز  حادثه  مسیرهای  سازی 

لازم به بررسی سریع و اقدام لازم است.
 ۷۴ از  ارومیه  در  سرعت  میانگین  وی  اظهارات  براساس 
سال  در  کیلومتر   ۷۷ به  گذشته  سال  در  ساعت  در  کیلومتر 
افزایش  به  منجر  موضوع  این  و  است  یافته  افزایش  جاری 
سرعت  کاهش  که  است  شده  ها  فوتی  و  تصادفات  شدت 

با نصب کاهنده های سرعت از ملزومات به نظر می رسد.
سرهنگ مشتاق با اشاره به وجود ۴۱ دستگاه دوربین کنترل 
سرعت و تخلفات برون شهری در استان ادامه داد: نیم درصد 
دوربین های ثبت تخلفات برون شهری کشور و هفت درصد 
دوربین های درون شهری در آذربایجان غربی است که نیاز 

به افزایش است تا تخلفات به صورت سیستمی ثبت شود.
به گزارش ایرنا آذربایجان غربی در کل چهار درصد راههای 
چهارم  رتبه  دارای  بزرگراهها  سهم  در  داراست،  را  کشور 
راههای  و  رتبه سوم  فرعی  راه   ،۱۷ رتبه  راهها  آزاد  کشور، 
اقدامات،  تمامی  کنار  داراست.در  را   ۱۳ رتبه  روستایی 
این  در  محتوا  تولید  و  ایمن  رانندگی  برای  سازی  فرهنگ 
که  چرا  باشد  توجه  مورد  باید  که  است  راهکاری  زمینه 
توانست  خواهد  هم  کنار  در  موثر  عوامل  تمامی  بکارگیری 

اثر گذار باشد.

مشکل گشایی از یک هزار و ۱۹۳واحد تولیدی فارس
با رفع موانع ۲۶بنگاه اقتصادی در کارگروه تسهیل واحدهای 
اقتصادی استان فارس،تعداد واحدهای حمایت شده استان از 

ابتدای سال تاکنون به یک هزار و ۱۹۳واحد رسید.
برگزاری  امر  این  تحقق  برای  رویکردها  مهمترین  از  یکی 
در شهرستان های  تولید  موانع  رفع  و  تسهیل  کارگروه  مستمر 

مختلف کشور است.
مسائل  معمولًا  کارگروه  این  به  مربوط  استانی  جلسات  در 
تعدادی از واحدهای تولیدی و صنعتی بررسی و تصمیماتی 
بانکی و معافیت  امهال تسهیلات، تقسیط بدهی های  با هدف 

مالیاتی به منظور رفع موانع تولید اتخاذ می شود.
همچنین برای تصویب مصوبات لازم در سطوح ملی، برخی 
داده  ارجاع  تولید کشور  موانع  رفع  و  تسهیل  ستاد  به  موارد 

می شود.
مروری بر جلسات کارگروه در استان فارس

تشکیل این جلسات در استان فارس هم در اولویت متولیان 
این  جلسه  نخستین  که  گونه ای  به  دارد  قرار  اقتصاد  حوزه 
کارگروه  در سال جاری در همان روزهای ابتدایی سال یعنی 
و  مشکلات  جلسه  این  در  و  شد  برگزار  ماه  فروردین   ۱۵

قرار  بررسی  مورد  اقتصادی  بنگاه   ۲۰ روی  پیش  چالش های 
گرفت.پس از آن نشست های مربوط به این کارگروه هر هفته 
مدیرکل  دبیری  و  استاندار  ریاست  به  سه شنبه  روزهای  در 
صنعت، معدن و تجارت استان و با هدف تسریع در رسیدگی 
به مشکلات سرمایه گذاران، توسعه و رونق کسب و کارها و 

افزایش اشتغالزایی تشکیل شد.
نتایج برگزاری کارگروه تسهیل

بدین ترتیب این کارگروه در ۶ماه نخست سال ۱۴۰۲ یعنی از 
۱۵ فروردین ماه تا ۲۹شهریورماه توانست مشکلات ۶۱۹ واحد 
تولیدی فارس را که در عرصه های مختلف فعالیت داشتند با 

برگزاری ۲۱ جلسه گره گشایی کند.
شرکت  شیراز،  نرگس  نباتی  روغن  ممسنی،  قند  کارخانه 
کارخانجات مخابراتی ایران)ITMC(، شرکت تک ایستا تولید 
قطعات ساختمانی در شهرک صنعتی بزرگ شیراز از مهمترین 
مدت  این  در  آنها  مشکلات  که  بودند  اقتصادی  بنگاه های 
نقاط عطف برگزاری جلسات  از  ارزیابی و بررسی شد.یکی 
کارگروه در ماه های پاییز حضور برخی از مقامات کشوری از 
جمله معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای وزیر 

کشور و دبیر ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید در بعضی از 
این نشست ها بود.

این جلسات در فصل پاییز نیز به صورت مستمر تشکیل شد 
این  تولیدی در طول  از مشکلات واحدهای  با گره گشایی  و 
مدت، تعداد بنگاه های اقتصادی حمایت شده از ابتدای سال 

جاری تا پایان آذرماه به ۹۷۰ واحد رسید.
بنگاه   ۲۳ موانع  رفع  و  زمستان؛تسهیل  نخست  هفته 

اقتصادی
 ،۱۴۰۲ دی ماه  از  روز  پنجمین  در  و  زمستان  فصل  شروع  با 
پانصدو پنجاه وهشتمین جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع 
تولید و پانصد و پنجاه و نهمین کارگروه احیا واحدهای راکد 
و  معدن  مدیرکل صنعت،  دبیری  فارس،  استاندار  ریاست  به 
تجارت استان و اعضا کارگروه در محل سالن جلسات شهید 

قاضی استانداری فارس برگزار شد.
در این جلسه برای رفع موانع پنج بنگاه اقتصادی در کارگروه 
تسهیل تصمیم گیری شد و مشکلات ۱۸ بنگاه فعال در زمینه 
درودگری، خدمات برق رسانی، پروفیل آلومینیومی، فورمینگ 

ورق و سنگبری مورد بررسی قرار گرفت.
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اصولی؛
تداوم حضور قلعه نویی باعث موفقیت 

تیم ملی فوتبال ایران خواهد شد

محسن رضوانی: 
هزینه های سنگین کمر فدراسیون 

کسی با من درباره خداحافظی  صحبت نکرده و خودم هم به فکر شنا را شکسته است
خداحافظی نیستم؛ از نظر بدنی و روحی شرایط خیلی خوبی دارم 
و به نظر خودم در بهترین شرایط هستم.مصاحبه بسیار خواندنی با 

کاپیتان تیم ملی
 با وجود گذشت چند هفته از پایان جام ملت ها و حذف ایران در 
مرحله نیمه نهایی، احسان حاج صفی، کاپیتان تیم ملی ایران، هنوز 
شکست تلخ مقابل قطر را باور نمی کند و درباره این بازی همچنان 
ایران  تیم  بازیکن  باتجربه ترین  که  حاج صفی  دارد.  بدی  احساس 
محسوب می شود، در این تورنمنت کم و بیش در سمت چپ خط 
دفاعی ایران به میدان رفت و از بازیکنان مورد اعتماد امیر قلعه نویی 
بود اما در این جام به عنوان کاپیتان تیم ایران هم نتوانست جام را لمس 
کند تا در چهارمین حضور متوالی حسرت بازی در فینال را نیز همراه 

خود به یونان ببرد .
با این حال، نکته جالب در مورد حاج صفی این است که او با انرژی 
بالا از ادامه حضورش در تیم ملی صحبت می کند و می گوید که قصد 
خداحافظی ندارد. این در حالی است که برخی از منتقدان تیم ملی 
اعتقاد داشتند که برخی از بازیکنان بالای ۳۰ سال ایران خودشان باید 
کنار بروند تا تیم ملی روی دور جوانگرایی بیفتد، اما حاج صفی که 
فاصله چندانی با رکورد علی دایی و جواد نکونام ندارد، می گوید از 
نظر جسمی و روحی در شرایطی است که می تواند همچنان پیراهن 

تیم ملی را بر تن کند.
به عنوان کاپیتان تیم ملی نظرت را درباره عملکرد کلی ایران 

در مسابقات بگو.
خدا را شکر همه چیز خوب بود. امکاناتی که برایمان فراهم کرده 
بودند، از هتل، زمین تمرین تا امکاناتی که آنجا بود و استادیوم ها 
خیلی خوب بود. شرایط تیمی مان هم خیلی خوب بود. ما قبل از اردو 
حدود ۱۰-۱۲ روز کنار هم بودیم و تمرینات خیلی خوبی را پشت سر 
گذاشتیم و دو بازی دوستانه خیلی خوب داشتیم و به شرایط ایده آل 
رسیده بودیم. ما هیچوقت قبل از بازی های دوستانه و حتی بازی های 
مقدماتی جام جهانی تیم کاملی نداشتیم و دو روز قبل از بازی ها همه 
بازیکنان جمع می شدیم و دو روز بعد بازی انجام می دادیم. با این حال 

شرایط خیلی خوب بود و همه چیز برای قهرمانی مهیا بود.
دلیل  به  سپس  و  کردی  بازی  نیمه  یک  قطر  بازی  در  تو   

مصدومیت تعویض شدی.
من از چند روز قبل از بازی درد کمر داشتم و فیزیوتراپی می کردم. قبل 
از بازی با قرص و دارو وارد زمین شدم و گرم کردم، اما دردم بیشتر 
شد و بازی کردنم ۵۰-۵۰ بود. پس از اینکه گرم کردیم و به رختکن 
آمدیم، من یک آمپول زدم و دردم آرام شد. اگر آمپول را نمی زدیم، 
قبل از بازی باید می گفتم من را تعویض کنند. با آمپول یک نیمه بازی 
کردم و شرایط بدی هم نداشتم، اما درد کمر بود و کادرفنی تشخیص 

داد که من نیمه دوم را بازی نکنم.
حسی  چه  بگو.  قطر  مقابل  ایران  شکست  درباره  را  سنظرت 

داشتی؟
ما هنوز هم که هنوز است باور نداریم که قطر ما را برده و قهرمان 
شده است. این قطر، قطر دوره قبل نبود که بخواهد قهرمان شود. واقعا 
شرایطشان خیلی متفاوت بود و ما خیلی خوشحال شدیم که به قطر 
خوردیم و فکر می کردیم راحت می بریم؛ البته اینطور نبود که بیخیال 
وارد زمین شویم و بگوییم ما که ۴ گل زدیم و الان هم می توانیم چهار 
گل بزنیم اما واقعا اگر توپ هایمان گل می شد، شرایط تغییر می کرد. 
من در فوتبال خیلی به شانس اعتقاد دارم و اگر توپ هایمان تبدیل به 
گل می شد، دوباره ۳ یا ۴ گل می زدیم اما این شانس در بازی با قطر با 
ما یار نبود و هنوز هم حسرت آن بازی را می خوریم. ما باید در فینال 
می بودیم و آن جام را بالای سر می بردیم، اما در آن بازی خدا قطر را 
خیلی دوست داشت و ما مستحق باخت نبودیم. فوتبال است و اگر 

شانس نداشته باشی، قطعا می بازی.
نزدیک محوطه  مهدی طارمی  قطر،  اول  از صحنه گل  قبل 
جریمه قطر سرنگون شد و به نظر می رسید حواس ها معطوف به 
خطا و اخراج بازیکن قطر شد. آیا این صحنه تاثیری روی گلی 

که ما دریافت کردیم، گذاشت؟
بچه ها فکر می کردند که خطا باشد و من خودم هم این تصور را داشتم 
اما به هوای خطا نایستادیم. اینطور نبود که بیخیال رفتار کنم و بگویم 
اگر اتفاقی بیفتد و گل هم شود، به VAR می رود. به شخصه می گفتم 
صددرصد کارم را انجام می دهم اما اگر هم چیزی باشد، VAR هست. 
البته باز هم می گویم ما روی اشتباه خودمان گل را دریافت کردیم و 
سه گلی که خوردیم، روی اشتباهات خودمان بود و با تجربه ای که 
داشتیم، نباید مرتکب آن اشتباهات می شدیم. در این تورنمنت ها، هر 
جا که اشتباه کنی، تیم ها استفاده می کنند و ضربه می زنند. فکر می کنم 
برابر قطر گل اول را روی بدشانسی دریافت کردیم و دیدید که بازیکن 
قطر شوت زد و به پای یکی از بازیکنان خورد و کمانه کرد. امان از 
روزی که توپ بخواهد گل شود... مثل گل اول و گل سوم که بازیکن 
حریف شوت زد و اتفاقی به بازیکنی رسید که داشت از آفساید خارج 
می شد. اگر آن بازیکن آنجا نبود، توپ به اوت می رفت. شانس با آنها 
یار بود که توپ بیاید و میلی متری آفساید نشود. باز هم می گویم روی 

اشتباهات خودمان گل خوردیم و این چیزها باید درس شود.
با وجود بازیکنان باتجربه ای که داشتیم، به نظر می رسید تیم 
ایران در بازی با قطر به نظر از عدم تمرکز رنج برد که در نهایت 
باعث شد سه گل از قطر دریافت کنیم. بعد از گل آزمون فکر 

می کردید بازی بچرخد؟
من اصلا قبول ندارم که ما تمرکز نداشتیم. ما از لحاظ تمرکز خیلی 
خوب بودیم و وقتی در دقیقه ۵ گل را زدیم، گفتم این راحت ترین 
بازی ماست و مثل تورنمنتی که در اردن داشتیم، راحت می بریم و ۳-۴ 
گل می زنیم. اما خودمان اشتباهاتی داشتیم و فکر می کنم بچه ها فکر 
کردند که بازی راحتی داریم و روی غافلگیری و اشتباه خودمان، به 
حریف موقعیت دادیم و قطر توانست روی اشتباهاتی که خودمان انجام 
دادیم، گل بزنند. هیچکس نمی توانست روی تاکتیک و کارهای فردی 
و تکنیکی به ما گل بزند و ما را اذیت کند، اما اگر اشتباه می کردیم، 
تیم ها می توانستند به ما ضربه بزنند. برابر قطر هم دقیقا این اتفاق افتاد و 

ما روی اشتباهات خودمان گل  دریافت کردیم.
ما دو دوره متوالی در نیمه نهایی شکست خوردیم و به فینال 
نرفتیم. دوره قبل فکر می کردیم که اگر با قطر بازی می کردیم، 
فکر  هم  بار  این  شویم.  قهرمان  و  شویم  پیروز  می توانستیم 
می کردیم بهتر از قطر هستیم باوری که ما به پیروزی مقابل قطر 

داشتیم، چقدر درست است؟
ما اگر ده بار دیگر هم با قطر بازی کنیم و شانس نداشته باشیم، شاید 
مثل بازی قبلی توپ هایمان گل نشود. اما اگر شانس داشته باشیم، 
راحت ترین بازی هایمان را مقابل قطر انجام می دهیم. ما در تورنمنت 
اردن هر چه زدیم گل شد، اما این بازی توپ هایمان تبدیل به گل نشد. 
واقعا بازی با قطر از لحاظ موقعیت یکی از بهترین بازی هایمان بود؛ 
هنوز که هنوز است من آن موقعیت ها را در فضای مجازی می بینم و 
حسرتش را می خورم؛ توپ علی که به تیر خورد، توپ مهدی طارمی 
که از شش قدم نزد، توپ حسین کنعانی که در نیمه اول روی خط 
دروازه به پای دفاع حریف زد. اگر توپ هایمان گل می شد، این تیم را 

راحت شکست می دادیم.
به عنوان کاپیتان تیم ملی از نمایش خودت در این تورنمنت 

راضی هستی؟
من از لحاظ بدنی شرایط خیلی خوبی داشتم و در بازی با سوریه هم 
۱۲۰ دقیقه بازی کردم و بهترین بازیکن زمین شدم. شرایطم خوب بود. 
در واقع شرایط خوبی داشتم که دعوت شدم و به تیم ملی آمدم ولی 
باز هم حیف، حیف، حیف که نشد. نه تنها من، همه بازیکنانمان در 
بهترین شرایط بودند اما حیف که نتوانستیم شرایط خوب را به فینال 

برسانیم و خیلی خوب تمامش کنیم.
این جام ملت ها این فرصت را به ما داد که تیم های جدیدی 
را به خصوص در غرب آسیا به عنوان قدرت های تازه ببینیم. به 
نظرت موفقیت این تیم ها روی سخت تر شدن صعود ما به جام 

جهانی تاثیر خواهد داشت؟
در این تورنمنت همه دیدند که تیم ها چقدر پیشرفت کردند؛ برای 
مثال کسی فکر نمی کرد که فلسطین به عنوان تیم سوم به مرحله بعد 
صعود کند و همه می گفتند این کشور شرایط خوبی ندارد و فوتبال 
ندارد اما همه دیدند که همه تیم ها پیشرفت کرده اند و فوتبال در حال 
پیشرفت است. همه شاهد بودند که هنگ کنگ در بازی دوم چقدر 
برابر ما خوب بازی کرد و ما را تحت فشار گذاشت. این یک زنگ 
خطر برای ماست. ما دیگر بازی ساده ای نداریم و همه تیم ها در حال 
پیشرفت هستند و هزینه می کنند و امکانات و بازی های دوستانه خوبی 
دارند و مربیان قوی می آورند و دوست دارند کشورشان پیشرفت کند. 
ما دیگر در بازی های رسمی و دوستانه و مقدماتی جام جهانی بازی 
راحتی نداریم و قطعا صعود به جام جهانی هم راحت نیست. برخی 
می گویند تعداد تیم ها برای صعود به جام جهانی زیاد شده اما من فکر 
می کنم قطعا شرایط سخت می شود. همه در این تورنمنت شاهد بودند 
که تیم هایی که همه فکر می کردند حذف می شوند، بالا آمدند و چه 
تیم هایی را حذف کردند. تیم ها در حال پیشرفت هستند و می خواهند 
برابر تیم های بزرگتر خودشان را نشان بدهند و این، شرایط را برای ما 
سخت می کند و برای صعود به جام جهانی هم کار راحتی نخواهیم 

داشت.
این دومین حضور شما در قطر در فاصله یک سال بود. به نظرت 
دو  این  در  ملی  تیم  شرایط  و  استادیوم ها  و  مسابقات  فضای 

تورنمنت چه تفاوتی با یکدیگر داشت؟
این دو تورنمنت را اصلا نمی شود با یکدیگر مقایسه کرد. در جام 
جهانی که ما وارد قطر شدیم، فضای مطلوبی برای ما نبود.  خودمان 
می دانیم چه اتفاقاتی افتاد و من خیلی دوست ندارم درباره آن صحبت 
کنم. اتفاقات زیادی افتاد و نمی شود صحبت کرد. اما در این تورنمنت 
فضا خیلی بهتر بود. استادیوم ها، امکانات و هواداران عالی بودند، اما 
بدشانسی هایی هم بلای جان تیم شد و نشد آنطور که می خواهیم، 

نتیجه بگیریم.
دومین دوره جام ملت ها در قطر بود که تو به عنوان بازیکن در 
آن حضور داشتی. در این فاصله ۱۳-۱۴ ساله تو از مهره های 
کرده  فکر  موضوع  این  به  چقدر  بودی.  ملی  تیم  همیشگی 
بودی که این دفعه جام را بالای سر می بری و چقدر با این رؤیا 

زندگی کردی؟ 
جام ملت های ۲۰۱۱ و ۲۰۲۴ خیلی متفاوت بود؛ آن زمان قرعه ای 
که به ما خورد خیلی سخت تر بود اما این بار قرعه ای که به ما خورد، 
از مرحله حذفی تا فینال واقعا خوب بود. آن زمان در ۱۶ تیم به کره 
خوردیم و بازی را باختیم. در آن دوره مسیر خیلی سختی داشتیم اما 
این دوره مسیر خیلی بهتری در پیش داشتیم؛ قوی ترین حریفمان کره 
یا ژاپن بود که یک بازی خیلی خوب مقابل ژاپن انجام دادیم و خدا 
را شکر بردیم. با این مسیری که به ما خورده بود، جام را می دیدیم 
و می گفتیم در این دوره می توانیم قهرمان شویم و جام را به ایران 
بیاوریم. اصلا باورمان نمی شود که ژاپن را با آن قدرت، پتانسیل، 
امکانات و بازی های دوستانه بردیم و به قطر باختیم.  من به شخصه 
هنوز باورم نمی شود که به قطر باختیم و الان هم که به این موضوع 
فکر می کنم، اعصابم خرد می شود. اینکه آنها جام را بالا بردند، برایم 
سخت است. واقعا یک تیم باید چه چیزهایی داشته باشد؟ یک تیم 
باید امکانات، بازی های دوستانه، شرایط مالی خوب و آن روحیه تیمی 
را داشته باشد که قهرمان شود یا اینکه تعدادی را داشته داشته باشد، 
کافی است؟ تیم هایی بودند که امکانات خیلی زیادی داشتند اما حذف 
شدند. درست است که ما امکانات و بازی های دوستانه نداشتیم و 
مشکل مالی بود اما یک تیم واقعی بودیم. باز هم تاکید می کنم، اگر 
شانس نداشته باشی، نمی توانی. باید کمی شانس داشته باشی. اگر ما در 
بازی با قطر شانس می آوردیم و توپ هایمان گل می شد، فینال بودیم و 

جام را بالای سر می بردیم.
آیا درباره خداحافظی ات از تیم ملی صحبتی با تو شده و روی 
این مسئله فکر کرده ای یا خودت را محق می دانی که همچنان 

در تیم ملی حضور داشته باشی؟
کسی با من در این مورد صحبت نکرده و خودم هم به فکر خداحافظی 
نیستم، چون خدا را شکر شرایط خیلی خوبی از نظر بدنی و روحی 
دارم. به نظر خودم در بهترین شرایط هستم و در همه بازی ها بازی 
می کنم. پارسال بهترین دفاع چپ یونان شدم و قراردادم را دو سال 
دیگر تمدید کردم؛ در لیگ اروپا و مقابل بهترین تیم های اروپایی بازی 
کردم. در یکی از بهترین تیم های یونان بازی می کنم و شرایط تیمی مان 
عالی است و صدر جدول هستیم. زیر نظر مربی خیلی خوبی کار 
می کنم و اگر شرایطم خوب نبود، نه می توانستم بازی کنم و نه باشگاه 
قرارداد دو ساله با من امضا می کرد. همه چیز خوب است و در بهترین 
شرایط هستم. آن موضوع هم به کادرفنی تیم ملی بستگی دارد؛ اگر 
صلاح دانستند من به تیم ملی دعوت می شوم و هر زمان هم دعوت 

شوم، سعی می کنم بهترینم را برای تیم بگذارم.
می خواستم درباره بازی سپاهان الهلال هم سوال کنم که باخت 
سپاهان به نوعی شبیه شکست ما مقابل قطر بود. این موضوع که 
ما در دو بازی مهم با اشتباه فردی می بازیم، چه چیزی را در 

ذهن تو می آورد؟
من بازی سپاهان - الهلال را نگاه می کردم و خیلی افسوس خوردم که 
سپاهان نتوانست پیروز شود. الهلال یکی از بهترین تیم های آسیاست 
و هزینه های خیلی زیادی کرده ولی سپاهان می توانست پیروز شود. 
فکر می کنم سپاهان در بعضی از دقایق بازی تمرکز کافی نداشت. 
آنها موقعیت های خیلی خوبی داشتند که نتوانستند تبدیل به گل کنند. 
اگر تمرکز کافی داشتند و باور داشتند که می توانند الهلال را ببرند، 
این اتفاق رخ می داد. در آن بازی جو فوق العاده ای هم در استادیوم 
بود و دم هواداران گرم که در چنین شرایطی تیمشان را تتها نگذاشتند 
و حمایت کردند، اما حیف که نتوانستند سه امتیاز بازی را بگیرند. 
من فکر می کنم بعضی از بازیکنان سپاهان برابر تیم پرمهره الهلال 
استرس داشتند، اما هرچه از بازی می گذشت، خیلی بهتر می شد. حیف 
که نتوانستند موقعیت هایشان را تبدیل به گل کنند و ما هم حرص 
می خوردیم. الهلال هم تیمی نیست که موقعیت هایی را که به دست 
می آورد، راحت خراب کند. همان موقعیت هایی را که سپاهانی ها 
داشتند و گل نمی کردند، آنها گل می کردند. سپاهان در بازی برگشت 
در عربستان کار سختی دارد اما امیدوارم بهترین شرایط رقم بخورد و 

بتوانند صعود کنند.

افسوس و حسرت بزرگ: قطر اصلا حقش نبود!

مصاحبه بسیار خواندنی با کاپیتان تیم ملی

بهترین  شمسایی  وحید  اینکه  بیان  با  فوتسال  کارشناس 
شمسایی  گفت:  بود،  فوتسال  ملی  تیم  هدایت  برای  گزینه 
برای  خوبی  گزینه  و  است  ایران  فوتسالیست  پرافتخارترین 

هدایت تیم ملی بود.
 رضا ناصری ضمن بازدید از غرفه خبرگزاری مهر در بیست 
تیم  با  رابطه  در  ایران  رسانه های  نمایشگاه  دوره  و چهارمین 
ملی فوتسال و شرایط این رشته ورزشی در کشور توضیح داد.

چرا یک فرد فوتسالی رئیس کمیته فوتسال نمی شود؟
ناصری در مورد وضعیت فوتسال ایران گفت: مشکل فوتسال 
این است که شخصی با چند سِمَت به عنوان رئیس کمیته این 
عنوان  به  فوتسالی  فرد  یک  نباید  چرا  می کند،  فعالیت  رشته 
رئیس این کمیته در فدراسیون انتخاب نشود؟ مگر در فوتسال 
با  باید  من  چرا  نداریم؟  کرده  تحصیل  ورزشکاران  ما  ایران 
باید در رشته دیگری فعالیت  سابقه فوتسالی که دارم اکنون 
داشته باشم؟ مشکل فوتسال ایران این است که افراد چند پسُته 
در رأس آن حضور دارند و تا زمانی که همین نفرات باشند، 

در فوتسال پیشرفتی نخواهیم کرد.
در فوتسال باید سرمایه وارد شود

او که  اما  بسیار مهم تری است  فرد  افزود: احسان اصولی  او 
کمیته  در  ریاست  مناسب  دارد  فدراسیون  در  سمت  چند 
بتواند  که  بیاید  ایران  فوتسال  به  باید  فردی  نیست.  فوتسال 
رشته های  جمله  از  فوتسال  کند؛  درآمدزایی  رشته  این  برای 
ورزشی در ایران است که مدال جهانی دارد و این بسیار مهم 
انفرادی کسب مدال جهانی تقریباً دست  است. در رشته های 
یافتی خواهد بود اما در یک رشته تیمی بسیار دشوار است اما 
فوتسال ایران این افتخار را داشته و باید بیشتر از اینها به این 

رشته رسیدگی شود.
شمسایی بهترین گزینه برای هدایت تیم ملی بود

ناصری در رابطه با انتخاب وحید شمسایی به عنوان سرمربی 
گزینه ها  بهترین  از  یکی  شمسایی  گفت:  فوتسال  ملی  تیم 
برای هدایت تیم ملی بود و شخصیت او به گونه ای است که 
بازیکنان از او حرف شنوی دارند و حتی می توانیم بگوییم نام 
وحید شمسایی به واسطه عملکرد و عناوینی که کسب کرده 

از فوتسال ایران بالاتر است. ما تا چند ماه دیگر باید در جام 
این  در  سختی  کار  که  کنیم  شرکت  آسیا  فوتسال  ملت های 

رقابت ها خواهیم داشت.
کار سختی در جام ملت ها خواهیم داشت

او افزود: در زمانی قرار داریم که همه کشورها برای موفقیت 
گذاری  سرمایه  بین المللی  رویدادهای  در  خودشان  تیم های 
این رو نمی توان گفت که در آسیا کار راحتی  از  می کنند و 
ملی  تیم  که  جوانی  بازیکنان  با  شاالله  ان  اما  داشت  خواهیم 

دارد، نتیجه خوبی را در جام ملت ها کسب خواهیم کرد.
ناصری در پاسخ به سوال خبرنگار مهر مبنی بر احتمال غیبت ۴ 
لژیونر شاغل در لیگ اسپانیا در تیم ملی ایران بیان کرد: سوالی 
لژیونر  چگونه  که  است  این  دارم  بازیکن   ۴ این  از  من  که 
شده اید؟ آیا در تیم های باشگاهی به فوتسال اروپا دیده شدید 
یا در تیم ملی؟ حضور در تیم ملی ایران به این بازیکنان کمک 

کرد تا کار خود را در اروپا دنبال کنند.
بازیکنان لژیونر به سایر نفرات انگیزه خواهند داد

و  آمده  وجود  به  شرایطی  چنین  که  اکنون  داد:  ادامه  او 
باشگاه های اسپانیایی اجازه حضور بازیکنان ایران در تیم ملی 
نباید  را نمی دهند، روابط بین الملل حرف اول را خواهد زد. 
بازیکنان دیگر جایگزین این ۴ بازیکن شوند، زمانی که فردی 
لژیونر می شود، اعتماد به نفس بالایی پیدا می کند و حضور این 

نفرات در اردوی تیم ملی باعث خواهد شد تا به اعضای تیم 
اعتماد به نفس تزریق شود. قرارداد بازیکنان باید به گونه ای 
نداشته  تیم ملی  برای همراهی  نفرات مشکلی  این  می شد که 
باشند، تیم ملی برای کسب بهترین عملکرد نیاز دارد تا با تمام 
توان خود در جام ملت های آسیا شرکت کند، تیم ملی جای 
بهترین بازیکنان است و بازیکنان لژیونر افتخار یک تیم ملی 

محسوب می شوند.
او خاطرنشان کرد: کمیته فوتسال باید حتماً حتماً کاری کند 
تا این بازیکنان در تیم ملی حضور داشته باشند و اگر تیم ملی 
مشکل  به  ملت ها  جام  در  بدون شک  باشد  نفرات  این  فاقد 
خواهیم خورد. این بازیکنان شاکله اصلی تیم ملی را تشکیل 
می دهند و حضورشان در تیم تأثیرگذار است. حضور بازیکنان 
لژیونر باعث خواهد شد تا سایر نفرات هم از اینکه با چنین 

بازیکنانی هم تیمی هستند، افتخار خواهند کرد.
لیگ فوتسال رو به نزول است

پیشکسوت فوتسال در رابطه با شرایط لیگ فوتسال نسب به 
گذشته گفت: باید بگویم که لیگ ما رو به نزول رفته است. در 
حال حاضر استقبال خوبی از فوتسال نمی شود و قول می دهم 
که اگر در مجموعه ۱۲ هزار نفری آزادی یک از دیدارهای تیم 
نخواهند کرد. در  استقبال خوبی  برگزار شود، هواداران  ملی 
حالی که زمان ما حتی در دیدارهای تدارکاتی هم ورزشگاه 

مملو از هوادار خواهد بود.
او تصریح کرد: در زمان ما اکثر دیدارها پخش زنده داشت 
و کسی که به عنوان رئیس کمیته فوتسال فعالیت می کرد تنها 
که  نبود  اینگونه  و  بود  فوتسال  پیشرفت  دغدغه اش  و  فکر 
اکنون مسابقات  باشد.  در سمت های دیگر هم منصوب شده 
فوتسال پخش زنده ندارد و حامیان مالی برای سرمایه گذاری 
رشته ها  از  خیلی  و  نمی شوند  ترغیب  ورزشی  رشته  این  در 

مانند بسکتبال و والیبال از فوتسال جلو زده اند.
او در پایان گفت: فوتسال به قدری زیباست که نمی شود مرزی 
مسابقات  زنده  پخش  برای  باید  نظرم  به  شد.  قائل  آن  برای 
با  پیش  از  بیش  رشته  این  تا  شود  اندیشه  چاره ای  فوتسال 

کمبود مخاطب مواجه نشود.

ناصری:

شمسایی بهترین گزینه برای هدایت تیم ملی بود

به هزینه ۵  اشاره  با  رییس فدراسیون شنا، شیرجه و واترپلو 
میلیاردی برای حضور در مسابقات رده های سنی آسیا گفت: 
اما هزینه ها کمر  انجام دادم  بر می آمده  از دستم  هر کاری 

فدراسیون را شکسته است.
محسن رضوان  با اشاره به پایان مسابقات شنا قهرمانی جهان 
در قطر در مورد عملکرد نمایندگان ایران در این رقابت ها و 
همچنین اعزام تیم های ملی شنا، واترپلو و شیرجه به مسابقات 

رده های سنی در فیلیپین توضیح داد.
وی با یادآوری اینکه مهرشاد افقری و سامیار عبدلی نمایندگان 
اعزامی ایران به قطر بودند، گفت: نمایندگان ایران در دو ماده 
۵۰ متر پروانه و ۱۰۰ متر آزاد رقابت کردند. افقری در ماده 
۱۰۰ متر رکورد ملی را جابه جا کرد و عبدلی هم عملکردی 

نزدیک به رکوردهایش داشت.
رییس فدراسیون شنا، شیرجه و واترپلو با تاکید بر اینکه در 
قهرمانی  شنا  مسابقات  در  ایران  نمایندگان  عملکرد  مجموع 
جهان قابل قبول بود، خاطرنشان کرد: مسابقات رده های سنی 
ها  رقابت  این  واقع  در  و  داریم  پیش  در  را  فیلیپین  در  آسیا 

فرصتی جهت آماده سازی برای این رقابت ها بود.
 ۱۴ آسیا  سنی  های  رده  مسابقات  برای  داد:  ادامه  رضوانی 
شناگر عازم فیلیپین می شوند که افقری و عبدلی هم جزوشان 
هستند. اوج آمادگی این دو نفر را در همین رقابت ها شاهد 

خواهیم بود.
آسیا جزو  سنی  های  رده  های  رقابت  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
رویدادهای مورد تایید فدراسیون جهانی برای محاسبه رکورد 
ورودیه المپیک است، گفت: رکوردهای فعلی سامیار عبدلی 
باقی مانده  اما جبران فاصله  المپیک است  به ورودیه  نزدیک 
فیلیپین  در  بتوانیم  اینکه  بنابراین  نیست.  راحتی  کار  اصلا 

رکورد ورودیه المپیک را بگیریم، کار خیلی سختی است.
اینگونه  کرد:  تاکید  واترپلو  و  شیرجه  شنا،  فدراسیون  رییس 
نیست که در یک بازه زمانی کوتاه بتوان فاصله ها را جبران 
کرد و به رکوردهای مورد تایید فدراسیون جهانی دست یافت. 
بر اساس برنامه زمان بندی شده، سامیار عبدلی بعد از عید به 
رکورد ورودیه المپیک حمله می کند. امیدواریم او بتواند به 
رکورد برسد و صاحب سهمیه شود اگرچه تاکید می کنم که 

کار بسیار دشواری است.
رضوانی در پاسخ به این پرسش که »در صورت عدم کسب 
چقدر  ورودی،  رکورد  به  دستیابی  طریق  از  المپیک  سهمیه 
دارد؟  وجود  کارت  وایلد  سهمیه  از  شدن  برخوردار  شانس 
این زمینه  بود در حاشیه مسابقات جهانی مذاکراتی در  قرار 
انجام شود؟«، گفت: صحبت هایی داشته ایم، رایزنی های مان 

را هم پیگیری کرده ایم اما گرفتن این سهمیه قطعی نیست.
وی همچنین در مورد مسابقات رده های سنی آسیا و مجموع 
مسابقات  گفت:  ها  رقابت  این  به  ایران  اعزامی  ورزشکاران 
همزمان در سه بخش شنا، شیرجه و واترپلو برگزار می شود 
و ایران هم در سه بخش نماینده دارد. در مجموع با احتساب 
ترکیب ورزشکاران، مربیان و همراهان شان یک تیم ۵۰ نفره در 

این رقابت ها داریم.
رییس فدرسیون شنا، شیرجه و واترپلو همچنین در مورد سفر 
»دژان میلاکوویچ« به ایران برای همکاری با تیم های واترپلو 
در تمام رده های سنی خاطرنشان کرد: این مربی صربستانی 
در بازی های آسیایی کنار تیم ایران بود. با نظر کمیته فنی قرار 
بر این شد تا مذاکرات دوباره ای داشته باشیم تا بتوانیم از او 
برای دانش افزایی و حضور همزمان در کنار تمام تیم ها بهره 
ببریم. البته که مسائل مالی خیلی تعیین کننده است. امیدوارم 

در این زمینه به توافق برسیم.
رضوانی گفت: هزینه اعزام تیم به مسابقات رده های سنی آسیا 
حدود ۵ میلیارد تومان می شود. واقعا با این وضعیت هزینه ها، 
وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک باید بیشتر کمک کنند. من 
به عنوان رییس هر کاری که از دستم بر می آمده تا به امروز 
انجام داده ام اما هزینه ها کمر فدراسیون را شکسته است. باید 
کمک بیشتری صورت بگیرد. اگر به شنا نگاه ویژه نشود، این 
رشته نابود می شود. برای واترپلو آینده خوبی متصور هستیم 

اما مسائل مالی بسیار زیاد تعیین کننده است.

حضور  تداوم  اینکه  بیان  با  فوتبال  فدراسیون  سخنگوی 
قلعه نویی به تیم ملی کمک خواهد کرد، گفت: قلعه نویی 
آینده  در  ملی  تیم  امیدوارم  و  دارد  راهبردی  های  برنامه 

عناوین مختلفی با او کسب کند.
احسان اصولی سخنگو و رئیس کمیته فوتسال فدراسیون 
نمایشگاه  چهارمین  و  بیست  در  حضور  با  فوتبال 

رسانه های ایران از غرفه خبرگزاری مهر بازدید کرد.
اصولی در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار داشت: پس از 
چند سال شاهد برگزاری این نمایشگاه هستیم که از این 
باعث  نمایشگاهی  چنین  برپایی  و  خوشحالم  بسیار  بابت 
داشته  خود  بین  محفلی  رسانه  اصحاب  تا  شد  خواهد 
باشند. سرویس ورزشی خبرگزاری مهر اطلاع رسانی های 
این  در  که  عزیزانی  از  دارد  جا  که  داشته  خوبی  خیلی 

فعالیت می کنند، تشکر کنم. حوزه 
و  مثبت  ملی در جام ملت ها  تیم  از عملکرد  ارزیابی 

قابل قبول است
جام  رقابت های  در  ملی  تیم  عملکرد  خصوص  در  او 
تیم  از  ما  که  ارزیابی  کرد:  تصریح   ۲۰۲۳ آسیا  ملت های 
ملی در جام ملت های آسیا داریم، مثبت است. در بخش 
آماری، فنی و… ما از عملکرد تیم ملی رضایت داریم اما 
از کسب نتیجه خیر و آن طور که همه مردم انتظار داشتند 
با عملکرد  ملی  تیم  بازیکنان  نرفت.  پیش  ما  برای  شرایط 
خوبی که داشتند انتظارات از خود را بالا بردند و اکثریت 
پیش بینی می کردند که ما می توانیم قطر را شکست دهیم 
شرایط  اینکه  با  متأسفانه  که  شویم  قهرمان  آن  از  پس  و 
برای کسب عنوان قهرمانی تیم ملی مهیا بود اما از کسب 

ماندیم. باز  قهرمانی  عنوان 
کنیم،  نگاه  اگر  ملی  تیم  ترکیب  به  داد:  ادامه  اصولی 
حرف های  بازیکنان  تک  تک  که  شد  خواهیم  آن  متوجه 
را  بیشترین شانس  این دوره  و  داشتند  برای گفتن  زیادی 
برای قهرمانی داشتیم که این اتفاق رخ نداد و اکنون باید 
اتفاقی  و  نتیجه  هیچ  نمی توان  فوتبال  در  خورد.  افسوس 
اوقات شرایط و حوادثی رخ  و گاهی  بینی کرد  پیش  را 
تیم حریف واگذار  به  را  نتیجه  باعث می شود  می دهد که 
کنید؛ در بازی با قطر ما موقعیت های زیادی برای گلزنی 
گل  به  تبدیل  آنها  از  هیچکدام  که  افسوس  اما  داشتیم 
مانده  باقی  ما  برای  کاش«  »ای  کلمه  فقط  الان  و  نشدند 
است. میلیون ها نفر در دنیا به رشته ورزشی فوتبال علاقه 
مند هستند و مسلماً موفقیت و پیروزی در این رشته بیشتر 

از سایر رشته ها باعث خوشحالی مردم خواهد شد.
ملی  تیم  موفقیت  باعث  نویی  قلعه  حضور  تداوم 

خواهد شد
بر حسب  ملی  تیم  عملکرد  گفتم،  که  همانطور  افزود:  او 
قابل  قابل قبول و  داده هایی که در اختیار ما قرار گرفته، 
کادر  رأس  در  نویی  قلعه  امیر  تداوم حضور  است.  دفاع 
رویدادهای  در  تا  باعث خواهد شد  فوتبال  ملی  تیم  فنی 
ما  هدف  کند،  کسب  بیشتری  موفقیت  ملی  تیم  بعدی 
در  که  شادی  آن  از  مهم تر  و  مختلف  عناوین  به  رسیدن 
مردم به وجود می آید، است. برنامه ریزی صورت گرفته تا 
نقاط ضعف تیم ملی برطرف شود و امیدوارم در مسابقات 
جام  رقابت های  در  آن  از  مهم تر  و  جهانی  جام  انتخابی 

جهانی ۲۰۲۶ به توانیم درخشش داشته باشیم.
ملی  تیم  بازیکنان  سنی  بالای  میانگین  مورد  در  اصولی 
فنی دخالتی  فوتبال در مسائل  گفت: مسؤولان فدراسیون 
بر  فنی  کادر  اعضای  به  موارد  این  تمام  و  نمی کنند 
تیم ملی را در پیش  ما راهبرد جوان سازی در  می گردد. 
گرفته ایم. نحوه پیاده سازی برنامه جوان سازی در اختیار 
قلعه نویی است و او باید مطابق برنامه ای که دارد اهداف 

تیم ملی را جلو ببرد.
مجوز  دریافت  کننده  هماهنگ  تنها  فدراسیون 

حرفه ای برای سرخابی هاست
مبنی   AFC نامه  با  رابطه  در  فوتبال  فدراسیون  سخنگوی 
و  پرسپولیس  و  استقلال  باشگاه  دو  مشترک  مالکیت  بر 
احتمال حذف سرخابی ها از لیگ قهرمانان آسیا بیان کرد: 
در مجموعه فدراسیون فوتبال بخشی به نام کمیته صدور 
مجوز حرفه ای باشگاه ها وجود دارد و اعضای این کمیته 
بابت دریافت مجوز حرفه ای باشگاه ها فعالیت های زیادی 
فوتسال  فوتبال،  در  باشگاهی  هیچ  تا  می دهند  انجام  را 
زمینه  در  فوتبال  فدراسیون  نشود.  مواجه  مشکل  با  و… 
هماهنگ  تنها یک  باشگاه ها  برای  دریافت مجوز حرفه ای 
کننده و مجری آن ارسال اطلاعات به کنفدراسیون فوتبال 

آسیا است.
به  لیست های مربوط  باشگاه ها موظفند چک  مدیران 

مجوز حرفه ای را آماده کنند
مجوز  صدور  برای  ایرادی  و  ابهامی  هرگونه  افزود:  او 
باشگاه  آن  مدیریت  به  دارد  وجود  باشگاه ها  در  حرفه ای 
و مسؤولان آن بر می گردد. ما همیشه از مدیران باشگاه ها 
را  مشکلات  تمام  دارند  فرصت  که  زمانی  تا  خواسته ایم 
رفع کنند تا کار به دقیقه ۹۰ کشیده نشود. همه باشگاه ها 
موظف هستند تا چک لیست های مربوط به خود را کامل 
کننده  هماهنگ  عنوان  به  فوتبال  فدراسیون  کنند.  تکمیل 
تمام موارد را برای باشگاه ها فراهم می کند تا برای ارسال 

چک لیست ها به AFC با مشکل رو به رو نشوند
اصولی در مورد مطالبات فدراسیون فوتبال از AFC و فیفا 
و نحوه دریافت آن، بیان کرد: مهدی تاج به واسطه سمتی 
که در کنفدراسیون فوتبال آسیا دارد، همیشه تلاش کرده 
دلیل  به  کند،  دریافت  را  ایران  مطالبات  بتواند  تا  است 
را  پولی  نتوانسته ایم  مناسب  طریق  از  ظالمانه  تحریم های 
است  اندیشیده  تاج  که  راهکارهایی  با  و  کنیم  دریافت 
تعاملات خوبی با ریاست فدراسیون جهانی و آسیا شکل 
گرفته است و امیدواریم در آینده ای نه چندان دور بتوانیم 

تمام مطالبات را دریافت کنیم.

جنجالی  رفتار  به  نسبت  فوتبال  فدراسیون  انضباطی  کمیته 
محمدحسین کنعانی زادگان واکنش نشان داد.

پرسپولیس  و  اراک  آلومینیوم  تیم های   ،۳۶۰ فوتبال  گزارش  به 
برد  کنار  رفتند که در  به مصاف هم  هفته گذشته  در شرایطی 
غیرمنتظره اراکی ها، این مسابقه حواشی و اتفاقات جنجالی را 
هم پیرامون خود داشت. مهم ترین اتفاق رخ داده بعد از پایان 
از ورزشگاه  تیم پرسپولیس  اتوبوس  بازی و در هنگام خروج 
آلومینیوم  هواداران  از  جایی که جمعی  بود؛  اراک  خمینی  امام 
البته  و  تیم کری خوانی می کردند  این  اتوبوس  بدرقه  مسیر  در 
علیه برخی بازیکنان از جمله محمدحسین کنعانی زادگان شعار 

می دادند.
مدافع ملی پوش پرسپولیس بعد از ورود به اتوبوس، در تصمیمی 
جنجالی از اتوبوس خارج شد و به سوی جمعی از هواداران 
حمله ور شد و سپس دوباره وارد اتوبوس شد که این حرکت 
ویدئو  سرعت  به  و  نماند  دور  دوربین ها  دید  از  او،  جنجالی 
حرکت غیراخلاقی محمدحسین کنعانی زادگان وایرال شد. بعد 
پرسپولیس ۴8 ساعت  مدافع  به  انضباطی  کمیته  اتفاق،  این  از 
امروز  سرانجام،  و  کند  ارسال  را  خود  دفاعیات  تا  داد  مهلت 
)چهارشنبه( و در آستانه برگزاری دوئل پرسپولیس و تراکتور، 

حکم نهایی پرونده از سوی کمیته انضباطی صادر شد.
۳00 میلیون جریمه نقدی و 2 محرومیت تعلیقی!

به  واکنش  در  قبل  دقایقی  فوتبال  فدراسیون  انضباطی  کمیته 
را  خود  حکم  پرسپولیس،  ملی پوش  مدافع  جنجالی  حرکت 
این  در  فدراسیون،  براساس خبر سایت رسمی  صادر کرد که 
حکم آمده است: »دیدار تیم های آلومینیوم اراک و پرسپولیس 
سوی  از  و  برگزار  فوتبال  برتر  لیگ  شانزدهم  هفته  در  تهران 
بر  مبنی  تخلفاتی  پرسپولیس  بازیکن  زادگان،  کنعانی  حسین 
بدرفتاری در قبال مقام غیر رسمی مسابقه رخ داد. وی به یک 
جلسه از همراهی تیم خود به مدت ۶ ماه تعلیق می شود و باید 
از حیث  رای  این  پرداخت کند.  نقدی  ریال جریمه  میلیارد   ۲

جریمه نقدی قابل تجدید نظر است«.
نوبت  چند  در  بازی  جریان  در  که  هم  آلومینیوم  هواداران 
ترقه پرانی داشتند هم با حکم کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال، 
از سوی  به طوری که در حکم صادره  جریمه و محروم شدند؛ 
این کمیته آمده است: »باشگاه آلومینیوم اراک نیز به دلیل پرتاب 
یک جلسه  به  تماشاگرانش  و  کنترل جمعیت  عدم  و  تارنجک 
محرومیت از حضور تماشاگر در مسابقات رسمی که به مدت ۶ 
ماه تعلیق می شود، محکوم شد و باید یک میلیارد ریال جریمه 

نقدی پرداخت کند. این رای قابل تجدید نظر است«.

حکم رفتار جنجالی کنعانی زادگان 
صادر شد؛ 

یک جلسه محرومیت تعلیقی و 200 
میلیون جریمه!



رییسی در جلسه هیات دولت:

مسئولان از ظرفیت ها، نشاط و انگیزه جوانان غفلت نکنند

فلاحت پیشه: هدف نتانیاهو کشاندن جنگ به سمت ایران است  
روسیه از موانع اصلی برای رسیدن ایران به فناوری نظامی - هسته ای است

رییس جمهور با تاکید بر ضرورت تلاش همگانی برای برگزاری 
هر چه پرشورتر انتخابات گفت: انتخابات باید یکی از جلوه های 

مهم و بزرگ انسجام ملی باشد.
حجت الاسلام سید ابراهیم رییسی صبح امروز چهارشنبه در جلسه 
هیئت دولت با تبریک سالروز ولادت حضرت علی اکبر )ع( و روز 
تاکید  به جوانان  میدان دادن  اعتماد کردن و  بر ضرورت  جوان، 
و تصریح کرد: در طول تاریخ انقلاب اسلامی هر جا به جوانان 
مسئولیت سپرده شده، آنجا عرصه موفقیت و کسب دستاوردهای 
را  مقدس  دفاع  میدان  که  بودند  جوانان  این  است.  بوده  بزرگ 
مدیریت کردند و لذا مسئولان بخش های مختلف نباید از ظرفیت ها، 

توانمندی ها، نشاط و انگیزه جوانی غفلت کنند.
رییس جمهور در ادامه به فرمایشات رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در دیدار با جمعی از مردم آذربایجان شرقی اشاره کرد و افزود: 
اجتماعی مثل طلاق،  به مدیریت آسیب های  پیش  از  بیش  توجه 
اعتیاد و حاشیه نشینی و توجه جدی به موضوع اجرای عدالت در 
تصمیم سازی ها و تصمیم گیری ها از جمله نکات مهمی بود که رهبر 
آنها  به  پیشرفت ها و دستاوردها  به  اشاره  کنار  در  انقلاب  معظم 
اشاره کردند و ضرورت دارد از سوی همه به ویژه دولت به عنوان 

دستگاه اجرایی و اداره کننده کشور به طور جدی پیگیری شود.
رییسی با اشاره به نزدیک شدن به روز برگزاری انتخابات مجلس 
بر ضرورت  تاکید  با  شورای اسلامی و مجلس خبرگان رهبری، 

مهم  رویداد  این  پرشورتر  هر چه  برگزاری  برای  تلاش همگانی 
اتخاذ  و  انتخاباتی  اخلاق  رعایت  قانون،  به  توجه  داشت:  اظهار 
رویکرد امیدآفرین و پرهیز از سیاه نمایی مورد توجه همه کسانی 

باشد که در عرصه انتخابات و تبلیغات انتخاباتی فعالیت می کنند.
اسلامی در ۴۵ سال  نظام جمهوری  اینکه  بیان  با  رییس جمهور 
پاس  باید  که  داشته  ارزشمندی  دستاوردهای  و  گذشته خدمات 
داشته شوند، گفت: حفظ وحدت و انسجام ملی یکی از مهمترین 
خود  اساساً  و  است  انتخاباتی  تبلیغات  عرصه  در  ضرورت ها 

انتخابات باید یکی از جلوه های مهم و بزرگ انسجام ملی باشد.
آستانه  در  ایران  رسانه های  نمایشگاه  برگزاری  همچنین  رییسی 
فضای  ایجاد  زمینه ساز  و  شایسته  اقدامی  را  انتخابات  برگزاری 
زمینه ساز  می تواند  که  دانست  گفتگو  و  اندیشه ها  و  آرا  تضارب 
دفتر  به  دیگری  زرین  برگ  تا  باشد  انتخابات  پرشورتر  برگزاری 

حماسه آفرینی های ملت ایران افزوده شود.
دوباره  وتوی  به  سخنانش  از  دیگری  بخش  در  جمهور  رییس 
قطعنامه آتش بس فوری در غزه از سوی آمریکا اشاره و خاطرنشان 
کرد: امروز بدون تردید آمریکا محور و در رأس همه شرارت ها 
در عالم و بانی اصلی جنایات و نسل کشی در غزه و مقصر تداوم 

این جنایات است و همه دنیا باید این اقدامات را محکوم کنند.
رییسی با اشاره به اعلام خبر بازگرداندن اموال بابک زنجانی به 
کشور، تلاش های سازمان اطلاعات سپاه و نیز همکاری مسئولان 

قوه قضائیه را که با هم افزایی و پیگیری مجدانه اطلاعاتی و قضایی 
این پرونده را به نتیجه رساندند، شایسته قدردانی دانست و اظهار 
داشت: این اموال به طور کامل متعلق به ملت و دولت جمهوری 
اسلامی ایران است و به عنوان پشتوانه پولی کشور به خزانه بانک 

مرکزی باز می گردد.
در ادامه جلسه امروز هیئت دولت رییس سازمان برنامه و بودجه 
با اشاره به انتشار گزارش مرکز آمار درباره تورم بهمن ماه، گفت: 
سال ۱۴۰۲ با تورم نقطه به نقطه ۵۵.۵ درصد آغاز شد و در بهمن 
نتیجه  به  برای  گواهی  خود  که  رسیده  درصد   ۳۵.۸ به  رقم  این 

رسیدن تلاش های مجموعه دولت است.
منظور با بیان اینکه همچنان با نقطه مطلوب فاصله داریم، افزود: در 
بهمن ماه تورم گوشت ۴ دهم درصد و حبوبات ۵.۹ درصد کاهش 
داشته و به طور کلی تورم اقلام و کالاهای خوراکی با ثبت عدد 

۳۱.۶ درصد، از تورم کلی پایین تر بوده است.
رییس سازمان برنامه و بودجه همچنین به انتشار آمار رشد اقتصادی 
۵.۱ درصدی در فصل پاییز اشاره کرد و اظهار داشت: در فصل 
پاییز رشد اقتصادی بدون نفت ۲.۵ درصد و رشد اقتصادی بخش 
نفت و گاز ۲۱.۸ درصد بوده است. همچنین رشد بخش صنعت و 
معدن ۶.۹ درصد، خدمات ۴.۶ درصد و رشد بخش کشاورزی نیز 

از منفی ۳ درصد به منفی ۱ درصد ارتقا یافته است.
منظور با اشاره به دستور رییس جمهور در جلسه قبلی دولت برای 
تامین منابع مالی مورد نیاز جهت رفع برخی مشکلات از جمله 
مطالبات داروخانه ها در اجرای طرح دارویار، تصریح کرد: عطف 
به این دستور روز گذشته جلسه ای با حضور معاون اول رییس 
جمهور و مسئولان مربوطه برگزار شد و برای واریز منابع لازم از 
سوی دستگاه های مسئول به خزانه توافقات خوبی حاصل شد که 

این منابع طی دو هفته آینده تخصیص خواهند یافت.
رییس جمهور با تشکر از اقدامات صورت گرفته در این زمینه، 
منابع در بخش های  تامین  منابع در چرخه  این  تزریق  تسریع در 
مختلف به ویژه در طرح دارویار و رفع مشکلات بخش سلامت و 
درمان را خواستار شد.وزیر آموزش و پرورش نیز در جلسه امروز 
باشگاه دانش پژوهان  به حضور رییسی در  اشاره  با  هیئت دولت 
جوان، از ابلاغ چارت اداری این مجموعه از سوی سازمان اداری و 
استخدامی طی روزهای اخیر خبر داد.همچنین رییس سازمان صدا 
و سیما در جلسه امروز با اشاره به بازدید خود از پارک های علم 
و فناوری زاهدان، با بیان اینکه عمده جوانانی که در این مجموعه 
مسئولان  گفت:  داشتند،  سال سن  زیر ۲۳  بودند  کار  به  مشغول 
این پارک در مدارس استان دفاتری برای شناسایی استعدادها در 
حوزه های مختلف تاسیس کرده اند که نتیجه آن بسیار امیدآفرین 
و ثمربخش بوده است. پیشنهاد می کنم که تمام پارک های علم و 
فناوری در استان های مختلف به دفاتر استانی صدا و سیما متصل 
تا از فعالیت ها و دستاوردهای این مجموعه ها برنامه سازی مشترک 
انجام دهند.رییس جمهور نیز ضمن استقبال از این پیشنهاد گفت: 
روایت این پیشرفت ها به خصوص وقتی از جانب کسانی باشد 
که خودشان عامل و بانی این پیشرفت ها و دستاوردها هستند، هم 

امیدبخش تر و هم مستندتر و جذاب تر است.

حشمت الله فلاحت پیشه گفت: روس ها که به دنبال ایران وابسته 
هستند، حاضر نیستند که تهران مولفه های قدرت خود را تقویت 
کند، کمااینکه هر اقدامی علیه آنچه عمق استراتژی ایران صورت 
می گیرد، روس ها نقش بازیگر خاموش ولی راضی را بازی می کنند.

ملی،  امنیت  کمیسیون  پیشین  رئیس  پیشه،  فلاحت  الله  حشمت 
در گفتگو با خبرآنلاین درباره تاثیر روی کارآمدن رئیس جمهور 
گفت:  آمریکا،  و  ایران  مناسبات  بر  جمهوری خواه  یا  دموکرات 
کل مناسبات روابط آمریکا با ایران بر سر دو سیاست قابل تفسیر 
بود و  پیش گرفته  ترامپ در  است؛ سیاست فشار حداکثری که 
ابتدای  در  بایدن  سیاست  گرفت.  پیش  در  بایدن  که  سیاستی 
شروع ریاست جمهوری، سیاست فشار بود اما به تدریج به سمت 

سیاست های ارائه مشوق ها برای مذاکره با ایران پیش رفت.
تهران و واشنگتن فرصت توافق را از دست داده اند

وی ادامه داد: من معتقد هستم که چه ترامپ و چه بایدن روی کار 
بیایند، آمریکا دوباره به سیاست فشار حداکثری بازگشته و نباید 
منتظر ماند که چه کسی در کاخ سفید برای انتخابات آینده رای 
خواهد آورد. حتی بایدن هم به همان سیاست های ابتدایی خودش 
در برابر ایران بازگشته است و تهران و واشنگتن فرصت توافق را 

از دست داده اند.
دنبال  ترامپ  که  سیاستی  اینکه  بیان  با  سیاسی  مسائل  تحلیلگر 
می کرد را بایدن نیز در حال حاضر به آن سمت حرکت می کند، 
گفت: تحمیل خط قرمزهای آمریکا به ایران از طریق قدرت های 
نزدیک است. لذا، در سطوح بالاتر مشاهده می کنیم که آمریکایی ها، 
یک سری گشایش های تجاری را در برابر چین می پذیرند و حتی 
اجازه خرید نفت ایران را به پکن می دهند تا حافظ خط قرمزهای 

برنامه  هسته ای ایران شوند.
روسیه از موانع اصلی ایران برای رسیدن به فناوری نظامی 

هسته ای است
فلاحت پیشه با اشاره به روابط ایران و آمریکا با روسیه نیز بیان 
کرد: همین سیاست در برابر روس ها است، حتی آمریکا اطمینان 
بیشتری به آنان دارد چرا که مسکو سوابق متعددی از فروش ایران 
به کشورهای غربی و آمریکا دارد. آمریکایی ها می دانند که روسیه 
از موانع اصلی ایران برای رسیدن به فناوری نظامی هسته ای است؛ 
زیرا اگر تهران به چنین فناوری برسد در درجه اول به استقلال 

بیشتری نسبت به روس ها دست پیدا خواهد کرد.
وی در ادامه گفت: روس ها که به دنبال ایران وابسته هستند، حاضر 
نیستند که تهران مولفه های قدرت خود را تقویت کند، کمااینکه 
ایران صورت می گیرد،  اقدامی علیه آنچه عمق استراتژی  در هر 
روس ها نقش بازیگر خاموش ولی راضی را بازی می کنند. آنان 
بر  با غرب  اگر روزی  و  باشند  همراه  قوی  ایران  با  نمی خواهند 
سر اوکراین مذاکره کنند؛ ایران یکی از کارت های مبادله فروش 

روس ها به غربی ها خواهد بود.
اگر تهران برجام را احیا می کرد...

رئیس پیشین کمیسیون امنیت ملی افزود: این ها واقعیت هایی است 
که وجود دارد و کشور ما بسیاری از فرصت های پیش برد منافع 
ملی خودش را با استقلال از همه قدرت ها از دست داد. به ویژه 
هم  می کرد،  احیا  را  برجام  تهران  اگر  اوکراین،  مسئله جنگ  در 
وابستگی به روس ها کمتر می شد، هم آسیب پذیری اش در مقابل 

قدرت های غربی کمتر می شد.
وی گفت: متاسفانه این فرصت از دست رفت ولی اینکه الآن باید 
چه کاری انجام داد؟ واقعیت این است که تنها طرحی که در منطقه 
در حال حاضر وجود دارد، طرح نتانیاهو است. او سعی می کند که 
مسیر تحولات را به سمت جنگ با ایران پیش ببرد. اظهاراتی که 
در ایران مطرح می شود، می تواند در خدمت مولفه های امنیتی قرار 
بگیرد اما باید مراقبت کرد که چنین مواضعی مورد سوءاستفاده 

نقابداران حجتیه قرار نگیرد.
هیچ جنگِ مقدسی، فراتر از مرزهای ایران نمی بینم

فلاحت پیشه با بیان اینکه هرگاه بحث جنگ های آخر زمانی می شود، 
متاسفانه مشاهده می کنیم که معنای آن بازی کردن در میدان نتانیاهو 
است، گفت: معتقد هستم که هیچ جنگ مقدسی فراتر از مرزهای 
ایران وجود ندارد که کشور را در آن گرفتار کنیم. ایرانی ها ۸ سال 
از مرزهای خود دفاع کردند و جنگ با عراق یک دفاع مقدس بود 

ولی هیچ جنگ مقدسی فراتر از مرزهای ایران نمی بینم.
وی درباره احتمال کشیده شدن جنگ به داخل خاک ایران گفت: 
به نظر من جنگ اوکراین یک جنگ کاملا بی ارتباط با ایران است. 
تهران می توانست در موضوع اوکراین تیزهوشانه تر عمل کند اما 
این روس ها بودند که منافع خودشان در اوکراین را پیش برده و 

ایران را بازیچه کردند.
هدف نتانیاهو کشاندن جنگ به سمت ایران است

تحلیلگر مسائل سیاسی با اشاره به تنش ها در خاورمیانه گفت: 
زمانی  آخر  جنگ های  و  حریدی  جریان  یک  عنوان  به  نتانیاهو 
صهیونیست ها، آرمان های آخر زمانی را به منافع شخصی خودش 
گره زده است. نتانیاهو می داند که اگر فردا جنگ پایان پذیرد، اولین 
کسی که محاکمه می شود، او است. لذا، قبل از اینکه جنگ با غزه 
تمام شود، او جنگ با لبنان را شروع کرد. هدف او کشاندن جنگ 

به سمت ایران است.
اولین  ها در دریای سرخ گفت: همین که  تنش  به  اشاره  با  وی 
ایران،  به  نزدیک  نیروهای  و  پایگاه ها  به  گرفت،  چالش ها شکل 
در  شخص  خوشحال ترین  نتانیاهو  اساس،  همین  بر  شد.  حمله 
منطقه محسوب می شود، چون تحولات در راستای سیاست های 
او حرکت می کند. من معتقد هستم آمریکایی ها در درجه اول از 
افتادن در دام نتانیاهو پیرهیز می کنند؛ زیرا هر گونه جنگی که شکل 
بگیرد به خصوص که یک طرف آن ایران بوده و شروع آن از طرف 
آمریکا و اسرائیل باشد، مدیریت آن در انحصار آمریکا و اسرائیل 

باقی نخواهد ماند.
فلاحت پیشه تاکید کرد: هشدارهایی که در ایران درباره قابلیت های 
نظامی و هسته ای ایران، داده می شود بیشتر هشدارهای بازدارنده 
بوده و در حد بازدارنده بودن قابل دفاع است؛ به شرطی که چنین 

موضوعی مورد سوءاستفاده جریانات جنگ طلب قرار نگیرد.
ایران و آمریکا توان حفظ میز قرمز مسقط را هم نداشتند

وی گفت: معتقد هستم که ایران و آمریکا فرصت احیای دیپلماسی 
را از دست دادند و حتی توان حفظ میز قرمز مسقط را هم نداشتند. 
لذا، کشورهای دیگر معادلات ایران و آمریکا را تنظیم می کنند و 
منافع آنان تداوم تنش تهران و واشنگتن است. تا زمانی که ایران و 
آمریکا بر سر منافع دو طرف رفع تنش نکنند، بازیگران ثالثی مانند 
نتانیاهو این روابط را تنظیم می کنند. سیر کلی به سمت تنش زدایی 

حرکت نمی کند و به سمت افزایش تنش حرکت می کند.
رئیس پیشین کمیسیون امنیت ملی با اشاره به اظهارات اخیر علی 
اکبر صالحی درباره بمب اتم گفت: این اظهارات بیشتر یک هشدار 
دو فاکتور یا ضمنی در برابر مواضع صریح و بالفعل بود. از این 
رو که ایران قابلیت رسیدن به بمب هسته ای برخوردار است، من 
هم معتقد هستم که ایران به توانایی بمب هسته ای دست پیدا کرده 
است؛ به عنوان کسی که هم در سفر خارجی و هم در برابر برنامه 
هسته ای ایران صاحب مسئولیت بوده است، این اظهارات در حد 

هشدار دو فاکتور و بازدارنده، قابل دفاع است.
نباید اجازه داد که چنین مواضعی در خدمت  اما  وی ادامه داد: 
طرفداران جنگ های آخرالزمانی در میان صهیونیست ها و نقابداران 
دنیای  بگیرد؛ زیرا شاخص های موجود در  قرار  ایران  حجتیه در 
امروز به حدی نیست که ایران را درگیر جنگ کند. آنچه بیشتر 

وجود دارد در ساختارهای دیپلماتیک قابل حل است.

اسلامی خبر داد

احتمال سفر گروسی همزمان با اولین کنفرانس بین المللی هسته ای در تهران 

خطیب در حاشیه جلسه دولت:

امنیت انتخابات با کمک وزارتخانه های کشور و اطلاعات برقرار می شود

بذرپاش مطرح کرد

ساخت ۲۳۰ هزار واحد »نهضت ملی مسکن« برای خانواده های نیروهای مسلح

اوجی:

 انفجار خطوط لوله گاز کشور توطئه اسرائیلی بود که خنثی شد

آژانس  رئیس  تمایل  اظهار  از  اتمی  انرژی  سازمان  رئیس 
بین المللی انرژی اتمی برای سفر به ایران خبر داد.

جمع  در  دولت  هیئت  جلسه  حاشیه  در  اسلامی  محمد   
یک  در  آژانس  با  ایران  تعاملات  کرد:   اظهار  خبرنگاران 
روال طبیعی تداوم دارد و در جهت رفع ابهامات و توسعه 
همکاری ها، گفت وگوها صورت می گیرد. آقای گروسی هم 
تمایل کرده اند و در دستور کار  اظهار  ایران  به  برای سفر 
ایشان است و در برنامه ما هم قرار دارد که در زمانی که 

تنظیماتش صورت بگیرد، انجام خواهد شد.
سفر  این  است  بعید  برنامه ها  تراکم  دلیل  به  افزود:  وی 
آینده  اردیبهشت  در  اینکه  به  توجه  با  و  باشد  اسفند  در 
از  برگزار می کنیم و  بین المللی هسته ای را  اولین کنفرانس 
کشورهای مختلف جهان اعلام آمادگی کرده اند که حضور 

پیدا کنند.
اسلامی اضافه کرد: در سال ۱۴۰۳ که پنجاهمین سال انرژی 
اینکه  ضمن  بود.  خواهد  رویداد  یک  این  و  است  اتمی 
سی امین کنفرانس ملی هسته ای و اولین کنفرانس بین المللی 
از  و  داشت  خواهد  زیادی  مهمانان  بود  خواهد  هسته ای 
آقای گروسی هم دعوت شده که در آن کنفرانس سخنرانی 

کنند.
و  علمی  عناصر  کنفرانس ها  در  شد:  یادآور  همچنین  وی 
تحقیقاتی می آیند. ما از ۱۳۰ محقق و افراد برجسته هسته ای 
دعوت کرده ایم. تا هفته پیش که من پیگیری کردم بیش از 
۳۰ درصد مهمانان  اعلام حضور کردند. بقیه هم در دست 

پیگیری است.
رئیس سازمان انرژی اتمی در پاسخ به این سوال که آیا قرار 

برود؟  امنیت  به شورای  ایران  علیه  گزارش جدیدی  است 
بار  به طور طبیعی هر سه ماه یک  خاطرنشان کرد: آژانس 
برای شورای حکام و هر ۶ ماه یک بار برای شورای امنیت 
بخش  دو  کل  مدیر  گزارش  می دهد.  گزارش  ملل  سازمان 
دارد. یک بخش گزارش های پادمانی است. یک بخشی از 
ما  هسته ای  صنعت  جاری  رفتار  پادمان  بخش  در  گزارش 
نظارت هایی است که صورت می گیرد. دوربین هایی که  و 
این  از  جزیی  می گیرد  صورتی  که  بازرسی هایی  و  دارند 
گزارش است.اسلامی همچنین گفت: گزارش بخش دومی 
دارد که ویژه برجام است و برجام طبق قطعنامه ۲۲۳۱ در 
دستور کارشان است که انطباق یا عدم انطباق با برجام را 
گزارش می کنند و با توجه به اینکه بر اساس مواد ۲۶ و ۳۶ 
برجام برای اینکه طرفین متعهد به تعهداتشان عمل نکردند، 
ما طبق قانون اقدام راهبردی عمل می کنیم که گزارشات آن 

هم باز توسط آژانس تهیه و منتشر می شود.

وزیر اطلاعات با تبریک بازگشت اموال بابک زنجانی به مردم 
توسط سازمان اطلاعات سپاه و قوه قضاییه، عنوان کرد: کار 
این حادثه  و  برگشت  مردم  اموال  مهمی صورت گرفت که 

ارزشمندی برای مردم بود.
حجت الاسلام سید اسماعیل خطیب وزیر اطلاعات در حاشیه 
جلسه هیأت دولت در جمع خبرنگاران اظهار کرد: بازگشت 
را  قضائیه  قوه  و  سپاه  اطلاعات  سازمان  توسط  مردم  اموال 
به همه مردم تبریک می گویم. کار مهمی بود که اموال مردم 

برگشت و این حادثه ارزشمندی برای مردم بود.
از ۲۸ کشور مختلف  اسرائیلی که  وی درباره جاسوس های 
دستگیر شدند گفت: اطلاعیه اش را که دادیم، کشورهایش را 
از  بعضی  و  است  معلوم  هم  آن  جزئیات  کردیم،  اعلام  هم 
اخبار دنیا را هم اگر پیگیری کنید بعضی کشورها خودشان 

اعلام می کنند.
وزیر اطلاعات در ادامه درباره عملکرد و دستاوردهای وزارت 
اطلاعات یادآور شد: این را باید از مردم بپرسید ولی ما آنچه 
را که در توانمان بود انجام دادیم. در راهپیمایی ۲۲ بهمن نشان 
داده شد که به لطف خدا با همکاری و هم افزایی واحدها و 
مجموعه های اطلاعاتی و امنیتی کشور در کمال امنیت برگزار 
شد.خطیب همچنین تاکید کرد: ان شاءالله که انتخابات هم در 

کمال امنیت برگزار می شود. نکته مهمی که وجود دارد این 
است که امروز داعشی که از حکمرانی مأیوس شده در منطقه 
سرگردان است و آمریکا و رژیم صهیونیستی و عوامل آنها در 
جهت اقدامات تروریستی در حال بهره برداری از آنها هستند.

وی اظهار داشت: با کمک وزارت کشور و حضور همه مردم 
ایران امنیت انتخابات برقرار خواهد شد.وی افزود: بازگشت 
اموال مردم با کمک سازمان اطلاعات سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی و قوه قضائیه را به همه مردم ایران تبریک می گویم و 

این اتفاق ارزشمندی برای کشور بود.

وزیر راه و شهرسازی گفت: حدود ۲ میلیون و ۲۲۴ هزار واحد 
مختلف  مراحل  وارد  کشور  سراسر  در  مسکن  ملی  نهضت 

ساخت شده است.
»مهرداد بذرپاش« وزیر راه و شهرسازی در جلسه هم اندیشی 
سالروز  تبریک  با  ارتش  شهدای  یادگاران  مجمع  اعضای 
ولادت حضرت علی اکبر و روز جوان، با اشاره به بیش از ۴۸ 
هزار شهید در خانواده ارتش، فرزندان شهدا، برای نگهداشتن 
پرچم انقلاب که خودشان برافراشته اند، اولی دانست و اظهار 
کرد: برخی با سو مدیریت های خود به دنبال پشیمان کردن 
مردم از انقلاب هستند.وی افزود: دشمنان تلاش می کنند که 
تاریخ ۴۵ ساله انقلاب سیاه و تاریک دیده شود، در حالی که 

این مقطع تاریخی روشن ترین و افتخار آمیزترین دوره است.
برای  مسکن  ملی  نهضت  واحد  هزار   ۲۳۰ ساخت 

خانواده های نیروهای مسلح
وی در ادامه سخنان خود از عزم جدی وزارت راه و شهرسازی 
برای تأمین مسکن نیروهای مسلح خبر داد و گفت: بهترین و 
بی سابقه ترین تصمیم برای تأمین مسکن خانواده بزرگ ارتش 
گرفته شده است.وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه حدود ۲ 
میلیون و ۲۲۴ هزار واحد نهضت ملی مسکن در سراسر کشور 
وارد مراحل مختلف ساخت شده است، افزود: بیش از ۲۳۰ 
هزار واحد نهضت ملی مسکن برای خانواده های نیروی مسلح 

در مراحل مختلف عملیات ساخت قرار گرفته است.
بذرپاش در پایان بر نقش آفرینی هرچه بیشتر خانواده ها در 

عرصه های مدیریتی کشور تاکید کرد.
یادگاران ارتش آماده گره گشایی مشکلات کشورند

رئیس سازمان حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس ارتش 
گفت: ارتش از قبل از انقلاب تا دوران کنونی حیات آن در 

عرصه های مختلف شهید تقدیم انقلاب کرده است.
امیر سرتیپ دوم محمدرضا فولادی با اشاره به شهدای مقاطع 
مختلف ارتش افزود: بین ۱۲ تا ۲۲ بهمن نزدیک به ۵۰ شهید 

تقدیم انقلاب اسلامی کرده است.
وی اضافه کرد: بین ۲۲ بهمن تا آغاز جنگ تحمیلی نیز ارتش 
برای مقابله با توطئه های تجزیه طلبانه بیش از ۷۰۰ شهید را 
تقدیم انقلاب نوپای اسلامی کرده است. فولادی به شهدای 
جنگ تحمیلی اشاره کرد و گفت: در دوران جنگ تحمیلی 
نیز ۴۸۰۴۲ شهید ثبت شده داریم که بیش از ۵۰۰ شهید از 
این تعداد شهدای ترور هستند.رئیس سازمان حفظ آثار و نشر 
ارزش های دفاع مقدس ارتش را نماد وحدت و اتحاد مردم 
دانست و توضیح داد: ارتش با تقدیم شهدای ادیان الهی و اهل 
سنت، مدافع حرم و مدافع سلامت به نماد وحدت و انسجام 
ملی تبدیل شده است و فرزندان این شهدا اکنون از سرآمدان 

جامعه و رهرو راه پدرتن شهید خود هستند.

توطئه  کشور  گاز  لوله  خطوط  انفجار  گفت:  نفت  وزیر   
اسرائیلی بود که خنثی شد. 

جواد اوجی در حاشیه جلسه هیات دولت و در جمع خبرنگاران 
گفت: انفجار خطوط لوله گاز کشور توطئه اسرائیلی بود. در 
این حادثه یک کار بی نظیر انجام شد و آن اینکه، توطئه دشمن 

خنثی شد.
لوله  ممکن خطوط  زمان  ترین  کوتاه  در  داشت:  اظهار  وی 
گازی که بیشتر در مناطق کوهستانی و صعب العبور بود، ترمیم 

شد و به بهره برداری رسید.
وزیر نفت بیان کرد: در پی این حادثه در هیچ کجای کشور 
قطعی گاز نداشتیم.اوجی با بیان اینکه افزود: دشمن  با قطع 
گاز بخش خانگی در استان های بزرگ قصد داشت گاز بخش 
خانگی مردم را دچار مشکل کند، ولی به لطف خدا و همت 
متخصصان صنعت نفت در تمام حوزه صنعت نفت در بالا 
دست و پایین دست آمادگی کامل  داشتیم.وی بیان داشت: 
این اقدام خبیثانه و توطئه دشمن خنثی و به خوبی مدیریت 

شد و در کوتاه ترین مدت خطوط  گاز که بیشتر در مناطق 
کوهستانی و صحرا و صعب العبور بود، ترمیم شد.

که  بود  نگذشته  انفجار  از  ساعت  دو  یادآورشد:  نفت  وزیر 
تمامی تجهیزات مستقر شدند و در کوتاه ترین زمان خطوط 

ترمیم شد و به بهره داری رسید.

صاحب امتیاز و مدیر مسئول: ابراهیم بهمنی جلالی
لیتوگرافی و چاپ شاخه سبز قم		
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وزیر کشور: 

اتباع غیرمجاز باید به کشور خود بازگردند
باید  اتباع غیرمجاز  وزیر کشور گفت: قبلا هم اعلام کردیم که 
برگردند مابقی هم باید در یک برنامه سامان یافته ای به آبادانی 
بپردازند. احمد وحیدی وزیر کشور در حاشیه  کشور خودشان 
به سوالی  پاسخ  جلسه هیات وزیران و در جمع خبرنگاران در 
پیرامون درباره طرد اتباع غیرمجاز از کشور، گفت: قبلا هم اعلام 
یک  در  باید  هم  مابقی  برگردند  باید  غیرمجاز  اتباع  که  کردیم 
بپردازند.وی  خودشان  کشور  آبادانی  به  یافته ای  سامان  برنامه 
تهیه  کارت  این  که  گفت  هم  بیگانه  اتباع  کارت  توزیع  درباره 
شده و در حال توزیع است.وزیر کشور در پاسخ به سوالی مبنی 
بر اینکه آیا برنامه ای برای تغییر در قوانین مهاجرت وجود دارد 

نحوه  برای  هم  بیشتر  که  داشت: لایحه ای هست  اظهار  یا خیر، 
اسلامی  شورای  مجلس  در  که  غیرمجاز هست  اتباع  با  مواجهه 

دنبال می شود.
ساعتی  اجاره  اینکه  درباره  دیگری  سوال  به  پاسخ  در  وحیدی 
خانه ها مجاز است یا نه، گفت: اجاره ساعتی خانه ها مجاز نیست 

و چنین مجوزی کسی صادر نکرده است.
انفجار  درباره  دیگری  سوال  به  پاسخ  در  همچنین  کشور  وزیر 
هفته گذشته در خط لوله انتقال گاز و اینکه سرنخی از عوامل این 
حادثه به دست آمده است یا خیر، گفت: دستگاه های اطلاعاتی 

در حال دنبال کردن این موضوع هستند.


	1
	2
	3
	4
	5
	6
	7
	8



